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U s t i f a r / a f n o s f -

cfci ali ne? 
Končal se je festival mlade ustvarjalnosti, katerega pomena za 

razvoj mladega človeka se še premalo zavedamo. Tisti, ki jim je 
bib omogočeno, da poskušajo najti svoj lastni izraz, tokrat skozi 
poizkus približanja različnim umetnostnim zvrstem, so v privilegi-
ranem položaju. Mladi udeleženci festivala so dejali, da jim daje 
možnost ustvarjanja dober občutek za njihovo dušo, presenečeni in 
navdušeni so bili sami nad sabo, ko so odkrili v sebi nove spo-
sobnosti in občutenja. Veselje v procesu dela in samopotrditev ob 
doseženih rezultatih je zanje ustvarjalni proces. 

Toda teh, ki jim je bib dano to izkušnjo doživeti, je bila le 
peščica. Dejstvo je, da je ustvarjalnost, ta magična beseda, visoko 
doneča, čaščena, zaželena, prepogosto samo beseda, pojem, ki ga 
mnogi nikoli v življenju do konca ne doživijo in spoznajo. Kako 
naj nekaj, česar sam nisi nikoli znal, mogel doživeti, razumeš in 
prepoznaš? Toda na ustvarjalnih ljudeh, ki so polni vedno novih 
idej, rešitev problemov, ki so se zdeli nerešljivi, ki znajo stvari pos-
taviti na gbvo, ko se zdi, da ni izhoda, pravijo, da stoji svet. Lek-
sikoni so polni danes čaščenih i^n posebnih, ustvarjalnih, dru-
gače mislečih posameznikov, kijih za časa življenja niso razumeli 
in ne hoteli v domačih okoljih. Je danes drugače? Ali bhko z mir-
no vestjo rečete, da ob vas živijo in ustvarjajo od vas drugačni, ki 
jim vi to drugačnost vsaj tolerirate, če je že ne morete sprejeti in 
razumeti? Kolikokrat ste obrnili hrbet ali pognali čez prag nekoga, 
ki ga niste mogli ali hoteli razumeti, ker ni bil usklajen z vašimi 
cilji, ki upravičujejo vsa sredstva. 

Togost v delovanju, ozkost v razmišljanju, ujetost v tokove do-
gajanja, ki jim ne znamo uiti ... nepoznavanje samega sebe, 
lastnega jaza, nezavedanje svojega bistva ... nezadovoljstvo s sa-
mim seboj, obup, depresija, strah pred neznanim in prihodnostjo, 
ker nismo nikoli v življenju našli v sebi tiste točke, svetbbe, ener-
gije, samozavedanja, ki nam dovoljuje stati pokonci in daje moč, 
da suvereno rečemo - TO SEM JAZ. Kako naj bo zvestoba same-
mu sebi najvišja vrednota posamezniku, ki se nikoli ni srečal z 
gbbino svoje duše in rije kot 

' buldožer med usodami drugih ik li | \ , 
ali pusti, da ga življenje nosi, 1 \ ( ) j ( J v \ \ 
kot drugi to želijo? \ 

PTUJ / OSEM NOVIH ZASEBNIKOV V ZDRAVSTVU 

Zaietek že prvega 
Čeprav naj bi novi zasebniki v zdravstvu pričeli delati prvega 
avgusta, se bo to po odločitvi arbitraže zgodilo že prvega julija, 
kar je tako za izvajalce same kot tudi zdravstveni dom svo-
jevrstno presenečenje. Iz ptujskega zdravstvenega doma seje za 
zasebno zdravstveno prakso odločilo osem zdravnikov. Svoje 
ordinacije so si uredili na štirih lokacijah. Gre za zdravnike, ki 
so na koncesijo čakali že od lani, čeprav se v tem času glede po-
gojev za odhod v zasebništvo ni nič spremenilo. 

Po novem so zasebniki vsi 
otroški zdravniki. Prvič pa se do-
gaja, da so lahko nekateri zdravni-
ki ostali na svojih dosedanjih lo-
kacijah (Zoisova pot 15) in celo na 

Potrčevi 19 a (centralni objekt 
Zdravstvenega doma Ptuj), kjer 
pa, kot smo izvedeli, ima zdravni-
ca zgolj začasno lokacijo, ker želi 
na svoje. 

Za področje zdravstvenega 
varstva predšolskih otrok so dobi-
le koncesijo: Svetlana Klinkon, 
dr. med., spec., Iris Zrilič, dr. 
med., spec., in Lidija Letenja 
Jaušovec, dr. med. (vse imajo or-
dinacije na Zoisovi 15 - otroški 
dispanzer) ter Brigita Habjanič 
Mere, dr. med., specializantka, ki 
si je uredila ordinacijo na Ro-
gozniški c. 32, kjer sta kot prva 
otroška in mladinska zdravnika 
pričela zasebno prakso Erik in 
Jadranka Šolman. Za področje 
zdravstvenega varstva šolarjev, 
mladine in študentov je koncesijo 
dobila Branka Andolšek Te-
mine, dr. med., spec., ki si je ordi-

/ u l l / a 
nacijo uredila prav tako na Ro-
gozniški cesti 32. Za področje 
zobne in čeljustne ortopedije pa je 
koncesijo prejela Slavica Sene-
gačnik Ratajc, ki ima za zdaj or-
dinacijo na dosedanji lokaciji, na 
Potrčevi 19 a. 

Prvega julija pa bosta na 
Ormoški c. 5 v Ptuju pričeli delati 
tudi internistična pulmološka 
specialistična ordinacija Milera-
da Budisavljeviča, dr. med., spe-
cialista internista - pulmologa, in 
specialistična psihiatrična ordina-
cija Miroslava Beriča, dr. med., 
specialista psihiatra in pedopsihi-
atra. 

Pogovore z novimi zasebniki v 
ptujskem zdravstvu bomo objavili 
v prihodnji številki Tednika. 

MG 



PTUJ / NIŽJE ODKUPNE CENE MLEKA 

9,80 tojarja 
za rešifev mlekarn 

Predstavniki Mlel^arne Ptuj, Mariborske mlekarne, Gorenj-
ske mlekarne in Mlekarne Ljutomer so se 16. junija dogovori-
li in o tem pisno obvestili kmetijskega ministra Cirila 
Smrkolja, da bodo od 1. maja plačevali pridelovalcem za liter 
oddanega mleka 9,80 tolarja manj kot doslej. S tem ukrepom 
želijo opozoriti na nevzdržno stanje v mlekarstvu in nujnost 
subvencioniranja prodaje presežkov mleka oziroma izdelkov. 

V Sloveniji je okoli 35 odstot-
kov sedanje prireje mleka tržni 
višek in ga morajo mlekarne iz-
voziti. Izvažajo predvsem na 
trge bivše Jugoslavije, tam pa se 
srečujejo s konkurenco evrop-
skih držav, ki pri svojem izvozu 
uživajo občutne izvozne sub-
vencije. Ker so slovenske mle-
karne v neenakopravnem 
položaju zaradi predrage vhod-
ne surovine, so bile prisiljene v 
znižanje odkupne cene mleka. 
Pri tem računajo na ukrepanje 
države in upajo, da kmetovalci 
tega ukrepa vsaj dolgoročno ne 
bodo občutili. 

Gospodarsko interesno 
združenje mlekarstva Slovenije 
je ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Sloveni-
je na omenjene težave opozorilo 
že v začetku maja in nato še v 
drugi polovici istega meseca. 
Takrat so predlagali tudi krat-
koročne in dolgoročne rešitve za 
slovensko mlečnopredelovalno 
industrijo. Med nujnimi krat-
koročnimi rešitvami so mi-
nistrstvo opozorili, da je potreb-
no intervencijsko odkupiti 750 

ton surovega zamrzn)enega 
masla, 2.600 ton sirov, 400 ton 
mleka v prahu, obenem pa 
zvišati izvozna nadomestila za 
izvoz mlečnih izdelkov na tuje 
trge tako, da bodo nadomestila 
pokrila razliko do lastne cene 
mleka in mlečnih izdelkov. 

Ministrstvo se na pisma mle-
karjev doslej ni odzvalo, zato so 
se omenjene štiri mlekarne -
pridružile pa se bodo verjetno še 
druge - odločile za sicer nepopu-
laren, vendar nujen ukrep, ki ga 
bodo proizvajalci mleka občutili 
pri drugem plačilu v maju odda-
nega mleka, če kmetijsko mi-
nistrstvo ne bo še pravočasno(!) 
ukrepalo. 

Kot je povedal direktor Mle-
karne Ptuj Mitja Tement, je v 
njihovem skladišču trenutno 
okoli 150 ton zrelega in 100 ton 
sira v zorenju, 110 ton masla in 
precejšnje količine mleka v pra-
hu. Zaloge so za mlekarno veli-
ko finančno breme in razlog, da 
so ponovno prešli na plačevanje 
mleka v dveh delih. Z nižjo od-
kupno ceno bodo uspeli odkupi-
ti vse mleko, ki ga je iz meseca v 

mesec več, delno pa tudi omilili 
uničujoč učinek zalog. 

NOVlIDaKI 
MLEKARNE PTUJ 

Zmotno bi bilo misliti, da 
mlekarji samo tarnajo in sami 
nič ne storijo za izhod iz sedanje 
krize. V Mlekarni Ptuj so sredi 
aprila pognali novo linijo za 
polnjenje namazov. Gre za so-
dobno, povsem zaprto in steril-
no linijo, ki zagotavlja izdelke z 
dolgimi roki trajanja. Na trgu so 
že tri skupine izdelkov: friško, 
tomaž in anja sanja. V prvi sku-
pini so proizvodi iz svežega sira 
v treh okusih, v skupini tomaž 
so namazi iz medenega in jogur-
tovega masla, v tretji skupini pa 
desertni upenjeni in mnogo 
lažji izdelki. Zaradi sklenjene 
pogodbe o sodelovanju z mle-
karno Celeia nosijo izdelki 
skupno blagovno znamko Zele-
na dolina; v vzhodnem delu 
države jih trži ptujska, v os-
rednjem in zahodnem delu pa 
celjska mlekarna. 

V ptujski mlekarni bodo v 14 
dneh dali na trg še upenjene 
proizvode iz skute s priloženimi 
koščki sadja, s čimer bodo na 
slovenskem trgu zapolnili vrzel, 
ki jo sedaj zapolnjujejo uvoženi 
mlečni izdelki. 

J. Bračič 

KOMENTIRAMO / KOMENTIRAMO / KOMENTIRAMO 

KmetijsU gardiiski vozel 
Kaže, da se je s strani države to-

likokrat poudarjena nujnost tran-
zicije slovenskega kmetijstva 
začela prej, kot se je država sama 

tega zavedla in se pripravila na 
ustrezne ukrepe. Današnja prireja 
mleka v Sloveniji dosega okoli 450 
milijonov litrov letno, kmetijski 
ministri in kmetijski strokovnjaki 
pa že nekaj let poudarjajo, da mo-
ramo do vstopa v evropsko skup-
nost prirejo povečati na 600 mili-
jonov litrov in s temi količinami 
vstopiti na skupni trg ter si zanj iz-
boriti prodajni delež in ustrezne 
subvencije. Zepri 450 milijonih li-
trov mleka dobra tretjina pred-
stavlja tržni višek, ki ga je potreb-
no izvoziti. Za ta ukrep in za za-
gotovitev nemotenega poslovanja 
slovenskih mlekarn bi po podatkih 
združenja mlekarstva Slovenije 
država potrebovala 5 do 6 milijard 
tolarjev, letos pa ima za vse kme-
tijske izvozne stimulacije predvi-
dene 3,2 milijarde tolarjev. Več 
kot očitno je torej, da so kmetje 
državo prehiteli in da država s 
svojo kmetijsko reformo zamuja. 
Prevelik zalogaj za državno bla-
gajno so že sedanji viški mleka, 
načrtovanih dodatnih 150 milijo-
nov litrov v nekaj naslednjih letih 
pa nas lahko utopi. Res je, da smo 
Slovenci podpovprečni potrošniki 
mleka in mlečnih izdelkov in da 
nas mlekarne, ki so že podpisale 
pismo o nameravanem povezovan-
ju in združevanju, z novimi izdel-
ki in morebiti z nižjimi cenami na-
vajajo tudi na mlečne dobrote. 
Kljub temu pa bo morala v nas-
lednjem obdobju, do vključitve v 
Evropsko skupnost, breme 
povečevanja proizvodnje nositi 
državna blagajna in prek nje vsi 
Slovenci in naše gospodarstvo. Z 

vidika mlečnopredelovalne indu-
strije bi to bilo še znosno, toda 
težave so tudi na drugih področjih 
in vse kmetijske panoge svoje 
težave vidijo v neučinkovitosti 
države. Tudi prašičerejci, ki 
državo obtožujejo zaradi dovolje-
nega uvoza svinjine. Kar neumno 
se sliši, da imamo lastne svinjine le 
za 70 odstotkov lastnih potreb, pa 
domačih prašičev ni mogoče pro-
dati. Država je menda dovolila 
uvoz manjkajočih količin, dejan-
ski uvoz pa je občutno višji. Smo 
torej že zreli za Evropo, če še svoj-
ih meja ne moremo učinkovito 
zaščititi pred apetiti uvoznih lobi-
jev? Ali pa Evropa načrtno, z 
občutnimi izvoznimi subvencijami 
polni naš trg in zbija cene tako, da 
bomo do vstopa v enakopravno 
članstvo brez lastnega kmetijstva 
in predelovalne industrije? Kot 
proizvajalca hrane nas Evropa 
zagotovo ne potrebuje, čeprav smo 
tudi v potrošnem smislu na nivoju 
srednje velikega evropskega mesta. 
Da v prehodnem obdobju 
obdržimo nad vodo našo primarno 
kmetijstvo in predelovalno indu-
strijo, bomo torej morali v ta del 
gospodarstva vložiti bistveno več. 
Tudi zato, da bodo naši kmetje os-
tali na zemlji, da bodo ohranili 
slovensko podeželje in da bomo 
tudi čez nekaj desetletij zelen (pa 
ne z grmičevjem in gozdovi 
zaraščen) del Evrope. Ko bomo 
enkrat tam, se nam po prepričanju 
uspešnih kmetov samih ne more 
zgoditi kaj preveč neprijetnega in 
pretresljivega. 

J. Bračič 

PTUJ / DEVET LET PODJETJA PETUA IN PETUIN DAN 

Danes je Petljin dan 
Podjetje Petlja, d.o.o., Ptuj praznuje letos devetletnico delo-
vanja in šestletnico prodajaln Petlja ter je največje prehram-
beno podjetje v lasti Ptujčanov, je povedal direktor Ivan Rojs. 
V petih maloprodajnih enotah, v veleprodaji in upravi zapos-
luje 62 delavcev. V lanskem letu je ustvarilo milijardo 860 mi-
lijonov skupnih prihodkov. Letna rast prihodkov je 50-odstot-
na, zabeležili so jo tudi v lanskem letu. Doslej je bilo podjetje 
Petlja štirikrat zapored uvrščeno med 500 najhitreje rastočih 
zasebnih podjetij v Sloveniji. 

Kljub hudi konkurenci v 
zadnjem času so uspeli obdržati 
svoj tržni delež v Ptuju v okviru 
maloprodaje, kar jih dodatno 
spodbuja k novim poslovnim 
odločitvam. Zelo dobre rezulta-
te dosegajo tudi z enoto Gastro-
nom, ki konkurira na javnih 
razpisih za dobavo prehrambe-
nih izdelkov. Za dobavitelja jih 
je doslej izbralo deset zavodov, 
nekatere šole in domovi, 
oskrbujejo pa tudi gostince. Na 
področju veleprodaje uspešno 

tržijo po celi Sloveniji že uvel-
javljene blagovne znamke: mar-
melade UWE, olja Friola, pivo 
Kaiser in druge. Se posebej so 
po besedah direktorja Ivana 
Rojsa ponosni na blagovno 
znamko Moj vrt, ki so jo pričeli 
uvajati v tem letu. "Gre za bla-
govno znamko, ki sta jo Ptuj in 
Slovenija že poznala, mi pa ji 
želimo z novim designom in no-
vimi tržnimi prijemi vrniti 
mesto, ki jo je na področju 
vrtnin že imela. Pod blagovno 

znamko Moj vrt bomo prodajali 
kvalitetno blago, različne izdel-
ke bodo proizvajali slovenski 
proizvajalci in proizvajalci iz 
dežel, kjer bodo sestavine izdel-
kov zrasle. Tako bomo kupcem 
izdelkov Moj vrt ponudili kvali-
tetno in cenovno sprejemljivo 
blago." 

Podjetje Petlja ima v ognju kar 
nekaj obetavnih načrtov glede 
širitve maloprodaje na območju 
SV Slovenije, o katerih za zdaj 
še ne želijo javno govoriti. "Ker 
so zadnje čase zelo aktualni 
prevzemi podjetij in razna pove-
zovanja, bi želel poudariti, da se 
tudi mi pogovarjamo z nekaj 
družbami, ki jim je SV Sloveni-
ja zanimivo tržišče, o možnostih 
skupnega nastopa na tem 
območju, izključene pa tudi 
niso kapitalske povezave." 

Ob letošnjih jubilejih podjetje 
Petlja že po tradiciji organizira 
Petljin dan - srečanje s kupci in 
dobavitelji. Ta bo danes (24. ju-
nija) pred prodajnim centrom 
Petovia, kjer se bo ob 18. uri 
začelo srečanje s Kaličopkom, 
ob 19. uri bo nastopil čarodej 
Augustino, ob 20. uri pa se bo 
pričela velika zabava z ansam-
blom Agropop. Že od jutranjih 
ur na prazničen dan bodo pote-
kale pokušnje različnih izdel-
kov, izvedli pa bodo tudi veliko 
nagradno žrebanje med kuponi 
junijskih nakupov. Razdelili 
bodo sto lepih nagrad. 

Petljin dan je zahvala kupcem 
za njihovo zvestobo podjetju. 

MG Prodajni center Petovia ob Dravi. Foto: Kosi 

TEDENSKI KOMENTAR IZ 
•LIRIKE - BORZNOPOSREDNISKE HISE 

Padanje teiajev 
Pretekli teden na Ljubljanski borzi ni bil za imet-
nike delnic podjetij prav nič razveseljiv. Ob niz-
kem prometu z izjemo petka, ko je preko borze 
zamenjalo lastnika za več kot 1,5 milijarde tolar-
jev delnic Dolenjske banke, so tečaji delnic 
drseli v negativno smer. Slovenski borzni in-
deks je omahnil na 1733 indeksnih točk, kar je 
v tednu dni pomenilo 1,35 odstotka. Negativni 
trend je v uradni borzni kotaciji prizanesel le 
redkim podjetjem. Eno izmed njih je že nekaj 
časa trgovsko podjetje Mercator. T e ^ j njegove 
delnice že lep čas vztrajno raste, tako da se je 
enotni tečaj v petek oblikoval pri 9175 tolarjih 
oziroma 0,3 odstotka višje kot pred tednom dni. 
Po rasti ga je pretekli teden prekašalo podjetje 
Enrrona obala Koper, katerega dejavnost je prav 
tako trgovina. Vrednost njene delnice je v tednu 
porasla za 1,7 odstotka na 2140 tolarjev. Malo 
manjšo rast od Emone obale pa je zabeležilo 
primorsko podjetje Intereuropa. Njegova delni-
ca je zopet prebila vrednostno mejo 2300 tolar-
jev in se je ob koncu tedna uspela obdržati pri 
vrednosti 2304 tolarjev, kar je pomenilo 1,6-od-
stotno tedensko rast. Obratno pa delnica nje-
nega bodočega partnerja Luke Koper ni uspela 
zadržati svoje vrednosti. Tečaj je po dolgem 
času padel pod 3100 tolarjev, posli so se skle-
pali celo po 3050 tolarjev. Kljub temu da se pri 
tej delnici naglo približuje datum, ki prinaša 
lastnikom delnic lepo dividendo, je v enem ted-
nu delnica na svoji vrednosti izgubila 1,5 od-
stotka. 

Vendar pa je bilo negativno razpoloženje na 
trgu kruto tudi do mnogih drugih. Obe farma-
cevtski podjetji sta izgubili na svojih vrednostih. 
Lek je izgubil v enem tednu 1,8 odstotka, tečaj 
delnice pa se je ustavil pri ceni 33819 tolarjev, 
Krka pa je v preteklem tednu izgubila v primer-
javi z Lekom še dodatnih pol odstotka več. 
Mnogi so z začudenjem spremljali, kako je 
vrednost drsela proti 26000 tolarjem, vendar pa 
je ta psihološka meja ni uspela zadržati. V pe-
tek se je enotni tečaj oblikoval pri 25883 tolarj-
ih, kar za prihodnje dni ni prav nič razveseljiv 
nivo. Sreče nista imeli tudi naftni podjetji. Petrol 
se je po dvigu na 26000 tolarji zopet spustil za 

poldrugi odstotek na vrednost 25645 tolarjev, 
Istrabenz pa je padel za dober odstotek na 
2948 tolarjev. Najbolj stanovitna je delnica Mer-
kurja Kranj, ki z redkimi izjemami v2jtraja pri 
18000 tolarjih. 
Večje nezadovoljstvo pa smo lahko doživljali na 
prostem trgu. Po lepih tečajih izpred dveh ted-
nov so se med PID-e zopet naselili črni oblaki. 
Indeks pooblaščenih investicijskih družb je 
prejšnji teden izgubil 42 točk in se v petek usta-
vil pri 1004 indeksnih točkah. Največjo izgubo 
so utrpele prazne investicijske družbe, katerih 
vrednost se je v povprečju znižala kar za okoli 
14 odstotkov. Zlata moneta 2 je padla na 227 
tolarjev, Pomurska investicijska družt)a pa je 
bila vredna v petek 1 tolar več. Tudi vrednost na 
prostem trgu novopečenega sklada Triglava 
steber 2, ki v svojem premoženju prav tako 
nima realnih naložtD, se je oblikoval pri enakem 
tečaju. Polprazni PlD-i so teden končali nekoli-
ko bolje kot prazne investicijske družbe. 
Kmečki sklad se je znižal enako kot Aktiva 
avant I za malo več kot 3 odstotke. Vrednost i 
Kmečkega sklada se je oblikovala pri 310 tolarj-
ih, prod^alci Aktive avant pa so dobili za delni-
co 4 tolarje manj. Skladi Atene se prav tako | 
niso uspeli upreti negativnemu trendu. Atena I 
je v tednu izgubila 4 odstotke, teč^ pa je v pe-
tek znašal 360 tolarjev. Vsa razprava in špeku-| 
lacije okoli pokojninskega sklada so najmanj 
vplivale na polne sklade. Triglav steber 1 je pa-
del na 648 tolarjev oziroma za 1,4 odstotka v 
enem tednu, Pomurski sklad pa za odstotek na 
561 tolarjev za delnico. Nacionalna finančna 
družba 1 se je zaradi neizplačila dividend 
znižala nekoliko več. Tečaj je padel za 4,5 od-
stotka na 547 tolarjev. 
Negativnemu saldu na slovenskem trgu kapita-
la ni videti konca. Trenutno prevladuje ponud-
ba vrednostnih papirjev, ki determinira tečaje. 
Manjka svežega kapitala in predvsem vztrajnih 
in dobrih kupcev, ki bi lahko občutneje dvignili 
tečaje. Kd^ pa lahko pričakujem le-te, je zaen-
krat še neznanka. 

Matjaž Bernik, llirika BPf^ 
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V PONEPiUEK PTUJSKI MESTNI SVET 

V ponedel jek, 28 . junija, se bo na 7. seji sestal svet mestne 
občine Ptuj. Skupaj z infornnocijanni bo razpravljal o devet-

najstih točkah dnevnega reda. M e d najpomenribnejšimi so uradno 
prečiščeno besedilo nnestnega statuta, predlog spremennb in do-
polnitev poslovnika, sklep o podelitvi zlate plakete, od lok o usta-
novitvi skupne uprave obč in, sof inanciranje grodnje ptujske 
gimnazi je, predlog pravilnika o plačah funkcionarjev in nagradah 
č lanov delovnih teles (izhodišče za plačo svetnika naj bi bi lo 13 
odstotkov plače profesionalnega župana), z osnutkom pravilnika o 
osnovah in meril ih za določitev najemnine za poslovne prostore in 
garaže ter s sklepom o znižanju vrednosti točke za izračun najem-
nin za poslovne prostore in garaže, ki so last mestne občine Ptuj, 
pa ta odgovar ja na pobude in predloge najemnikov iz starega 
mestnega jedra, katerih ekonomski položaj se tudi zaradi nekate-
rih odločitev mestne občine Ptuj poslabšuje. 

ČETRTA SKUPŠČINA SAVE 

17. junija je bila v Stražišču pri Kranju četrta skupščine delniške 
družbe Sava. Predsednik uprave Janez Bohorič je ob tej pri-

ložnosti poudar i l , da je Sava uspešno stopila na pot uresničevanja 
novega razvojnega koncepta družbe, ki je postaja sistem s štirimi 
osnovnimi dejavnostmi: gumarstvom, kemijo, t rgovino in turiz-
mom. Lansko leto je bi lo za Savo izjemno zahtevno, vendar 
uspešno, dob ro je delala tudi uprava. Lani je Sava dosegla proda-
jo v višini 8 . 9 4 3 mi l i jonov tolar jev, dobiček pred obdavčitv i jo pa 
je dsoegel 2 ,2 mil i jardi tolar jev in se je nomina lno v primerjavi z 
letom '97 povečal za 51 odstotkov. Skupščina delničarjev je 
soglasno sprejela letno poroč i lo za lansko delo po predlogu upra-
ve in s pozit ivnim mnenjem nadzornega sveta. Sprejela pa je tudi 
sklep, da se 6 2 2 mil i jonov tolar jev dobička razdeli za dividende, 
kar pomeni , da bodo delničarj i prejeli po 4 0 0 tolar jev bruto za 
delnico. Dividende bodo pričeli izplačevati po 17. juliju 1999 . 

OBNOVUENI PROSTORI 

V mariborski bolnišnici bodo konec junija predali namenu 
obnovl jene prostore oddelka za kožne in spolne bolezni. G re 

za prostore, ki jih je zob časa močno prizadel in so bili nujno 
potrebni obnove. Dosežka se tol iko bolj veseli jo, ker so jih obnovi l i 
s svojimi sredstvi. Leta 1997 so na podoben način obnovi l i odde-
lek za nevrološke bolezni. 

IZIET DRUŠTVA DIABETIKOV 

Bruštvo diabet ikov Ptuj vabi svoje člane na enodnevni izlet, ki bo 
v torek, 6. juli ja. Obiskal i bodo O l im je , Podčetrtek in Rogaško 

Slatino. Cena izleta je 2 4 0 0 tolar jev s prevozom in kosi lom. O d -
hod je ob 7. uri izpred avtobusne postaje Ptuj. Prijave sprejemajo 
v diabetoloških ambulantah vsak dan, 30 . junija dopo ldan pa tudi 
v pisarni društva. 

TA KONEC TEDNA NA PTUISKI TV 

Na programu je informativna odda ja z več prispevki. Člani 
ZLSD so se zbrali na zboru O b m o č n e organizaci je Ptuj, po 

dobrem letu skrbnih priprav je bila 7. junija v mestnem kinu ok-
rogla miza o strategiji razvoja ptujskega tur izma, na Novem trgu je 
bil 12. junija 2 . slovenski vinsko-kul inarični sejem, v Mestni hiši so 
odpr l i razstavo Oprostite, kje je stranišče?, mladi so svojo ustvar-
jalnost sproščali na festivalu mlade ustvarjalnosti, člani O b m o č n e 
obrtne zbornice Ptuj so imeli t radicionalni piknik, svoj obhod po 
ulicah Ptuja so opravi l i minimaturant i in še marsikaj se je zgodi lo 
v preteklih štirinajstih dneh v Ptuju in okol ic i , kar je ujela kamera 
Tinčka Ivanuše. 

P r i p r a v i l a : MG 

K. D^^WKvinton odločil za 
W^enije tudi zaradi 

^feft^ ^roških (dvojezičnih) 

I... D A se je tudi ptujski župan 
F^a/ s Kvintonom na štiri oči 
p mu baje predstavil uspešni 
ffojekt ureditve ptujskega pro-
I^Jcia. Menda ga bodo poskusno 
^'^edli tudi v Washingtonu. 

... D A jg je ob informaciji o 
'^'^eh lepoticah ameriški 
Predsednik zanimal tudi za 

našega mesta. 
DA ptujski pajek storitev 

državljane ne opravlja. Če se 
avto pokvari, ga morate še 

^^Pačno parkirati, sicer z 

'^^jo s i^jkom ne bo nič. 
Iv^DA se je poletje začelo z 

dežjem, nadaljevalo se bo z 
dežjem in točo, končalo pa - z 
jesenjo. Vmes bo kak sončen 
dan in avgusta še konec sveta. 

... DA belgijsko meso, bombo-
ni, pecivo in še marsikaj ni 
zdravo. Menda tudi ribe, ki jih 
prodajajo v Ptuju, niso z drave, 
temveč iz morja, Studenčnice 
ali kake druge ribogojnice. 

... DA je bila včasih primerno 
darilo za tašče mušnica, danes 
pa ji lahko mimo podarite tudi 
kakšno uvoženo bomboniero. Če 
imate srečo, bo na njej celo pisa-
lo I love you. 

... DA se kmetijski minister 
čudi mlekarjem in prašičere-
jcem, da so v stiski, ko pa njim 
na ministrstvu, prav tako kme-
tijskem, nič ne manjka. 

... DA bo natanko čez teden 
dni začel veljati DD V, ki pome-
ni za potrošnike eno, za državo 
pa drugo: za prve, Da Dajo 
\eč, in za druge. Da Dobijo 
\eč. 

... DA resnično ni bojazni, da 
bi DDVdodatno praznil denar-
nice, saj so te že povsem prazne. 

ORMOŽ / O R M O Š K O POLETJE NA GRAJSKEM DVORIŠČU 

Kultura fiicf/ to polete del 
ormoškega vsaKdatipka 
Od 24. junija do 28. avgusta se bodo na dvorišču ormošiiega 
gradu zvrstili zanimivi kulturni dogodki. Slavnostna otvoritev 
Ormoškega poletja bo potekala hkrati s proslavo v počastitev 
dneva državnosti v četrtek, 24. junija, ob 20. uri na grajskem 
dvorišču. 

V kulturnem programu se bo 
predstavila Glasbena šola Frana 
Koruna Koželjskega iz Velenja. 
Sodelovali bodo otroški pevski 
zbor, mali godalni ter simfo-
nični orkester. Ob kresu in 
ognjemetu se bosta na poseben 
način predstavila tudi Gregor 
Geč in Vesna Danilovič, Slo-
venskogoriški kvintet pa bo 
poskrbel za dinamičen zakl-
juček prireditve. 

Kulturno poletno dogajanje, 
ki je v Ormožu organizirano že 
drugo leto, so pripravili^ člani 
prireditvenega odbora Željka 
Nardin-Milovanovič, Ida Sti-
bler, Sara Rajh, Bojan Burgar, 
Bojan Oberčkal in Marko An-
tolič. Letošnji program bo po-
doben lanskemu. Prebivalci 
Ormoža in sosednjih krajev si 
bodo lahko ogledali raznovrstne 
prireditve: gledališke predstave, 
likovne razstave, koncerte resne 
in zabavne glasbe, tudi na-
rodnozabavne ter folklorne in 
druge kulturne nastope. Z obis-
kom v lanskem letu so gledalci 
potrdili kvaliteto in zado-
voljstvo s programom, kar je 
bilo osnova za oblikovanje 
letošnjega, je povedala Željka 

Nardin-Milovanovič. Odločili 
so se za prireditve, ki so primer-
ne poletnemu času in prizorišču 
- grajskemu dvorišču, ter za 
take, ki sicer v Ormožu ne bi 
bile videne. Program je fi-
nančno pokrit. Sredstva so pris-
pevali občina Ormož kot pokro-
vitelj prireditve, različni spon-
zorji, pomemben pa bo tudi 
delež, ki ga bodo organizatorji 
pridobili z vstopnino. V 
lanskem letu je bilo obiskoval-
cev več kot 2200, glede na atrak-
tivnost programa pa jih bo letos 
verjetno še več. Prizorišče 
večine prireditev - grajsko dvo-
rišče - sprejme do 300 obisko-
valcev, ti pa so v lanskem letu 
prišli tudi iz Ptuja, Ljutomera 
in drugod. Vstopnice so na voljo 
tudi v predprodaji. Študentje jih 
bodo ponudili bodočim obisko-
valcem po krajevnih skupnos-
tih. 

Organizatorji so poskrbeli 
tudi za dobro obveščenost. Vsa-
ko drugo gospodinjstvo v občini 
bo prejelo zloženko s progra-
mom Ormoškega poletja, ta pa 
bo predstavljen tudi v zadnji 
številki Ormoških novic. Na 
trgu v mestu ter pred gradom bo 

stal reklamni pano, posamezni 
dogodki pa bodo predstavljeni 
tudi na radiu Ormož, Ptuj in 
Ljutomer ter v tedniku. Za in-
formacije so na voljo tudi v 
ormoški knjižnici, kjer bodo 
prodajali vstopnice za priredit-
ve, ki bodo sicer na voljo uro 
pred prireditvijo. 

Člani prireditvenega odbora 

so posamezniki, zaposleni v raz-
ličnih ustanovah. Ormoško po-
letje pripravljajo ljubiteljsko ob 
svojem rednem delu. Priprava 
in izvedba prireditve je velika 
obremenitev za vse, zato bi bilo 
prav, da bi pričeli razmišljati o 
profesionalizaciji, je menila Žel-
jka Nardin-Milovanovič. 

M a i d a Fridl 

Poletje se je pričelo, koledarsko in kulturno. 
Foto: Majda FrIdI 

PTUJ / MODERNIZACIJA INDUST-
RIJSKE C O N E 

Ureditev p / o č n / -

kov v Vegovi in 
na Rogozniški 

Že nekaj časa potekajo dela na komunalnem opremljanju in-
dustrijske cone v Ptuju, ki j ih izvaja Cestno podjetje Ptuj. 

V Vegovi in Rajšpovi ulici ure-
jajo pločnike, izvedli pa bodo 
tudi celotno preplastitev ceste. 
Omenjena dela naj bi bila 
končana do konca junija. Na 
Rogozniški cesti pa bodo v 
dolžini 300 oziroma 400 metrov 
uredili pločnik od križišča Ve-
gove z Rogozniško naprej. Rok 
za dokončanje teh del je 15. ju-
lij. Celotna investicija je ocenje-
na na 40 milijonov tolarjev in je 

sestavni del letošnjega pro-
računa mestne občine Ptuj . 

Z ureditvijo pločnikov in ceste 
bo tudi ta del industrijske cone 
v Ptuju, ki vse bolj pridobiva na 
pomenu že zaradi novih de-
javnosti, ki se na tem območju 
razvijajo, dobil bolj urejeno po-
dobo, povečala pa se bo tudi var-
nost. 

MG 

V Vegovi ulici urejajo pločnike. Foto: Majda Goznik 



HAJDINA / SE ZADNJE SREČANJE Z ZAČETNIKI DEVETLETKE IN STARSI 

Hajdiniani imajo dve genemiiji prvošokev 
Na OS Hajdina so sredi mi-
nulega tedna pripravili še 
zadnje srečanje staršev in 
bodočih učencev, ki bodo 
prvi na širšem ptujskem 
območju stopili v program 
postopnega uvajanja v devet-
letko. Tako kot je to že v na-
vadi, je zanje pripravil spre-
jem hajdinski ravnatelj Jože 
Lah, ki se je sicer z otroki in 
starši srečal že petič zapo-
red. Srečanje je bilo namen-
jeno razjasnitvi še zadnjih 
vprašanj, potrebno se je bilo 
dogovoriti glede šolskih pre-
vozov, varstva otrok, prehra-
ne, zdravniških pregledov in 
povedati tudi kaj o učbeni-
kih in šolski torbi za 
prvošolčke. 

Ravnatelj Jože Lah je na 
srečanju s starši in bodočimi 
prvošolci povedal še zadnja na-
vodila in novosti, ob tem pa po-
vedal naslednje: »Današnji dan 
je za našo šolo sploh poseben, 
saj sprejemamo kar dve genera-
cije prvošolcev in na to smo se 
dobro pripravili. Naše skupno 
srečanje ni bilo prvo, tako da se 
starši, otroci in naše učiteljice 
ter vzgojiteljica že kar dobro 
poznamo. Tik pred pričetkom 
novega šolskega leta želimo 
učencem, predvsem pa staršem 
dati nekaj koristnih napotkov, 
ki smo jih dobili z ministrstva 
za šolstvo in šport. Število 
prvošolčkov na naši šoli je blizu 
normativa, kajti za dva oddelka 
nam manjka le en učenec, ven-
dar imamo glede na nov pro-
gram dela v 9-letki in na podlagi 
postopnega uvajanja zagotovilo 
s strani šolskega ministrstva in 
zavoda za šolstvo, da bo dovolje-
na izjema. Delo v manjši skupi-
ni bo tako lažje, učiteljica se bo 
lažje posvetila učencu in učenec 
se bo prav tako lažje prilagodil. 
Upamo, da nam bo uspelo, 
prepričan pa sem, da bo to števi-
lo učencev, ki ga trenutno ima-

mo, ostalo nespremenjeno do 1. 
septembra, lahko pa se v dveh 
mesecih še kdo odjavi ali prija-
vi.« 

Učiteljica in vzgojiteljica bos-
ta imeli po novem v postopnem 
uvajanju na devetletno šolanje 
posebej pomembno vlogo, na to 
sta tako obe hajdinski učiteljici 
kot tudi vzgojiteljica že dobro 
strokovno pripravljeni. Glavne 
priprave so pred koncem šolske-
ga leta zanje že mimo. O 
pripravljenosti na uvajanje v de-
vetletko učiteljica Olga Ser-
dinšek pravi: »Celo šolsko leto 
smo bile na intenzivnih pripra-
vah. Sestajali smo se skoraj vsak 
drugi mesec, kjer smo najprej 
izdelovale podrobni učni načrt, 
potem smo skupaj z vzgojitelji-
co pripravile nekaj nastopov v 
razredu, da bi nam bilo na v 
prvih tednih nekoliko lažje. 
Začetek bo prav gotovo zanimiv 
in osebno vse to sprejemam kot 
izziv. To bo moje prvo srečanje 

s tako majhnimi otroki, vendar 
upam na najboljše.« 

Vzgojiteljica Dragica Roz-
man bo v obeh prvih razredih 
nove 9-letke poučevala po dve 
uri, z učiteljico pa se bosta do-
polnjevali in poskušali biti otro-
kom na voljo kar največ časa. 
»Novosti bo veliko, tega se po 
svojem dolgoletnem delu z 
malčki zelo veselim, upam pa, 
da začetek v novem šolskem letu 
ne bo preveč težak,« pravi 
Rozmanova, ki kot vzgojiteljica 
dela že polnih osemnajst let. 

Starši otrok prve generacije 
prvošolcev na Hajdini so nad 9-
letko so navdušeni in polni pri-

caKOvan), negotovosti pa seaa) 
že skoraj ni več. Mama prvo-
šolke Nine Hilda Murko nam je 
ob obisku na šoli med drugim 
povedala: »Priprave na vstop v 
šolo hčerke Nine potekajo že od 
lani septembra, ko smo bili prvič 
na šoli in slišali za devetletko. 
Zame in zagotovo za vse starše je 
to nekaj novega, kaj pa nam bo ta 
program prinesel, pa je še težko 
sklepati. Mislim, da bo za otroke 
to vsekakor zelo dobro. Šola 
Hajdina nas je o vsem dobro sez-
nanila, ima pa tudi dobre pogoje 
za šolanje, tako da nekih slabosti 
v uvajanju 9-letke septembra ne 
bi smelo biti.« 

T o f / o n o Mohorko 

Hajdinski malčki se že veselijo prvega šolskega dne (na fotografiji niso čisto vsi 
bodoči prvošolci). Foto: TM 

PTUJ / NOVICE Z GIMNAZIJE 

Davorin lešnilf 
državni prvak v kemiji 
v Ljubljani je pretekli teden potekalo državno tekmovanje iz 
kemije. Nanj so se uvrstili tudi ptujski gimnazijci in pristali 
v samem vrhu države. 

Davorin Lešnik je med dru-
gimi letniki osvojil prvo mesto. 
Zbral je kar 86 odstotkov vseh 
točk in za več kot deset odstot-
kov prehitel druge. V isti kate-
goriji je bila njegova sošolka 
Karmen Teskač šesta. Oba sta 
vadila pod mentorstvom profe-
sorice Ljube Kodela. V katego-
riji tretjih letnikov pa je sedmo 
mesto osvojil Črto Kreft, ki je 

vadil pod mentorstvom profesor 
Borisa Zmazka. 

Ptujski gimnazijci so se letos 
uvrstili na vsa državna tekmo-
vanja in na njih pobrali na-
jboljša mesta. Vsako leto do-
kazujejo, da se lahko z znanjem 
ptujskih dijakov postavijo ob 
bok vsem v Sloveniji. 

Milan Kra/nc 

Od leve: Davorin Lešnik, Karmen Teskač in Črt Kreft. 
Foto: Nini 

FILMSKI KOTIČEK 

Podle Igre 
(Cruel Intentions) 

Spletke lepih, mladih in pohotnih ljudi so tema 
filma, ki bo po dolgem času spet malo bolje 
napolnil naše kinematografe. Vrata spalnice 
bogatih razvajenčekov so odprta mnogo širše 
kot pri kakšni seriji tipa Beverly Hills. Ko se ot-
roci bogataševa naveličajo vseh privilegijev in 
neskončnih možnosti, kako zapraviti denar, 
jim še zmeraj ostane dejavnost, ki se je zlepa 
ne naveličajo: seks. V takšni družbi je zbiranje 
trofej najbolj zanimivo opravilo, najbolj iskane 
so seveda device. Fant Sebastijan (Ryan Phil-
lippe), pod katerim mlada dekleta padajo kot 
pokošena trava, najde dovolj zanimivo žrtev -
še nedolžno ravnateljevo hči - in s sestro 
Kathryn (Sarah Michelle Gellar) stavi, da jo bo 
dobil. Če izgubi, sestra dobi njegov jaguar, če 
pa zmaga, je za celo noč njegova tudi sestra 

Iz serij, kot je Beveriy Hills 90210, prihaja sli-
ka o vprašljivi morali bogatašev, saj na koncu 
spijo z vsemi svojimi prijatelji in znanci. V tem 
filmu gredo še korak dlje - poljubljanje dveh 
žensk vas niti ne bo tako šokiralo kot incestni 
odnos med bratom in sestro. Najstnikom, ki 
so preizkusili že vse položaje, so zanimive le 
še device, ki pa so tako redke, da jim revije 
celo posvečajo članke. Ali bosta dve nedolžni 
dekleti v taki dmžbi uspeli obdržati svoj sta-
tus? Ne bodite preveč prepričani... 
Je čas dnevnikov, prvih poljubov in pravih lju-
bezni ter čas pretirane spolnosti in nave-
ličanosti. Dve popolnoma nasprotni temi in 
samo en film. In med tem številne spletke, 
spolnost, narkomanija, smrt. Število tem v tem 
filmu bi dalo snov za štiri celovečerce. Lju-
bezenska drama bi lahko bila uspešnica: 
vsebuje erotiko, zle namene in najnovejšo 
modo. Toda zaman boste pričakovali tisto, kar 
je najpomembnejše in skoraj samoumevna 
sestavina filma: dovolj verjetna vsebina. 

Nataša Žuran 

^mmMsmsmm 
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Ob koncu šolskega leta se 
Izvlje vzdih olajšanja mno-
gim otrokom in staršem, a 
veliko je tudi tistih, ki čutijo 
razočaranje in dvom. Marsi-
katero spričevalo zariše 
nešteto vprašanj o bodoči 
poti mladih in celo zas-
lužene počitnice lahko pos-
tanejo le moreč predah med 
enim in drugim razredom, 
med eno In drugo šolo. 
Kljub različnim svetovalnim 
in pedagoškim službam le 
otrokom in staršem preosta-
ja odločitev o naslednjem 
šolskem letu. 

Morebiti se te dni tudi 
odrasli bolj spominjajo svo-
jih šolskih let: koliko bi jih 
danes izbralo drugo šolo ali 
povsem drugačen poklic? In 
kako pomagati otrokom, da 
bi dosegli zares prave po-
klicne odločitve In bi bili 
srečni? Vse glasnejše so 
namreč trditve, da mladim 
primanjkuje pozitvnlh 
vzpodbud in je današnje 
odraščanje veliko »tem-
nejše« od tistega izpred tri-
deset let. {Tranzicija, pač! bi 
zopet vzkliknili politiki.) Vse 
več je pojavov med mladimi 
(nasilje, ropi, droge, alkohol, 
depresije ...), ki kličejo k 
preobrazbi in pomoči. 
Zaskrbljujoči so podatki, ki 
prihajajo iz Amerike (ni tako 
daleč, kot bi si želeli): tam 
vsak dan trije mladi ljudje 
pred petindvajsetim letom 
umrejo za aldsom, petindva-
jset pa se jih na novo okuži; 
vsak dan naredi šest otrok 
samomor, 342 otrok pred 
osemnajstim letom aretirajo 
zaradi zločinskih dejanj, 
1407 otrok se rodi 
najstniškim mamicam, 2833 
otrok opusti šolanje, 6042 
otrok je aretiranih, 135.000 
otrok prinese orožje v šolo. 
Ameriški zdravniki poročajo 
tudi o epidemiji depresije pri 
otrocih in najstnikih. V 
zadnjih desetih letih se obli-
ke depresije pojavljajo pri 

mlajših otrocih in obolelost 
se je skoraj podeseterila. 

Pred desetimi leti sta ame-
riška psihologa Izoblikovala 
pojem ČUSTVENA INTELI-
GENCA. Ta naj bi bila ključ 
za izboljšanje pri mnogih 
nadlogah današnje družbe. 

Raziskave kažejo, da so 
družbene in čustvene 
veščine odločilnejše za 
uspešno življenje kot inte-
lektualne sposobnosti. Torej 
je inteligenčni količnik (10), 
ki ga merijo s standardnimi 
testi besedne in nebesedne 
spoznavne inteligentnosti, 
manj pomemben od čustve-
ne intelig^ence (čustveni 
količnik - CK). Med kazalci 
čustvene inteligentnosti so; 
empatija (sposobnost 
vživljanja), izražanje in razu-
mevanje občutkov, nadzi-
ranje razpoloženja, neodvis-
nost, prilagodljivost, obču-
tek priljubljenosti, reševanje 
medsebojnih težav, vztra-
jnost, blagohotnost, prijaz-
nost, spoštovanje. AH z 
besedami avtorja priljublje-
nega Malega princa: »Zelo 
preprosto je: dobro vidimo 
le s svojim srce. Bistvo je 
očem nevidno.« 

Morebiti so prihajajoči do-
pustniški dnevi ravno 
pravšnji, da bi vzpodbudili 
»srčne oči«, zato vam pripo-
ročam knjižni novosti s 
[Dodročja psihologije: 
Čustvena inteligenca otrok 
in Kako razvijemo čustveno 
inteligenco. 

Prva, avtorja dr. Lavvrenca 
E. Shapira, je izšla v zbirki 
Za zdravo življenje, ki jo iz-
daja Mladinska knjiga. Zajet-
na knjiga (246 strani) je pou-
darjena s Priročnik za starše 
in vzgojitelje ter je podnas-
lovljena s Kako vzgojimo ot-
roka z visokim čustvenim 
količnikom. Avtor natančno 
razlaga pomen in vlogo 
čustvenega količnika ter s 
primeri svetuje ravnanje z 
mladimi. Drugo knjigo sta 
napisala prof. dr. Christian 
VVeisbach in Uršula Dachs 
ter je izšla pri založbi DZS. 
Knjiga je poljudno in 
pregledno branje za mladi-
no in odrasle, ki želijo iz-
boljšati svoje življenje. Njen 
podnaslov je Razmišljajmo s 
srcem ter je bogata s slikov-
nim in fotografskim gradi-
vom (156 strani), 

Obe knjigi si lahko izposo-
dite v oddelkih Knjižnice Iva-
na Potrča, ki prehaja s prvim 
julijem na poletni odpiralni 
čas: vsak dan od osme do 
petnajste ure. 

LHlana Klemenili 

ORMOŽ / DELAVNICA USPESNE 
KOMUNIKACIJE ZA SVETNICE IN 
SVETNIKE 

Za razvoj 
demokratile 

V torek, 22. junija, bo v hotelu Ormož od 19. ure dalje pote-
kala učna delavnica, namenjena ormoškim svetnikom in svet-
nicam. Tokratna tema celoletnega projekta izobraževanja 
Občinske svetnice in svetniki za razvoj demokracije bo uspešno ko-
municiranje. Delavnico bo vodila Marijana Kolenko, diplo-
mirana pedagoginja in svetovalka v šolstvu. Svetniki se bodo 
seznanili z uspešnimi načini komunikacije, verbalne in never-
balne, kako uspešno voditi sestanke in pogovore ter katere so 
najpogostejše napake v komunikaciji. Vedenje o tem, kakšna je 
vloga konflikta v komunikaciji ter kako ga uspešno razrešiti) 
jim bo prav gotovo koristilo tudi na sejah občinskega sveta. 

Malda frlJf 



B O N / VELIKONEDEUČANI V PRIPRAVAH NA UPRIZORITEV NOVE GLEDALIŠKE IGRE 

Prihajalo Celjski grofje 
po uspešni postavitvi gledališkega spektakla Miklova Zala 
gledališka skupina KD Simona Gregorčiča Velika Nedelja se-
daj pripravlja novo odrsko uprizoritev. Režiser Lojze Matjašič 
je izbral Celjske grofe, znamenito delo Bratka Krefta, v kate-
rem je mogoče podoživeti usodo mlade Veronike Deseniške, 
ki je samo zato, ker je ljubila napačnega moškega, morala na 
krut način končati svoje mlado življenje. Velikonedeljčani z 
novim spektaklom na prostem gostujejo v osrčju starodavnega 
boriskega gradu, kjer so v minulih dneh imeli še zadnje vaje, 
ljubiteljem gledališča pa lahko z veseljem povemo, da bodo 
prve predstave že ta konec tedna in v prvih julijskih dneh. 

Ta in prejšnji teden so veliko-
nedeljski gledališčniki imeli 
vsak večer intenzivne vaje z 
režiserjem Matjašičem, ostali 
kulturniki pa so pripravljali sce-
no, tribune in skrbeli za promo-
cijo nove gledališke uprizoritve. 
Zakaj Celjski grofje ^smo pov-
prašali Tončka Zumbarja, 
predsednika KD Velika Nedel-
ja. Ta nam je povedal: »Lani, ko 
smo zaključevali Miklovo Zalo, 
smo svojim zvestim gledalcem 
obljubili, da bomo nadaljevali s 
podobnim delom. V mislih smo 
imeli uprizoritev na prostem in 
letos smo pristali na nekoliko 
manjšem projektu s Celjskimi 
grofi, ki pa so se izkazali za do-
kaj zahtevno delo. Najprej smo 
morali poiskati primerno loka-
cijo; to smo prepustili režiserju 
Lojzetu Matjašiču in moram 
poudariti, da je grad Bori zelo, 
zelo primeren. Izbrana lokacija 
nam povzroča nekaj težav, saj je 
vsak dan potrebno narediti veli-
ko kilometrov, stroški so zato 
nekoliko višji, vendar bomo z 
dobro voljo zmogli do konca. 

Projekt pripravljamo že kar 
nekaj časa, saj smo vaje pričeli 
že februarja in približali smo se 
50. vaji. Vzporedno temu tečejo 
tudi druge aktivnosti; omeniti 
moram izdelavo scene, tribun za 
gledalce, tudi te so že narejene, 
nabavo oblek, pohištva in ne 
smemo pozabiti še na reklamo. 

ki je zelo pomembna pri takem 
projektu. Znajdemo se, kot se 
pač znamo, pri tem pa upo-
rabljamo izkušnje zadnjih let in 
naveze po vsej Sloveniji, izko-
ristimo torej vse, kar se da. Pri 
tem nam pomaga še dobra volja 
občine Gorišnica, predvsem 
župana Slavka Visenjaka, ki je 
zelo zagret za našo akcijo in 
nam je dal odprte roke pri iz-
vedbi projekta. Izkušnje zadnje-
ga spektakla so nam v pomoč, 

čeprav je nova gledališka igra 
precej drugačna od Miklove 
Zale, tudi število sodelujočih v 
predstavi je manjše.Računamo, 
da nas ljudje že poznajo in da bo 
tudi grad zvabil ljudi, da si pri-
dejo pogledat našo predstavo.« 

»KADAR IGRAJO 
VELIKONEDELJ-
ČANI, DEŽJA NI!« 

Tako pravi Tonček Žumbar, 
kajti ob uprizarjanju Miklove 
Zale jim je dež zagodel tik le 
pred zaključkom gledališke se-
zone, tako da so tudi letos malce 
vraževerni in ne pričakujejo 
dežja. Če pa bo katera od napo-
vedanih predstav odpadla, pravi 
Žumbar, jo bodo poskušali na-
doknaditi, po sedmih načrtova-
nih uprizoritvah Celjskih gro-
fov pa bodo ob velikem zani-
manju pripravili še dodatne po-
novitve. V gledališko obarvanih 
večerih na gradu Borlu bodo 
Velikonedeljčani poskrbeli tudi 
za dodatno ponudbo (dogovorili 
so se že z gostiščem Krona), ob 
sodelovanju s PGD Cirkulane 

pa bodo poskrbeli tudi za veliko 
število parkirnih mest v okolici 
gradu. Velikonedeljčani upajo 
na uspeh in pričakujejo veliko 
gledalcev od blizu in daleč. 

Kreftovo delo Celjski grofje so 
najprej načrtovali naštudirati v 
gledališki skupini KPD Cirku-
lane, kjer prav tako režira Lojze 
Matjašič in kjer letos slavijo 
100-letnico delovanja, vendar je 
bila gledališka skupina tam pre-
majhna in tudi društvo bi težko 
organiziralo tako zahtevno 
predstavo. Potem je Matjašič 
pomislil na Velikonedeljčane, 
grad Bori je bil že tako izbran, 
pričel je delo, razdelil vloge in 
začeli so vaditi. Tudi sam bo 

zaigral. O igri je povedal: »Vsaj 
starejši ljudje Veroniko Dese-
niško tako dobro poznajo kot 
Miklovo Zalo, obstajajo pa kar 
štiri dramatizacije v slovenščini 
in v vseh je na enak način opisa-
na usoda mladega dekleta, po-
bliže pa spoznamo tudi celjske 
grofe. Pripoved je zanimiva, 
vsaj upam, da bo všeč tudi mla-
demu občinstvu. 

Ljubitejsko delo je zmeraj po-
vezano s težavami, naši igralci, 
ki sodelujejo v predstavi, so 
vsak v svoji službi, težko je or-
ganizirati vaje in v zadnjih dneh 
jih je težko imeti vsak večer na 
vajah. Vsi so zelo požrtvovalni, 

zadnje vaje pa so zmeraj najbolj 
nervozne, saj še vedno kje kaj 
manjka. Obiskovalce predstave 
na prostem želimo popeljati v 
čas 15. stoletja, želimo, da dobi-
jo občutek, kot da so prišli na 
sodno obravnavo Veronike De-
seniške.« 

Tudi režiserja Lojzeta Mat-
jašiča bomo videli v eni od nas-
lovnih vlog, zaigral bo starega 
grofa Hermana, kajti kot sam 
pravi, od vsega najraje igra in to 
dela z neverjetnim veseljem in 
ponosom. Od predstave si obeta 
nov uspeh velikonedeljskega 
ljubitejskega gledališča. 

Tatiana Mohorko 

Danes bo gledališka skupi-
na KD Velika Nedelja pred-
premiemo na prostem upri-
zorila gledališko delo Celjski 
grofle. Začetek predstave bo 
ob 21. uri, v petek bo premi-
ema uprizoritev, ponovitve 
pa še 26. in 27, junija ter 2., 3. 
in 4. julija - vedno ob 21. uri 
zaradi posebnih svetlobnih 
efektov. Cena vstopnice za 
odrasle je 1000 tolarjev, za 
otroke 500 tolarjev, za o i ^ -
nizirane in najavljen skupine 
nad 30 oseb pa organizatorji 
obljubljajo tudi popust in 
uredijo rezervacijo sedežev. 
Vstopnice si je mogoče re-
zervirati na telefonsko števil-
ko društva 718-530 (24 ur na 
dan), vsak večer pa bodo na 
prireditvenem prostoru 
lahko sprejeli do 800 gledal-
cev. 

Sceno je treba dobro pripraviti Med vajo Celjskih grofov: režiser Lojze Matjašič deli 
igralcem še zadnje napotke. Foto: TM 

PODICHNIK / RAZISKOVALNA NALOGA OSNOVNOŠOLCEV 

Šola v naravi 
Tudi na osnovni šoli Podleh-
nikj že vrsto let uspešno izva-
jajo poletno šolo v naravi. 
Ker je tako uspešna in nepo-
zabna, so želeli o njej sprego-
voriti T raziskovalni nalogi. S 
lUasičnim delom v učilnici so 
načrtovali raziskovalno delo -
razmišljali, se pogovarjali, 
veliko spraševali in naredili 
načrt 

Kot sta nam povedali mento-
rici Zdenka Golub in Metka 
Gumilar, so v raziskovalni nalo-
gi z naslovom Sola v naravi pri-
pravili delovni učbenik za 
učence 4. razredov, sestavili 
obsežno anketo in z njo anketi-
rali učitelje in starše, uredili so 
plakate in fotografije, pripravili 
zloženko za učence in montažo 
^ideo kasete. Z nalogo so sode-
lovali na 7. regijskem srečanju 
"mladih raziskovalcev Spodnjega 
^odravja, Prlekije in Prekmurja 

prejeli zlato priznanje. Nalo-
go so predstavili: Andreja 
^venšek, Karmen Lozinšek, 
Natalija Hren, Elizabeta 
^venšek in Bernarda Kla-
neček. 

, "Šola v naravi je posebna obli-
vzgojno-izobraževalnega 

Ves oddelek za nekaj časa 
•̂ îde v obmorski kraj, kjer po-
^̂ l̂ a pedagoški proces z dru-

vzgojno-izobraževalno 
^^ebino, kot smo je navajeni pri 
^^akodnevnem pouku. Z vsebi-

nami, ki jih pri pouku v šoli ni 
mogoče posredovati, se širi 
učenčevo znanje in jim približa 
narava. Kdor naravo vzljubi, se 
bo gotovo še vračal k njej in je 
ne bo onesnaževal. Vsem otro-
kom naj bi šola v naravi omo-
gočila bogatejše, srečnejše in 
ustvarjalnejše otroštvo. V taki 
šoli so učenci ves dan skupaj. 
Bivajo v skupnih prostorih, 
opravljajo skupna dela, se po-
drejajo skupnim pravilom, se 
skupaj učijo, igrajo in zabavajo. 
Odnos med deklicami in dečki 
postaja bolj sproščen kot pri 
pouku. Med njimi se spletajo 
prve ljubezni. Učenec, ki se pri 
delu v razredu ne more uveljavi-

ti, ima v šoli v naravi dovolj pri-
ložnosti, da se uveljavi na dru-
gačen način, kar lahko po-
membno vpliva na njegovo obli-
kovanje pozitnve osebnosti. 
Večina otrok je prvič za dlje 
časa ločena od staršev in otroci 
morajo v šolo v naravi veliko 
stvari postoriti sami: sami mo-
rajo pospraviti posteljo, 
poskrbeti za red in podobno," 
sta povedali obe mentorici. "Za 
učitelje, ki delajo v šoli v naravi, 
pa je delo odgovorno, zahtevno 
in daleč od prijetnih počitnic, 
kot še danes mislijo nekateri 
učitelji in starši." 

Podlehniški četrošolci in njihovi mentorici v šoli v na-
ravi 

VIDEM PRI PTUJU / NA SOLI IMAJO DRŽAVNEGA PRVAKA 

Mateju klopotei 
prinesel izreden uspeh 
Kar pet mladih tehnikov z OŠ Videm pri Ptuju, ki so bili zma-
govalci regijskega tekmovanja, se je v juniju udeležilo držav-
nega srečanja mladih tehnikov Slovenije na OŠ Lucija pri 
Portorožu. Videmčani so se pod mentorskim vodstvom Antona 
Kovačeca dobro pripravili na tekmovanje, dosegli pa enega 
največjih uspehov doslej, saj je osmošolec Matej Vaupotič 
postal državni prvak v disciplini Iz učenčeve domače delavni-
ce, predstavil pa je haloški klopotec. 

Tokratno tekmovanje je bilo 
osmo zapovrstjo v organizaciji 
Zveze za tehnično kulturo Slo-
venije in Sveta za politehnično 
in delovno vzgojo ter izo-
braževanje, videmski tekmoval-
ci pa so se letos nadejali dosti 
večjega uspeha kot lani, saj so 
tekmovali kar v treh disciplinah 
in želeno tudi dosegli. Matej 
Vaupotič je bil lansko leto tret-
ji, tako da si je že nabral nekaj 
izkušenj in je letos tekmoval 
pred posebno komisijo za tehni-
ko brez treme. Ob zaključku 
šolskega leta, ko je Matej že 
užival prve dni zasluženih 
počitnic, smo ga obiskali kar na 
njegovem domu v Vidmu, kjer 

si v prihodnje želi narediti 
manjšo delavnico, nekaj strojev 
za delo pa že ima. Povedal je, da 
je zmeraj rad ustvarjal, če pa ni 
imel početi kaj koristnega, je v 
zabijal žeblje v les, šele v šoli v 
Vidmu je dobil pravo priložnost 
za ustvarjanje in izdelovanje le-
senih predmetov. 

Kako se je Matej pripravljal 
na državno tekmovanje in kaj je 
moral zapisati in narisati v nalo-
go? »Brez pomoči mojega men-
torja Antona Kovačca bi vse to 
težko dosegel, kajti z njim sva 
tudi po pouku veliko delala in 
se skupaj potrudila, da je bil 
klopotec narejen tako, kot to 
znajo pravi »mojstri«. Ure in ure 

sva delala na strojih v šolski del-
avnici, še prej risala načrte in si 
pomagala z literaturo, z mentor-
jem pa sva na koncu izdelala še 
kratko raziskovalno nalogo, da 
sem komisije lahko po bliže 
predstavil značilnosti haloškega 
klopotca. Nastop pred komisijo 
je bil najvažnejši, ker pa sem bil 
edini s tem primerkom, pa tudi 
zagovor je bil dober, sem se ver-
jetno s tem komisiji še posebej 
prikupil. Ta je ocenjevala esteti-
ko in izvirnost izdelka, nato ra-
ziskovalno nalogo in zagovor, ki 
je Štel največ točk. Uspelo mi je, 
da sem zbral največ točk in tako 
v svoji kategoriji postal državni 
prvak. Seveda sem na to pono-
sen in tudi moja starša, saj mi 
bo to zelo pomagalo tudi pri 
mojem nadaljnem šolanju na 
Srednji lesarski šoli v Mariboru 
in pozneje, ko si zelo želim pos-
tati izdelovalec notranje opre-
me.« 

Tudi Matejev mentor Anton 
Kovačec, učitelj na videmski 
šoli, je posebej pohvalil Mateje-
vo zavzetost za delo in izredno 
nadarjenost. Na šoli mu ostajajo 
še nekateri mladi raziskovalci -
tehniki, sicer ne tako dobri na 
področju obdelave lesa, temveč 
pri izdelavi raketnih modelov in 
pri modelarskih zmajih, zato 
tudi v novem šolskem letu 
pričakuje dobre uvrstitve na 
tekmovanjih, še več pa denarja, 
ki je še kako pomemben za 
uspešno delo z mladimi mojstri 
tehnike. 

Mateju Vaupotiču seveda vse 
čestitke za . osvojeni naslov 
državnega prvaka, predvsem pa 
uspešno šolanje in pozneje še 
uspešno delo v lesarski stroki. 

T. Mohorko 
Matej s svojim odlično ocenjenim klopotcem, ki je 
tudi simbol OŠ Videm 



KIDRIČEVO / Z ŽUPANOM A. ŠPRAHOM OB DRUGEM OBČINSKEM PRAZNIKU 

Zadovoljstvo nad uspehi 
Delavsko naselje blokov je bilo v Kidričevem zgrajeno takoj po 
2. svetovni vojni, skoraj sočasno z dograditvijo tovarne alumi-
nija - današnjega Taluma. Tako naselje kot tovarna ležita v 
objemu smrek in borovcev na 238 m nadmorske višine v jugov-
zhodnem delu Dravskega polja med železniško progo Ptuj -
Pragersko in na drugi strani med magistralno cesto Ptuj - Slo-
venska Bistrica. Občina Kidričevo deluje šele dobra štiri leta, 
od leta 1995. Že drugi mandat je župan .41ojz Šprah in ob dru-
gem občinskem prazniku smo ga povabili na pogovor. 

TEDNIK: Ko sva imela prvi po-
govor pred dobrimi 4 leti, je bilo v 
vaši občini 6006 prebivalcev 
združenih v 18 naseljih, kako je 
danes? 

"Po štirih letih in pol se je marsi-
kaj spremenilo. Upam si trditi, da je 
večina naših občanov s svojo občino 
zadovoljna, razen posameznih 
izjem. Vedno drži trditev, da nikoli 
ne moreš ustreči vsem, še posebej ta-
krat, ko nekdo želi uveljaviti svoje 
interese in pri tem ne vidi interesov 
širše skupnosti. Vesel se, da smo že 
v prvem mandata spoznali tako 
svetniki kot občani, da je bila 
združitev nekdanjih KS Lovrenc, 
Cirkovce in Kidričevo prava rešitev 
za prostor, velik 71 kvadratnih kilo-
metrov, na katerem v 18 naseljih 
danes živi že 6746 prebivalcev. Raz-
veseljivo je dejstvo, da je v teh letih 
število prebivalcev naraslo. Naša 
občina je danes tudi po videzu 
precej drugačna kakor pred leti. 
Obnovili smo precej krajevnih cest, 
lepo vzdrževane zelenice po vaseh 
in naseljih dajejo prijeten pogled in 
občutek urejenosti. Prijetno je živeti 
v urejenem okolju in to spoznanje 
naših občanov je v nekaterih vaseh 
že prešlo v pravo tekmovanje, saj se 
vsi trudijo, da bi imeli čim lepše 
urejene zelenice in cvetlične grede. 
In takšno tekmovanje se pozitivno 
kaže tudi na drugih področjih 

življenja." 
TEDNIK: Čeprav je v občini 

Kidričevo 18 vasi, se le 16 odstot-
kov prebivalcev ukvarja s kme-
tijstvom, vse drugo je delež indut-
rije in drobnega gospodarstva. 

"Res je, geografski položaj naše 
občine daje slutiti, da smo kme-
tijska občina, a statistika pove, da se 
le 15,5 odstotka prebivalcev na 930 
kmetijah preživlja izključno s kme-
tijstvom. Pretežni del naših 
občanov pa je zaposlenih v gospo-
darskih subjektih. Največja gospo-
darska družba v občini Kidričevo je 
Talum, ki proizvaja aluminij, sicer 
pa ima še nekaj hčerinskih firm, kot 
so Revital, Vital, Vargasal, Pralik in 
podobno. Iz tega sistema je nastal 
tudi Silkem s proizvodnjo zeolitov. 
V neposredni bližini tega komplek-
sa, ki pomeni ogromno za ožjo in 
širšo skupnost, je zadnje čase zraslo 
povsem novo podjetje Schmidt 
šiviljstvo, ki izdeluje sedežne 
prevleke za avtomobilsko industri-
jo. Poleg teh deluje še 152 samosto-
jnih podjetnikov in 79 gospodarskih 
družb. Skupaj je zaposlenih 3334 
oseb ali skoraj polovica delovno ak-
tivnih prebivalcev. Po zadnjih po-
datkih pa imamo na območju 
občine tudi 508 brezposelnih 
občanov. Naj dodam, da je letos to 
število nekoliko upadlo." 

TEDNIK: Nedvomno ste, odkar 

imate svojo občino, naredili veli-
ko. Kateri so vaši pomembnejši 
dosežki? 

"V zadnjih dobrih štirih letih se 
je, kot sem že dejal, marsikaj spre-
menilo, seveda predvsem v pozi-
tivni smeri. Najprej je treba pojasni-
ti, da je bilo v preteklosti financi-
ranje občin naravnano tako, da je 
bilo treba za normalno življenje za 
javno porabo nameniti dve tretjini 
proračunskih sredstev in je le tretji-
na ostala za investicije. Podrobnejše 
naštevanje vlaganj v posamezne po-
sodobitve cest in ulic je nesmiselno, 
naj omenim le nekaj naših največjih 
projektov. Prvi večji projekt in od-
sev skupnega dela je novo in lepo 
urejeno pokopališče v Kidričevem z 
eno najlepših mrliških vežic daleč 
naokoli. Z dobrimi 20 milijoni to-
larjev in prostovoljnimi prispevki 
krajanov iz Njiverc in Kiričevega v 
materialu in delu nam je že v prvem 
letu uspelo realizirati sicer že prej 
zastavljen projekt. Vložek 46 milijo-
nov tolarjev v reševanje daljinskega 
ogrevanja naselja Kidričevo je mor-
da neviden, vendar je z modern-
izacijo sistema rešen velik problem 
ogrevanja. Vlagali smo tudi v obno-
vo šolskih objektov in posodobitev 
vrtca, obnovili kulturne domove v 
Apačah in Kungoti, po vsej občini 
smo zamenjali avtobusna postaja-
lišča, obnovili javno razsvetljavo v 
Kidričevem, Njivercah, Pleterjah in 
še kje. Naredili smo tudi prvo 
mestno kanalizacijo v Njivercah, 
vredno dobrih 20 milijonov. V 

Strnišču smo poleg temeljite obnove 
oskrbe z vodo, kar je veljalo 15 mili-
jonov, realizirali še vrsto drugih na-
log. 

V prvem mandatu smo sredstva za 
cestno dejavnost delili po sprejetem 
dogovoru glede na število prebival-
cev v posameznem naselju. V neka-
terih naseljih so s svojimi sovlaganji 
sredstva podvojili. Na tak način smo 
začeli asfaltiranje cest na območju 
bivše KS Lovrenc in nadaljevali na 
območju bivše KS Cirkovce. Naj ob 
koncu omenim še dve pomembnejši 
investiciji, ki ju predajamo v upora-
bo prav sedaj, v počastitev drugega 
občinskega praznika. Največja je za-
gotovo prizidek in nadzidava OŠ 
Kidričevo. Skupaj s predelavo ogre-
vanja in z opremo bo investicija vel-
jala več kot 120 milijonov. Druga 
pomembna investicija pa je letos 
obnovljena večnamenska dvorana v 
Lovrencu, ki je veljala 48,8 milijo-
nov." 

TEDNIK: Kaj pa šolstvo, kultu-
ra, društveno življenje - ste zado-
voljni s stanjem na tem področju? 

"Splošno gledano je ocena na tem 
področju vsekakor pozitivna, čeprav 
sem prepričan, da bi bilo možno tu 
in tam še kaj izboljšati ali drugače 
zastaviti. Vse glasneje se govori, 
kako daleč gre prostovoljnost v 
društveni dejavnosti. Mislim 
predvsem na športna in kulturna 
društva, pa tudi gasilska društva 
niso neka posebna izjema, čeprav je 
tu zaradi zagotovljenega financiran-
ja dejavnosti položaj nekoliko dru-
gačen. Nekaj majnših težav se zaradi 
menjave generacij pojavlja v nekate-
rih majnših društvih, vendar je to 
prehodno. Vsekakor pa velja 
vzpodbuditi mlade in jih spomniti, 
da je treba kulturno dediščino iz 
preteklosti vendarle ohraniti. 
Predvsem ljudsko pevsko izročilo in 
zborovsko petje je v glavnem v do-
meni starejših, mladi so med njimi 
zelo redki. 

Če se dotaknem še šolskega 
področja, sem prepričan, da je dose-
ganje učnih uspehov na dostojnem 
nivoju, saj šole zagotavljajo našim 
otrokom potrebno znanje tudi za 
nadaljnje šolanje. Ob tem ne smemo 
pozabiti, da je vzgoja otrok tudi na-
loga nas staršev in odvisna od naših 
vzgledov. V občini imamo tudi tri 
društva upokojencev, s katerimi kar 
dobro sodelujemo." 

TEDNIK: Trenutno je najbolj 
vroča tema odprtje poletnega ko-
pališča. 

"Res je to zadnje čase najbolj vroča 
tema. Pojasniti moram, da se je za-
deva tudi spolitizirala in v nečedne 
igrice žal vpletla tudi naše otroke. 
Kljub vsemu sem prepričan, da so 
prizadevanja občine skupaj z lastni-
kom kopališča Talumom obrodila 
sadove in da se bomo lahko kmalu 
kopali. Dogovorili smo se tudi, da je 
v prihodnjih letih treba pristopiti k 
celoviti obnovi in posodobitvi kopa-
liških objektov in to v primerni ob-
liki skupnih vlaganj." 

TEDNIK: Kot kaže, pa boste 
kmalu imeli v Kidričevem sežigal-
nico odpadkov... 

"Moram reči, da ta projekt že ne-
kaj let vznemirja naše občane. Kot 
je znano, je za severovzhodno Slove-
nijo 54 občin podpisalo pismo o na-
meri in pogodbo o združevanju 
sredstev za pripravo študije o izbiri 
lokacije za sežigalnico ter raziskavo 
vplivov na okolje. Vse aktivnosti 
vodi prek sveta konzorcija občina 
Velenje, lokacija pa naj bi bila izbra-
na že letos jeseni. Za sedaj sta, koli-
kor vem, ponujeni lokaciji v Mari-
boru in pri nas v Talumu." 

TEDNIK: O vojaških objektih v 
Apačah se zadnje čase ne govori 
več. Ali to pomeni, da je vojska 
odstopila od namere? 

"Zaenkrat imamo v Apačah 

vojaško strelišče, ki je še iz časov 
prejšnje države. Razmišljanja o 
gradnji velikega vojaškega učnega 
centra v Apačah so že zdavnaj šla v 
pozabo. Lani je precej prahu dvigni-
la informacija o preselitvi raz-
vanjskega strelišča v Apače, vendar 
je po zatrjevanju ministrstva za 
obrambo šlo le za predvolilne igrice, 
saj s lega ne bo nič. Kolikor vem, je 
želja pristojnih na ministrstvu le, da 
bi obstoječe strelišče posodobili in 
uredili skladno z zakonskimi pre-
dpisi na desni strani Polskave. O 
tem v kratkem pričakujemo konk-
retnejše informacije." 

TEDNIK: Drugi občinski praz-
nujete torej v dobrem vzdušju? 

"Vsekakor, saj imamo za to več kot 
dobre razloge. Zato dovolite, da ob 
koncu čestitam vsem našim 
občanom. Prepričan sem, da so nas 
naši delovni uspehi vse skupaj 
prepričali, da tudi v prihodnje s 
strpnim sodelovanjem lahko posto-
rimo še marsikaj za naš lepši jutri. 

Spoštovani občani občine 
Kidričevo, ob praznovanju drugega 
občinskega praznika in ob dnevu 
državnosti vam iskreno čestitam in 
želim dobrega zdravja v srečnem 
druženju in spoštovanju človekove-
ga dostojanstva." 

M. Ozmec 

Alojz Šprah županuje 
kidričevski občini že dru-
gi mandat 

Najhitrejši razvoj v občini je v zadnjem času doseglo 
podjetje Schmidt šiviljstvo. Foto: M. Ozmec 



pTUJ / OB DNEVU OSNOVNA ŠOLA MLADIKA 

Šofer ob Dravi bogatejša za mansardo 
prejšnji petek so v športni dvorani Mladika pripravili os-
^ n j o slovesnost od dne\ii OŠ Mladika. V bogatem kultur-
nem programu so se predstavili učenci, na razstavi pa poka-
rali celoletno ustvaijalnost in življenje na šoli. Praznik šole 
je bil slavnejši tudi zaradi odprtja novih prostorov v preureje-
ni mansardi, kjer je Mladika pridobila nove učilnice za raz-
,edni pouk, preuredili pa so še prostore za podaljšano bivan-

gospodinjsko učilnico in tehnično delavnico, bogatejši pa 
,0 za knjižnico s čitalnico. 

Kot je povedala ravnateljica 
jonja Purgaj, je za OŠ Mladika to 
rtlik praznik, kajti s pridobitvijo 
jovih prostorov v mansardi, ki je 

s tem ponovno dobila podobo 
izpred vojne, so na šoli lahko 
vpeljali težko pričakovani enoiz-
menski pouk. Vrednost celotne 

naložbe je znašala dobrih 123 mi-
lijonov tolarjev; ministrstvo za 
šolstvo in šport ter mestna občina 
Ptuj sta prispevali vsaka po polo-
vico sredstev. Pouk v mansardi 
poteka že nekaj mesecev, sicer pa 
so na OŠ Mladika v zadnjem času 
preuredili tudi garderobe ob telo-
vadnici in ob tem pridobili kabi-
net za učitelje športne vzgoje. V 
drugi fazi del načrtujejo še obno-
vo šolske kuhinje in jedilnice, ob 
šoli pa nameravajo zgraditi še do-
daten večnamenski prostor, pravi 
Purgajeva. Že sedaj pa ima lepoti-
ca ob Dravi, tako namreč nekateri 
poimenujejo to ptujsko šolo, 
docolj učilnic za pričetek 9-letne-
ga šolanja, ki se po nekaterih slo-
venskih šolah prične postopno 
uvajati že jeseni. 

Praznovanja je torej konec, pol-
ni ustvarjalnosti in veselja se 
učenci OŠ Mladika sedaj podajajo 
na zaslužene počitnice, šola pa jim 
bo na široko spet odprla"svoja vra-
ta 1. septembra. 

T M Foto: Langerholc 



PO MASI H KBAJIH 
U U B U A N A / PODELILI NAGRADE NAJUSPEŠNEJŠIM DELAVCEM MERCATORJA 

Nagrade z dolgoletno tradkijo 
Nagrade Mercatorja so stare že več kot dvajset let, vendar so 
imele v preteklosti drugačno obliko. Tako so pred dobrimi 
dvajsetimi leti podeljevali zaslužnim delavcem zlate značke -
na sto zaposlenih jo je dobil eden. Od leta 1976 do pred nekaj 
leti so imele nagrado obliko zlatega znaka - tega je prejelo le 
nekaj posameznikov. Od leta 1996 pa obstajajo denarne nagra-
de. Te na podlagi razpisa podeljujejo delavcem poslovnega sis-
tema Mercator za dosežke na področju inovacijskega, tehno-
loškega, proizvodnega in organizacijskega delovanja. Gre za 
njihov prispevek k uveljavljanju flrme in blagovne znamke 
Mercator doma in v tujini, k urejanju medsebojnih odnosov in 
za ugled, ki so ga dosegli med ljudmi zaradi delovnih in oseb-
nostnih vrednot ter vsestranskih aktivnosti. Izjemoma pa 
lahko nagrado Mercatorja prejmejo tudi posamezniki zunaj 
poslovnega sistema Mercator, s katerim se nagrajuje njihov 
prispevek za uspešno poslovno sodelovanje oziroma prispevek 
pri uresničevanju razvojnih usmeritev Poslovnega sistema 
Mercator. 

O nagradah na osnovi sprejetih 
predlogov odloča odbor za podeli-
tev nagrade poslovnega sistema. 
Svečano jih podelijo vsako leto ob 
dnevu Mercatorja. 

Z našega območja so nagrade 
prejeli Slavko Vučak iz Ptuja, Ve-
ronika Lesjak iz Ormoža in Anto-
nija Brunčič iz Lenarta. 

mjLAVKO VUČAK: 
"Če si zdrav in imaš 
delo, imaš vse!" 

Slavko Vučak iz Bratislavcev 55 
je že polnih devetnajst let 
viličarist pri Mercator ju, zaposlil 
se je 19. februarja leta 1979. Začel 
je v Slovenji vasi, na ptujsko loka-
cijo, kjer dela v skla^ščno-distri-
bucijskem centru - skladišče 
tehničnega blaga, je prišel pred 
devetimi leti. 

Nagrada je Slavka Vučaka prese-
netila, ni je pričakoval, kot strela z 
jasnega je prišlo sporočilo, da 
mora v Ljubljano ponjo. Seveda je 
je bil vesel, prav tako domači, kot 

tudi sodelavci v skladiščno-distri-
bucijskem centru. Sprva o nagradi 
za javnost ni želel govoriti, skro-

•men, kot je, se ne bi rad "dajal v 
zobe". Svoje delo ima rad; pravi, 
da ni težko, le paziti je treba, da 
stvari, ki jih voziš, ne polomiš. 
Zadovoljen je tudi z delovnimi 
razmerami; da bi le tako bilo tudi 
v bodoče, razmišlja naglas. Le po-
zimi je včasih neprijetno zaradi 
mraza. "Če imaš sltižbo in si koli-
kor toliko zdrav, potem pride še 
vse drugo," poudarja. Življenje 
sestavljajo drobne radosti in za te 
se je vredno potruditi. Ko se pos-
lavljam, mi še zabiča, da naj ne 
napišem veliko, le toliko, kot je 
potrebno. Kdor ga pozna, ve, da je 
prizadeven in delaven in da mu je 
pretirana pozornost odveč. Pa 
tudi z besedami se ne razdaja pre-
več. Naj namesto njih govorijo re-
zultati. In pri Slavku so jih kljub 
njegovi skromnosti opazili. 

mVERONIKA LESJAK: 
"Na prvem mestu je 
poštenje!" 

Veronika Lesjak je poslovodkin-
ja Samopostrežbe Ormož. Vera, 
kot imenujejo gospo Lesjak njeni 
prijatelji in znanci, meni, da si je 

nagrado pridobila zaradi svojega 
odnosa do dela, strank in sodelav-
cev, ki jim je vedno v spodbudo in 
pomoč pri delu. Sama pravi, da 
mora biti v življenju človeka na 
prvem mestu poštenje, nato de-
lovna vrlina, delovne navade ter 
dober medosebni odnos, ki temel-
ji na zaupanju. Ima 26 let delovne 
dobe, devet let opravlja delo 
trgovskega poslovodje. Zadnja tri 
leta je zaposlena v Samopostrežbi 
Ormož, ki je bila obnovljena av-
gusta 1996. Delo z ljudmi je njeno 
največje veselje. Rada jim ustreže 
in pomaga. Veliko ji pomeni zado-
voljstvo strank in sodelavcev. Go-
spa Vera pravi, da bi bila zelo ve-
sela, če bi vedela, kdo jo je za na-
^ d o predlagal, domneva pa, da 
je bilo to vodstvo Mercatorja SVS. 
Njene nagrade so veseli tudi njeni 
sodelavci, saj imajo o Veri zelo do-
bro mnenje. 

Veronika Lesjak je Dolenjka, 
rojena v Krškem. Prvih sedem let 
je službovala v Ljubljani. V 
Ormož jo je pripeljala ljubezen. Z 
možem sta si sezidala hišo v Me-
kotnjaku, vasi pri Ljutomeru. Od 
1980. leta je zaposlena v Mercator-
ju in z veseljem hodi na delo, ker 
ve, da jo v službi vedno čakajo do-
bri sodelavci. Po Dolenjski se ji 

ne toži, privadila se je na ljudi in 
delovno okolje. 

Njeno vsakodnevno delo obsega 
pregled lurejenosti trgovine zju-
traj, sledi priprava blagajn, naba-
va in prevzem blaga, čiščenje, 
polnjenje polic, preverjanje cen in 
druga dela. Svojim enajstim po-
drejenim je vedno pripravljena 
priskočiti na pomoč in skupaj z 
njimi dela vse, kar je potrebno. Na 
ta način jim je dober vzor. 

Na koncu je gospa Vera poveda-
la, da se zahvaljujem vsem sodel-
avcem za pomoč in dobro opravl-
jeno delo, vodstvu Mercatorja pa 
za izkazano zaupanje. Nagrada ji 
veliko pomeni, saj so s tem poka-
zali, da cenijo njeno delo. 

Nekaj besed o Veri Lesjak so po-
vedali tudi njeni sodelavci. Pravi-
jo, da je dober človek in dobra 
šefica. Rada priskoči na pomoč in 
pomaga z delom in nasveti. Po 
njihovem mnenju je tudi zelo am-
biciozna in si^sobna ter delavna. 
Pravijo, da si je nagrado zares zas-
lužila. V kolektivu vladajo dobri 
medosebni in delovni odnosi. 
Prav tako je zaslužna za uspešno 
poslovanje trgovine. 

m ANTOlflJA BRUNČIČ: 
"V trgovini sem z dušo 
in telesom!" 

"Zelo sem bila presenečena!" ni 
skrivala svojega navdušenja po 
prejemu Mercatorjeve nagrade za 
uspešno delo Antonija Bnmčič iz 
Mercatorjeve Blagovnice v Lenar-
tu. Presenečena pa je bila tudi nad 
našim obiskom, saj ni vajena daja-
ti izjav za medije. A se je hitro 
znašla. Kako tudi ne, Antonija je 
trgovini zapisana več kot dve de-
setletji in stiki z ljudmi so pravza-
prav postali njen vsakdanjik. 

"Za trgovko sem se učila v pro-
dajalni z mešanim blagom v Sel-
cah pri Lenartu. Nato sem ob delu 
končala še komercialno šolo v 
Mariboru in prišla sem v Lenart. 
Najprej sem se zaposlila v proda-
jalni s pohištvom, nato pa v pro-
dajalni s tekstilom takratnega le-

narškega Potrošnika. Nekaj časa 
sem službovala tudi na upravi, 
Nato smo v Lenartu dobili bla-
govnico in sama sem v njej zapos-
lena od prvega dne. Ne vem točno 
koliko let, približno dvajset 
Vmes je prišlo do združitve Po. 
trošnika z Mercatorjem, mislim, 
da leta 1974, danes pa naša bla-
pvnica spada pod Mercator SVS 
iz Ptuja. Za prodajalko sem se 
odločila predvsem zato, ker rada 
delam z ljudmi, ker imam rada 
novosti in ker delo v trgovini ni 
nikoli enolično. Ko se obrne sezo-
na, pridejo novosti in prav to je 
zanimivo." 

Na vprašanje, ali je kdaj obžalo-
vala, da je postala trgovka, je po-
vedala: "Ne, nikoli. Nekaj pomis-
lekov se je pojavilo, ko so se 
pričeli drugačni, morda "hudi" 
časi, na katere je vplival tudi pojav 
ostrejše konkurence, ki pa je seve-
da dobrodošla. T ^ r a t sem se 
spraševala, zakaj ravno pri teksti-
lu. Ampak nato se je vse dobro 
izšlo, zlasti lansko leto, ki smo ga 
k o n ^ i zelo uspešno." 

"V trgovini sem z dušo in tele-
som, s^ tka to delo me zelo vese-
li," še nasmejano pove Antonija 
Mi ji verjamemo, kot ji verjamejo 
v Mercatorju, kjer so ji za uspešno 
delo in seveda uspešno prodajo v 
letu 1998 dodelili nagrado. 

Vsem nagrajencem čestitamo. 
Majda Goznik, Majde 
FridI, Anentari Keket 

Slavko Vučak. 
Foto: Majda Goznik 

Veronika Lesjak. 
Foto: Majda FridI 

Antonija Brunčič, poslcvod-
kinja na oddelku s tekstilom v 
Mercatorjevi blagovnici v Len-
artu. Foto: AnemarI Kekec 

MALA VAS / SREČANJE GASILK IZ 
PODRAVSKE REGIJE 

Ženska gasilska 
drušilna iz 12 GZ 
GZ Gorišnica je bila v soboto gostitelj že tradicionalnega 
regijskega srečanja članic PGD iz 12 gasilskih zvez po-
dravske regije. Srečanje je potekalo pri vaškem domu v 
Mali vasi, kjer letos praznujejo 50 let PGD, zbralo pa se je 
kar 280 gasilk ter predsednikov in poveljnikov GZ. 

Zbrano žensko gasilsko druščino so pozdravili predsednik po-
dravske regije GZS Stanko Šteinbauer, predsednik podravskega 
regijskega sveta Franc Simeonov, regijski poveljnik Štefan Vido-
vič in članica sveta podravske regije Zdenka Leskovar. Gostitelji 
so poskrbeli za pester program, saj so med drugim pripravili štiri 
družabne igre: gasilke so se pomerile v vaji s 150 let staro ročno 
brizgalno, nosile vodo iz ribnika, streljale na gol in veslale. Prvo-
uvrščena ekipa je bila ekipa GZ Juršinci, druga GZ Lenart in tret-
ja domača GZ GoriŠnica. Najboljša ekipa je prejela pokal, vse dru-
ge pa pisna priznanja in bilten GZ Gorišnica ter nekaj praktičnih 
nagrad. S pomočjo vodje članic pri gorišniški GZ Danice Ambrož 
so g^ilke ustanovile tudi gasilski ženski pevski zbor, ki ga vodi 
Siavica Cvitanič, in se v tej sestavi predstavile, na srečanju pa so 
nastopile še ljudske pevke iz Male vasi, harmonikarja Primož Ke-
lene in tretješolec Matej Domajnko. 
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NOVA GORICA / SREČANJE DELAV-
CEV KOMUNALNEGA GOSPODARSTVA 

P f Viski I r o i i i i i -

i t c i f c f drugi 
Prejšnji petek in soboto je bilo v Novi Gorici 15., tradicionalno 
srečanje delavcev komunalnega gospodarstva Slovenije. Ti so 
se merili v delovnih in športnih disciplinah. Med 64 ekipami 
slovenskih komunalnih organizacij sta bili tudi dve ptujski. 
Komunalnega podjetja in Čistega mesta. Skupaj se je srečanja 
udeležilo okrog 2400 delavcev, ekipa Komunalnega podjetja 
Ptuj pa je bila po seštevku vseh tekmovanj odlična druga; zma-
gali so Velenjčani. 

Prvi dan srečanja so se sestali vodilni in vodstveni delavci slovenskih 
komunalnih podjetij. Na posvetu, ki sta se ga udeležila tudi državni se-
kretar v ministrstvu za okolje mag. Marko Slokar in dr. Jani Zore, prav 
tako iz ministrstva za okolje in prostor, so govorili o aktualnih 
vprašanjih lokalnih gospodarskih javnih služb v luči nacionalnega pro-
grama varstva okolja. Poudarek je bil na njihovem delovanju za uvel-
javljanje trajnostnega razvoja. Predstavili so tudi strategijo ravnanja z 
odpadki (sežigalnice), problematiko pri dezinfekciji pitne vode in opre-
mo za logistiko pri ravnanju z gospodinjskimi odpadki. 

Drugi dan srečanja pa so potekala delovna in športna tekmovanja. De-
lovno tekmovanje je potekalo v štirih disciplini: vodovodu, kanaliza-
ciji, odvozu odpadkov in aranžiranju cvetja, športno pa v šahu, streljan-
ju z zračno puško, ke^janju, vlečenju vrvi, tenisu, malem nogometu, pi-
kadu, balinanju in ulični košarki. 
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PTUJ / NA OBISKU PRI URARJU FRANCU TERBUCU 

Med urami polnih 56 let 
Franc Terbuc je s svojimi 56 leti aktivnega dela v urarstvu no-
silec ene uspešnih ptujskih urarskih zgodb. Urarske veščine se 
je učil pri dveh znanih ptujskih urarskih mojstrih Glaserju in 
Pinozi. Učiti se je začel leta 1943, pomočnik je postal leta 
1946, zatem je nekaj časa delal tudi v Mariboru, kjer je bil 
priča zaprtju še zadnjih treh zasebnih urarskih delavnic; en 
mesec je bil celo v priporu, ker je zagovarjal mojstra. Ko se je 
vrnil v Ptuj, je nekaj masecev delal pri Pinozi, zatem pa do leta 
1971 pri uraiju Ervinu Glaseiju. Nanj ga spominja zlata ura, 
ki mu jo je ta podaril ob 20-letnici dela. Skoraj vedno jo ima na 
roki. 

Mojstrski izpit je uspešno opra-
vil 8. decembra 1955 pred moj-
strsko izpitno komisijo v Maribo-
ru. Konec junija letos nepreklicno 
zapira vrata svojega urarstva v 
Krempljevi ulici 6 v Ptuju, ki jih 
je za stranke odprl leta 1971. 

Med našim obiskom smo ga 
zmotili pri popravilu tu-e, za kate-
ro je dolgo časa čakal na pravi pe-
resi, da jo bo lahko dokončno po-
pravil. Bije kot cerkvena. Sicer pa 
so bile velike lure vedno nekak pa-
radni konj pri njegovem delu, naj-
raje jih je popravljal. Bistvo urar-
jevega dela so po njegovem mirne 
roke, ki se ne potijo, in mirni 
živci. 

Med lurarje je zašel čisto po nakl-
jučju. Rad bi bil električar, pa ni 
šlo, pa tudi poizkus z mehanikom 
mu je spodletel. Potem mu je mati 
uredila mesto za trgovca pri Cvi-
klu, pa ni imel veselja. In ko mu je 
bilo zagroženo, da bo postal hla-
pec, se je našlo prazno mesto za 
vajenca pri mojstru Glaserju, 
temu pa se ni mogel več izogniti. 

V svoji obratovalnici se je vedno 
dobro počutil, rad je delal in rad 
poklepetal s svojimi strankami. 
Obratovalnico je obdržal tudi po 
upokojitvi, ker je želel še naprej 
popravljati stare lu-e, v glavnem 

zaradi hobija. Pri tem mu je ob 
strani stala občina z dovoljenjem, 
da glede na takratno zakonodajo 
lu-arsko obrtno dejavnost nadalju-
je kot postranski poklic. Po spre-
jemu novega obrmega zakona in 
zakona o gospodarskih družbah je 
postal samostojni podjetnik posa-
meznik. Leta 1998 pa ga je Zavod 
za pokojninsko in invalidsko za-
varovanje pozval, da se oglasi pri 
njih zaradi sklenitve pogodbe o 
obveznem pokojninskem in inva-
lidskem zavarovanju. Seznanili so 
ga, pod kakšnimi pogoji bi lahko 
ob sočasnem sprejemanju pokoj-
nine še naprej opravljal pridobit-
no dejavnost. Če teh pogojev ne 
bo izpolnil, mora dejavnost pre-
nehati in predložiti potrdilo 

davčnega lurada, da je izbrisan iz 
registra samostojnih podjetnikov, 
sicer bo izgubil pravico do pokoj-
nine. Po pogojih zakona o pokoj-
ninskem in ivalidskem zavrovan-
ju bi lahko pokojnino obdržal, 
četudi bi še naprej opravljal pri-
dobitno dejavnost, če je obrt, ki jo 
opravlja, možno šteti za domačo 
ali umetno obrt. Ker je menil, da 
je popravljanje starih ur možno 
šteti za domačo obrt, je za mnenje 
zaprosil Obrtno zbornico Sloveni-
je oziroma njeno komisijo za oce-
nitev izdelkov domače in umetne 
obrti, ta pa tega dela ni spoznala 
za domačo ali umetno obrt. Meni-
la je, da popravilo starih ur sodi 
okvir redne obrtne dejavnosti s 
področja l u ^ t v a . To pa je tui 
glavni razlog, zakaj tu-ar Franc 
Terbuc s 30 junijem nepreklicno 
zapira svoje urarstvo. 

Ne odhaja rad, saj se čuti še sf«'' 
sobnega, da bi delal. Pogrešal bf 
vsakodnevno delo v obratovalnici) 
klepete s strankami in prijatelji' 
Sedaj bo lahko vso skrb posvetil 
vnukom, delila si jo bosta skupaj z 
ženo. "Sicer pa človek mora eH' 
krat nehati, bolje je sedaj, ko seni 
še zdrav, čeprav ne rečem, da tu lO 

kakšne ure ne bom popravil 
Želim si le zdravje." 

Ker pa je v Terbučevem urarst; 
vu še precej tu", morajo stranke, ^ 
so jih prinesle v popravilo, pohiti' 
ti, da jih prevzamejo. Pozablji^' 
cev, je povedal mojster, je velik"; 
nekateri se oglasijo šele po nek '̂ 
letih, čeprav je bilo popravil" 
"nujno". 

Urar Franc Terbuc ne bo imel več urarstva. Po 56 letih neprekin-
jenega dela v urarstvu zapira obratovalnico v Krempljevi ulici, 
kjer je bil od leta 1971. Foto: Črtomir Goznik 
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pTUJ / N A OBISKU N A PTUJSKI ZELEZNISKI POSTAJI 

Potniki s 23 viniiov 
železniška proga Pragersiio - Čakovec je bila odprta 24. aprila 
1860. V tistem času je bila odprta tudi železniška postaja Ptuj. 
li tega obdobja sta tudi obe višji zgradbi sedanjega objekta, ki 
sta bili medsebojno povezani kasneje. V tem povezovalnem 
delu so bili kasneje urejeiii čakalnica, ki jo za potnike odpirajo 
ob petih zjutraj in zapirajo pol ure pred polnočjo, in drugi 
spremljajoči prostori. Ptujska železniška postaja je bila tako 
letos stara 139 let. Kot pravijo na Slovenskih železnicah, bodo 
slavili ob njeni 150-letnici. 

Postaja praktično živi 24 ur na 
dan, v tem času dočaka 23 vla-
kov, od lokalnih do mednarod-
nih, intercity, zeleni vlak. Šef 
postaje Jože Majcen je prisoten 
pri vstopu ali izstopu potnikov z 
vseh pomembnejših vlakov. 
Kot šef vodi in nadzira delo vse-
ga osebja na železniški postaji 
Ptuj, ki ima 28 zaposlenih, in na 
železniški postaji Kidričevo, 
kjer jih je devetnajst. Skrbi za 
to, da poteka promet po predpi-

sih in varno. Pri tem zadovoljno 
pove, da zamud skorajda ni. Si-
cer pa je železnica vodena; to ni 
cesta, po kateri lahko zavijaš, na 
njej vlada strogi red, saj naj-
manjša napaka lahko pripelje do 
hude materialne škode in 
človeških žrtev. Delo, ki ga 
opravlja, je odgovorno, rad ga 
ima, saj ko te železnica enkrat 
"zastrupi", ji ostaneš zvest do 
konca, pravi. Odločitev, da bo 
železničar, je pri njem dozorela 

v četrtem ali petem razredu 
osnovne šole, ko so se peljali na 
šolski izlet. Spominja se postaje 
Pragersko, kjer je skozi okno 
vlaka opazoval prometnika in 
zdelo se mu je, da ko dvigne lo-
par, "ga vlak uboga". To se mu je 
globoko vtisnilo v spomin, cilj 
mu je postal, da postane želez-
ničar, in je tudi postal. Rdečo 
kapo prometnika je nosil od leta 
1973 do 1983; rdečo kapo nosijo 
prometniki zato, da jih stroje-
vodje, sprevodniki in drugi opa-
zijo. Danes kot šef nosi modro 
kapo. Sicer pa je v 30 letih de-
lovne dobe na železnici opravl-
jal tudi druga dela in se kalil. 
Tako je kot odpravnik vlakov 
delal na vseh postajah od Pra-
gerskega do Središča. 

Na ptujski železniški postaji se 
dnevno med tednom obrne 
okrog tisoč potnikov. To niti ni 
tako malo, pravi njen šef Jože 
Majcen. V glavnem so potniki 
mlajši ljudje, veliko se jih pri-
pelje v Ptuj v šolo. Na daljše raz-
dalje pa se v glavnem vozijo sta-
rejši ljudje. Vlak je zanje var-
nejši in udobnejši, ker jim omo-
goča gibanje. V zadnjem času pa 
je opazno, da se z vlakom pogos-
teje vozijo tudi turisti in drugi, 
ki prihajajo na krajši obisk v 
Ptuj. Tem je Jože Majcen pogos-
to tudi prvi informator o ptujski 
turistični in drugi ponudbi. Do-
bro sodelujejo s ptujskim TIC-
em, od katerega redno prejema-
jo najpomembnejše informacije. 

"Zavedam se, da železniška 
postaja za mnoge predstavlja 
vrata v mesto, zato mora biti 
primerno urejena in vzdrževa-
na. Ta prvi vtis obiskovalca 

spremlja ves obisk mesta in nje-
gove okolice, zato se trudimo, 
da potnikov ne bi razočarali. 
Želimo si zadovoljnega potnika, 
zadovoljen naj bi bil od trenut-
ka, ko je stopil na železniško 
postajo, pa do trenutka, ko jo 
zapušča. Z zadovoljstvom lahko 
povem, da smo, odkar sem na 
železniški postaji Ptuj, veliko 
naredili; prišel sem kmalu po 
vojni, v kratkem bom imel osem 
let dela na njej. Uredili smo 
park, parkirišče za 52 avtomobi-
lov, to smo delali skupaj z 
občino Ptuj. Povsod na postaji 
je veliko zelenja in rož, posodo-
bili smo prometno pisarno, 
moja pisarna sicer še čaka na 
preureditev tako kot tudi celot-
na železniška postaja, ki jo je 
vodstvo železnic napovedalo v 
lanskem letu, pri tem pa je bila 
obljubljena tudi podpora mest-
ne občine Ptuj. Nekatere spre-
membe je doživela tudi 
okrepčevalnica, s katero upravl-
ja Slovenijaturist in kjer prav 
tako napovedujejo posodobitev. 
Med prvimi postajami v Slove-
niji smo prodajo vozovnic pre-
dali potovalni agenciji; v našem 
primeru je to prevzela agencija 
Zabasu. Zadovoljni smo tako 
mi, kot potniki. Nismo pa zado-
voljni s tem, kar se dogaja v stra-
niščih. Te prostore večkrat let-
no pleskamo in jih tudi sicer ob-
navljamo, vendar je vse zaman. 
Poškodbe in demontaža vsega, 
kar se da, se nadaljuje. Morda 

bo delna rešitev v tem, da bomo 
ločili sanitarije: ene bodo upo-
rabljali potniki, druge obisko-
valci okrepčevalnice. 

V obdobju, ki mi še preostaja 
do upokojitve, bi zelo rad, da v 
celoti obnovimo železniško pos-
tajo in da ta postane ogledalo 
urejenosti v vseh svojih delih. 
Želim si, da bi s svojim delom 
čim bolj prispeval k razvoju slo-
venske železnice in v dobro pot-
nikov, da bi ti bili čim bolj za-
dovoljni," je o svojih ambicijah 
povedal Jože Majcen. 

ŽELEZNICA PIŠE 
TUDI ZGODBE 
Tri desetletja na železnici so 

povezana z marsikatero zgodbo. 
Veliko jih je bilo, skorajda ni 
dneva, da bi se ne zgodila 
kakšna, največ pa človek doživi 
v nočnem času. 

"Ko sem bil prometnik na pos-
taji v Pragerskem, sem rešil 
življenje nekemu rekrutu, ki mu 

je pri vstopu na vlak zdrsnilo 
med peronom in tirom. Vlak je 
začel vleči, jaz sem vse to videl 
in z vso silo, ne vem, kje sem jo 
jemal, sem ga uspel izvleči izpod 
koles, tako da sem ga dobesedno 
vrgel čez tire. S tem sem mu 
rešil življenje. Mladenič je bil v 
hudem šoku, šele drugi dan se 
mi je prišel skupaj z dekletom 
zahvalit, da sem mu rešil živl-
jenje. Mislim, da je bil iz okolice 
Ptuja." 

Ptujska železniška postaja je v 
resnici ena od urejenejših med 
slovenskimi postajami in ima 
veliko zelenja in cvetja. Podob-
no kot drugi tovrstni javni ob-
jekti pa ima največ težav s sani-
tarijami. K drugačni sliki lahko 
največ pripomore kultura potni-
kov, tu pa je železnica nemočna. 
Kot je bila nemočna tudi, ko je 
nekdo odtrgal telefonsko 
slušalko v govorilnici in s tem 
potnike prikrajšal za pomemb-
no komunikacijo. 
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Poslopje ptujske železniške postaje s sprednje strani, kjer je 
tudi urejeno parkirišče za 52 avtomobilov. Foto: Majda Goznik 

Jože Majcen, šef železniške postaje Ruj; za potnike, ki se v 
Ptuj pripeljejo z vlakom, je pogosto prvi informator o Ruju in 
njegovi okolici 

Ob smrt! predsednika 
Edvarda Koiela 
Smrt ljudi, kakršen je bil Ed-

vard Kozel, pomeni za mnoge, 
ki smo ga poznali in z njim de-
lali, veliko izgubo v javnem in 
zasebnem življenju. Pokojni je 
veliko svojega prostega časa 
posvetil druženju v najrazlič-
nejših skupinah ljudi, ki so vsi 
imeli enak cilj, predvsem po-
magati sočloveku, prijatelju in 
tistim, ki so se znašli v stiski. 
Marsikdo ne more dojeti ozi-

roma razumeti krute resnice, da 
ni več med nami spoštovanega 
predsednika Gasilske zveze Ptuj 
Edija, kot smo ga radi klicali. V 
gasilskem domu Ptuj je preživel 
Veliko časa in vanj se je vedno 
znova rad vračal. Bil je načelen 
človek in trdno je stal za svojimi 
stališči. Skupaj smo prehodili 
kratko pot, a vendar je bila bo-
gata in prav njemu se moramo 
Zahvaliti, da naša zveza slavi kot 
ena boljših v Sloveniji. Spomni-
ino se 24. avgusta 1996, ko smo 
ga kot predsednika inciativpega 
odbora za ustanovitev gasilske 
^eze izvolili za prvega predsed-
nika Gasilske zveze Mestne 
občine Ptuj. Koliko truda in 
'iela je bilo potrebno vložiti, da 
n̂io uresničili naša hotenja, je 

^edel samo on. Kolikokrat je iz-
Postavil sebe in svoje ime in 
^edno je uspel, ker so ga poznali 
fiinogi Ptujčani in uradniki tudi 
Po tem, da je bil načelen človek, 
^elo gasilske zveze je dobivalo 

dneva v dan večjo veljava, po-
"̂ en in smisel. Tako nam je pot 

uspeha bila zagotovljena. 
'Mnogokrat nas je posvaril jpred 
•̂ š̂o prehitro odločitvijo, bil pa 

Zelo ponosen nad uspehi zve-
ki so v mnogočem prekašali 

celo Gasilsko zvezo Slovenije. 
Pod njegovim vodstvom smo 
preživeli tri bogata leta. 
Srečevali smo se na gasilskih 
občnih zborih, tekmovanjih, na 
izobraževanju, srečanju žena ga-
silk, srečanju veteranov in nave-
zali stike celo z gasilci budim-
peštanske komande. Kako vne-
to se je pripravljal na prazno-
vanje 130-letnice gasilstva na 

Slovenskem, kolikokrat je po-
misli na svoje matično društvo 
Ptuj, ki bo praznovalo drugo 
leto visoki jubilej, kolikorat je 
vprašal, kako je s priprvami na 
letošnji dan gasilca, skratka 
želel je, da bi naše delo bilo 
uspešno in pošteno, takšno, kot 
je naše geslo. 

Na žalost mu ni bilo dano, da 
bi doživel vse to, na kar se je pri-
pravljal. Naša usoda in prav 
tako njegova usoda niso v naših 
rokah. Sprijazniti se moramo z 
dejstvi, čeprav je to mnogokrat 
težko. 

Edvard Kozel je bil velik poz-
navalec gasilske stroke. V gasil-
ske vrste je stopil leta 1953 v 
PGD Tržeč. Dosegel je čin 
višjega gasilskega častnika 1. 
stopnje, opravil izpit za strojni-
ka in predavatelja. Vodil je 
PGD Ptuj od leta 1991 do leta 
1998 in Gasilsko zvezo Mestne 
občine Ptuj od leta 1996 do svo-
je smrti. Za svoje delo v gasilski 
organizaciji in tudi za delo v 
javnem življenju je prejel števil-
na odlikovanja. Odlikovan je bil 
z državnim odlikovanjem red 
dela s srebrnim vencem, gasil-
skim odlikovanjem III. in II. 
stopnje, gasilsko plamenico II. 
in I. stopnje ter odlikovanjem za 
hrabrost. 

Edi je odšel je brez slovesa, 
sredi dela. Ni si privoščil 
počitka, kot bi si ga morda mo-
ral ali smel. Hotel je več, želel je 
uspeh. Njegovo delo v gasilski 
zvezi nam je vsem, ki smo ga do-
bro poznali, jasno sporočilo, da 
je pot do uspeha težka in zahte-
va mnogo dela. Zato vas vabim, 
da nadaljujemo začeto delo. De-
lajmo tako, kot da se ni nič zgo-
dilo, čeprav ga bomo pri svojem 
deleu pogrešali. Odšel je še eden 
steber gasilstva na Ptuju in slo-
venskega gasilstva. Bodimo po-
nosni nanj, s svojim delom pa 
dokažimo, da smo bili vredni 
njegovega zaupanja. 

Tebi, dragi predsednik, pa se v 
imenu vseh gasilcev, ki so te 
poznali, zahvaljujem za veliko 
opravljeno delo in ti želim, da v 
miru počivaš v naši slovenski 
zemlji. 

Tajnik 
Marjan Bezjak 

PIŠE: M IRKO KOSTANJEVEC 

Ko Sta priimleta iasf in dobn ̂ ^ 
TOŽBE PRAVNIH OSEB IN DRŽAVNIH ORGANOV TER PRI NJIH ZAPOSLENIH FIZIČNIH 
OSEB PROTI FIZIČNIM OSEBAM, KER SO JIH TE PRIZADELE S STORITVIJO KAZNIVIH 
DEJANJ ZOPER ČAST IN DOBRO IME 

Nadaljevanje iz prejšnje številke 
• Kaj je pravna oseba 
Povedati moramo, da obstaja 

med pravnimi teoretiki in tudi 
med zakoni iz več držav mnogo 
različnih definicij o pravni ose-
bi, njenih pravicah in dolžnos-
tih. Za bralce tega članka naj za-
dostuje, če zapišem, da pod poj-
mom pravna oseba razumemo 
družbeno ali gospodarsko orga-
nizacijo, skupino ljudi ali drugo 
družbeno tvorbo, ki ji je s prav-
nimi predpisi neposredno ali 
posredno priznana pravna spo-
sobnost, kar pomeni, da je prav-
na oseba lahko nosilec civilnih 
pravic in obveznosti, objekt 
kaznivih dejanj, tožilka ali 
toženka pred sodišči itd. Tako 
so npr. pravne osebe: država, 
občine, gospodarske organizaci-
je, društva, verske skupnosti, 
šole itd. 

• Kaj so državni organi 
Osebo ali skupnost oseb, ki 

izvršujejo v državi določene na-
loge, imenujemo državni orga-
ni. Tako poznamo npr. zakono-
dajne državne organe (npr. 
državni zbor), izvršilne državne 
organe (npr. vlada, ministrstva, 
inšpektorati itd.), sodne 
državne organe (npr. sodišča). 

• Kaj je negmotna škoda 
Zakon o obligacijskih razmerj-

ih - skrajšano ZOR (Ur.l. SFRJ, 
št. 29/78), ki se še uporablja v 
Republiki Sloveniji na podlagi 
1. člena Ustavnega zakona za iz-
vedbo ustave RS (Ur.l. RS št. 
33/91), uporablja izraz negmot-
na škoda, medtem ko nekateri 
drugi zakoni in pravni teoretiki 
uporabljajo za isti pojem izraza 
neimovinska ali moralna škoda. 
O negmotni škodi obstajajo raz-
lične definicije, od katerih se bo 
zdela zlasti prava neveščim bral-

cem razumljiva tista, ki pravi, 
da je negmotna tista škoda, s ka-
tero povzroči poškodovalec z 
razžalitvijo časti in dobrega 
imena, poškodovanjem telesa 
itd. fizični osebi telesne in 
duševne bolečine ali strah (glej 
155. čl. ZOR), pravni osebi in 
državnemu organu pa 
zmanjšanje družbenega ugleda. 

• Ali storilec kaznivih dejanj 
zoper čast in dobro ime lahko 
stori ta dejanja tudi proti prav-
nim osebam in državnim orga-
nom in ali ga zato lahko kazen-
sko preganjajo 

Da! Opozoriti pa je treba, da se 
glede na 178. člen KZ pregon 
storilca kaznivih dejanj proti 
državnemu organu začne na 
predlog državnemu tožilcu. 
Predlog vloži vodja državnega 
organa. 

• Ali od storilca prej omenje-
nih kaznivih dejanj lahko 
pravna oseba ali državni organ 
zahteva tudi zadoščenje (satis-
fakcijo) za negmotno škodo 

najprej je potrebno povedati, 
da niti pravna oseba niti 
državni organ ne more doživeti 
fizičnih ali duševnih bolečin ali 
strahu, kar že omenjeni 155. 
člen ZOR smatra za negmotno 
škodo. To tudi pomeni, da niti 
pravna oseba niti državni organ 
ne moreta zahtevati za njima 
povzročeno negmotno škodo, ki 
je v zmanjševanju družbenega 
ugleda, denarne odškodnine po 
200. členu ZOR. Zahtevata pa 
lahko glede na 199. člen ZOR 
objavo sodbe, s katero sodišče 
odredi, da mora oškodovalec 
preklicati izjavo, s katero je sto-
ril kršitev osebnostne pravice. 

• Ali lahko fizične osebe, 
zlati vodilne, zaposlene v s prej 
omenjenimi kaznivimi dejanji 
prizadeti pravni osebi ali pri-

zadetem državnem organu, po-
krenejo, ker so tudi same pri-
zadete, kazenski postopek pro-
ti storilcu kaznivega dejanja in 
sočasno zahtevo za odškodni-
no za duševne bolečine 

Da! Fizične osebe, zaposlene v 
pravni osebi, lahko kazenski 
pregon za prej omenjena kazni-
va dejanja začno na zasebno 
tožbo, medtem ko lahko fizične 
osebe, zaposlene v državnem or-
ganu, t.i. uradne osebe, glede na 
178 čl. KZ podajo državnemu 
tožilcu le predlog za pregon sto-
rilca. 

• Ali lahko prej omenjene 
fizične osebe direktno s civil-
no tožbo zahtevajo denarno 
odškodnino za duševno 
trpljenje, ne da bi storilca tudi 
kazensko preganjale 

Da! Na ta način prej dosežejo 
satisfakacijo in pomiritev, zlasti 
če so storilci prej omenjenih 
kaznivih dejanj osebe, ki jih pri 
pregonu za storitev kaznivih de-
janj ščiti poslanska imuniteta 
(glej 83. člen ustave). 

V tej zvezi naj omenim priza-
devanje nekaterih poslancev za 
razširitev imunitete. Tako je 
npr. poslanec Ivo Hvalica dejal 
(citiram iz Večera, 27.V.1999): 
"Poslanci dejansko sploh niso 
zaščiteni z imuniteto. In sicer 
zato, ker zakonodaja onemogoča 
le kazenski pregon poslancev, 
medtem ko imajo tožniki pri za-
sebnih odškodninskih tožbah 
proste roke. Takšna ureditev naj 
bi veljala samo v Sloveniji in 
Gvineji, v drugih državah za 
poslance velja imuniteta tudi v 
odškodninsko tožbah. Mafija je 
to ugotovila, zato sem se moral 
pred sodiščem brez imunitete 
enaindvajset krat zagovarjati za-
radi verbalnih deliktov." 



NASVETI 

Kuhtitsin nos¥9n 
Jedi z žaro 

Takoj ko posije toplo sonce in narava ponudi prijetno senco, si 
ljudje pogosto omislijo pripravo hrane na prostem. Zaenkrat 
velja, da je najokusnejša, če jo pečemo na žaru, ražnju ali pri-
pravljamo v različnih kotlih. 

Zraven svinjine in perutnine 
pogosto pečemo tudi govedino in 
ribe. Svinjina je pri nas še vedno 
najpogostejša, saj njeni deli po-
nujajo raznolikost pripravljenih 
jedi na žaru. Okus jedi lahko iz-
boljšamo še z začimbami. Pri 
svinjini uporabimo le sol, poper 
ter mleto kumino, pri perutnini 
sol, poper, rdečo mleto papriko in 
ajvar, pri govedini sol, poper, 
gorčico, worcestrsko in sojino 
omako, pri ribah pa sol, peteršilj 
in česen. 

Iz svinjine pripravljamo na žaru 
najpogosteje ražnjiče ali mesna 
nabodala, čevapčiče, pečeno vra-
tovino, kotlete in majhne polnje-
ne zrezke. Manjše količine mar-
morirane maščobe dajejo jedem, 
pripravljenim na žaru, še posebej 
dober in sočen okus. Pri mesnih 
nabodalih okus in videz popestri-
mo z dodajanjem sveže zelenjave, 
kot je paprika, čebula, bučke, 
jajčevci, slanine, drobovine, kot 
so puran j a jetra, če pa uporabimo 
piščančja jetra, jih je priporočlji-
vo zaviti v slanino, saj so za di-
rektno pečenje na žaru premehka. 
Vse mesne jedi, ki jih pečemo na 
žaru, se rade tudi izsušijo oziro-
ma govorimo, da niso sočne. To 
se nam zgodi, če jih pečemo 
kakšno minuto predolgo in jih 
med pečenjem večkrat obrnemo, 
namesto da jih pečemo do konca 
najprej na eni, nato pa do konca 
na drugi strani. Pravilno stopnjo 
pečenosti lahko ugotovimo tudi s 
pomočjo pritiska roke na meso: 
če je meso na pritisk mehko in se 
ne upira, je pečeno. Med pečen-

jem se izogibamo temu, da meso 
pikamo z vilicami, saj s tem prav 
tako povzročamo dodatno izce-
janje mesnega soka; meso raje 
obračamo s pomočjo lopatice ali 
palete. 

Da pa se meso ne izsuši, si lahko 
pripravimo tudi polnjene zrezke 
na žaru. Od svinjskega stegna ali 
pvuranjih prsi vrežemo tanke rezi-
ne mesa, jih narahlo začinimo ter 
napolnimo z zeliščnim maslom, 
sirom, slano skuto, špinačno om-
leto, blanširanimi listi zelja ali 
ohrovta in podobnimi nadevi. Pri 
pturanjem mesu lahko izbiramo 
tudi sadje, kot so namočene suhe 
slive, koščki ananasa in stihe 
hruške. 

Nekoliko manj pogosto je še 
vedno priprava govedine na žaru. 
Za pečenje govedine na žaru ved-
no uporabimo mlado govedino 
ali pohor beef. Za kakšno posebej 
svečano prireditev si lahko 
spečemo na žaru goveje steke, 
tumedoje ali bifteke. Te pripravl-
jamo iz govejega fileja, če pa ne 
praznujete česa posebnega, pa po-
skusite s peko govejega rostbifa 
in govejega stegna. Meso pred 
peko začinimo in nato po potrebi 
mariniramo v olju. Posebej dober 
okus ima pečena govedina na 
žaru, če meso pred peko narahlo 
premažemo po eni strani z 
gorčico. Tako pripravljeno meso 
pečemo zmeraj tako, da je z 
gorčico namazana stran najprej 
zgoraj in v drugi polovici pečenja 
na vročem žaru. Čas pečenja je 
zmeraj odvisen od debeline mesa 
in vročine žara. 

Pri peki rib na žaru pazimo, da 
ribe dobro osušimo. Pri večjih ri-
bah po trupu naredimo eno večjo 
zarezico ali nekaj manjših oziro-
ma ribe ciziliramo, da koža ne po-
poka in da se ne primejo. Če se 
ribe prijemajo žara, jih podliva-
mo z manjšo količino vroče 
maščobe in pustimo, da se same 
odluščijo. 

Za tiste, ki potrebujete še na-
tančnejša navodila glede pečenja 
mesa na žaru, mogoče še tole: 
govedina: 

- goveji biftek debeline 3 centi-
metre pečemo 6 minut 

- goveje zrezke debeline 2 do 3 
centimetre pečemo 6 do 7 minut, 
če pa so debelejši, do 10 minut 

- goveje ražnjiče pečemo 10 mi-
nut 
teletina: 

- zrezke debeline 1 centimeter 
do 4 minute 

- kotlete debeline 2 centimetra 8 
minut 

- ražnjiče 8 do 10 minut 
svinjina: 

- zrezki debeline 2 centimetrov 
6 do 8 minut 

- kotleti 10 minut 
- večji kosi 10 do 15 minut 

perutnina: 
- perutnice in drugi deli 20 do 

25 minut 
ribe: 

- cele ribe, težke do 20 dekagra-
mov, 15 do 20 minut 

- majhne ribe 5 
do 6 minut 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

Krvodajalci 
8. JUNIJ - Peter Petek, Starošince 5, Milan 
Breg, Krčevina pri Vurbergu, Srečko Fekonja, 
Strejaci 1, Ana Gtobovčan, Mestni Vrh 28, Jože 
Belšak, Popovci 5, Janez Tašner, Mestni Vrh 89, 
Dušanka Vukajlovič, Rimska pl. 4, Ruj. 
10. JUNIJ - Bojan Fras, Potrčeva 22, Ruj, Igor 
Grašič, Cankarjeva 24, Nova Gorica, Irena Ceh, 
Vinski Vrh 65, Boris Dimitrovski, Formin 36, Ani-
ta Slana, Stojnci 102, Mojca Kušar, Nova vas 73, 
Anica Budja, Gabmik 11/a, Janez Leskovar, 
Skrblje 7, Majšperk, Majda Belšak, Bukovci 85, 
BrigitaBožičko, Strmec 6, Marija Arnuš, Podvin-
ci 43, Erika Šentak, Stogovci 53, Jože Šentak, 
Stogovci 53, Majda Ljubeč, Nova vas pri Mar-
kovcih, Milan Arnuš, Podvinci 92/a, Roman Jus, 

Žetale 74, Ljubo Vaupotič, Formin 39/c, Davorin 
Predovnlk, Kruhova 11, Kidričevo, Viktor Bez-
jak, Kraigherjeva 18, Kidričevo, Manfred Paar, 
Marjeta na Dravskem polju, Franc Topolovec, 
Dežno 13, Boris Kurbus, Prepolje 42, Branko 
Blazina, Nad izviri 87, Miklavž na Dravskem pol-
ju, Anton Mlakar, Čučkova 11, Kidričevo, Martin 
Meznarič, Markove! 67/c, Danilo Petrijan, Haj-
doše 59/b, Gorazd Hlapčič, Benedikt 63/b, 
Alojz Karlo, Krivi Vrh 22, Bojan Mesarič, Rujska 
53, Pragersko, Ivan Križanec, Ul. Jožefe Lacko 
17, Ruj, Danijel Vlsenjak, Dravska pot 6, Mi-
klavž na Dravskem polju, Jože Rojko, Sp. Kore-
na 70, Danilo Tertinek, Plintovec 34, Gorazd Do-
minko, Plečnikova 15, Maribor, Ludvik Lepej, 
Marjeta na Dravskem polju 8, Jože Kolar, 
Brunšvik 53, Miran Pravdič, Risova 21, Hoče. 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 2 3 0 . N A D 

c f r i i ž i i i a i n dlmevn^ zdrtnrje 
92. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakoncev in družine -
na splošno - S.nad. -
Zakonska in družin-
ska krizna intervenci-
ja 

To obliko terapije uporabimo 
ob akutno nastalih zakonskih 
ali družinskih konfliktih, kri-
zah in problemih. To je lahko 
na primer ob "skoku Čez plot", 
pri poskusu samomora enega od 
družinskih Članov, abnormni 
reakciji, iznenadni stranpoti ve-
denja, neplanirani zanositvi 
hčerke, šolskem neuspehu 
otrok ipd 

Pri krizni intervenciji mora-
mo biti {»zorni na to, ali kon-
flikt ni bil že dalj Časa prisoten 
in je sedaj le udai^ na dan. Zelo 
pogosto je res tako in nas zato 

ne sme presenetiti, da lahko 
včasih že prav majhna in na vi-
dez nepomembna stvar izzove 
buren konflikt, ki zahteva 
pomoč strokovnjaka. V tem pri-
meru govorimo ločeno o razvoj-
ni ali naključni krizi, to je taki 
krizi, ki je bolj ali manj sestavni 
del vsakdanjega življenja; seve-
da igra pri njeni teži pomembno 
vlogo tudi osebnost partnerja, 
narava sprožilne situacije itd. 

Toda za oceno nujnosti inter-
vencije v krizni situaciji niti ni 
tako pmembno, kaj misli stro-
kovnjak o težavnosti in ozadju 
sprožilne situacije, pač pa sta 
odločilni bolnikovo subjektiv-
no stališče in reakcija. Če grozi 
hujša dezintegracija posamezni-
ka, zakona in družine ali pa je 
do nje že prišlo, potem je pomoč 
nujna. V vsakem primeru bomo 
- in to je skupno vsem tehnikam 
krizne intervencije - skušali po 
najkrajši in najučinkovitejši 

poti doseči odpravo simptomov 
krize, vzpostavitev takega nivo-
ja funkcioniranja, kakršen je bil 
pred kritično situacijo, prepoz-
navo nekaterih ptnez osebnosti 
in medsebojnega življenja, ki 
onemogočajo boljšo adaptacijo, 
ter razumevanje in sprejetje ne-
katerih ukrepov, ki lahko od-
pravijo trenutne medsebojne 
težave. Ali bomo kasneje terapi-
jo poglobili (npr. pri j^dzavest-
no pogojenih razvojnih krizah) 
ali pa se bomo zadovoljili le s 
površinko predelavo, je odvisno 
od presoje terapevta o naravi ter 
vzrokih konflikta ter njegove 
progno^ o možnosti nadaljnjih 
kriznih situacij, pa tudi realne 
možnosti za tako terapijo {od-
daljenost para, nemotivaranost 
enega od obeh zakoncev ipd). 

Naslednjič pa še več o tej te-
matiki. 

mag. Bojan Šinko 

PTUJ / IZSIA ZGOŠČENKA DUETA J O C O & BRANKO 

S princeso esvaiaia srta mladih in starih 
Moja princesa je naslov prvemu skupnemu glasbenemu pro-
jektu dueta Joco & Branko, dveh že »prekaljenih glasbenih 
mačkov«, kot pravijo glasbeniki v svojem žargonu. Tako Joco 
Emeršič kot Branko Potočnik imata za sabo že vrsto let glasbe-
nega ustvarjanja (Joco je že izdal lastno zgoščenko), samostoj-
nih nastopov in sodelovanja z nekaterimi drugimi glasbeniki. 
Nekdaj sta celo igrala skupaj v ansamblu, po nekaj letih pa sta 
združila moči, pripravila besedila, glasbo in vse skupaj spravi-
la na zgoščenko in kaseto. 

Odločitev za skupno glasbeno 
pot v duetu je prišla ob pravem 
času, pravita Joco in Branko, kaj-
ti vo^la iu ie želja po petju in 

igranju, tega pa med glasbeniki 
ni nikoli preveč. Branko je pris-
peval besedila za vseh dvanajst 
skladbic, kolikor jih premore 

zgoščenka, pod glasbo so se pod-
pisali različni avtorji, snemala in 
ustvarjal sta v studiu Megamix v 
Mariboru pri tonskem mojstru 
Mišu Vučkoviču, producent pa je 
bil Branko Potočnik sam. SWad-
be so lahkotne, v stilu pop glasbe, 
take, ki gredo rade v uho in so na-
menjene širšemu krogu poslušal-
cev. 

Zgoščenko in kaseto dueta Joco 
& Branko je že nekaj dni mogoče 
kupiti v vseh bolje založenih 
trgovinah s ploščami in kasetami, 
prodaja pa se preko dristribucij-
ske hiše Megaton iz Ljubljane. 
Da ju bodo poslušalci bolje spoz-
nali in z veseljem prisluhnili nju-
nim skladbam z zgoščenke, se v 
teh dneh predstavljata še po ra-
dijskih postajah, najprej po Šta-
jerskem, potem pa bosta po-
skušala prodreti še kam drugam. 
Od vsega pa Joco in Branko naj-
raje nastopata in zabavata 
občinstvo, igrata in prepevata ob 
različnih priložnosti, ko ljudje 
praznujejo in se veselijo. Njuna 
kontaktna tel. številka je prav 
tako na voljo: 790-165. 

T. Mohorko 

PISE: ING. MIRAN G L U S I C V VRTU ^ V VRTU ^ 

V vrtu ob l€resu 
Ko se pomlad prevesi v poletje, to ob kresu, najdaljšem dnevu In naj-
krajši noči, začuti tudi rastlinje. Obdobje se najbujnejše rasti se mu ne-
koliko umiri, pridobljeno moč pa rastline porabijo za razvoj, krepitev in 
zorenje plodov In semena. Pri drevnlnah se v tem obdobju že prlčno 
oblikovati rodni brsti za naslednjo vegetacijo. 

V SADNEM VRTU se 
končuje obdobje junijskega 
trebljenja plodov, v katerem 

narava iztrebi in izloči ne dovolj in slabo razvite 
plodiče ter tiste, ki jih drevo ne bi bilo sposobno 
prehraniti in odgojiti v zdrave in normalne plodo-
ve in semena. Več kot je v drevesu rastnih, 
prehranskih in zdravstvenih motenj, nnočnejše je 
junijsko trebljenje plodov. Sadjar mora biti v tem 
obdobju na ta pojav izredno pozoren, da z ukrepi 
in nego sadnega drevja uravnava ravnotežje med 
podzemnim delom drevesa, ki ga tvorijo koreni-
ne, in nadzemnimi organi ter med rastjo in rod-
nostjo. Obilen nastavek rodnosti je odsev dobre 
nege in stanje drevesa za dobro rodovitnost, če 
pa to presega zmožnosti drevesa in kaže, da bi 
se ravnotežje prevesilo v škodo drevesa, plodove 
preredčimo. Pri sadnem drevju velja pravilo, da 
je za prehrano enega plodu potrebno okrog 25 
zdravih listov in da naj bi bili plodovi čimbolj ena-

komerno razporejeni po rodni veji, približno na 
vsakih 10 cm. Temu primerno takoj po 
končanem junijskem treblenju opravimo ročno 
redčenje plodov, če je na drevesu ali posamez-
nih vejah ostala preobilna gostota plodov. 

V začetku poletja, konec rožnika, v sadni vrt 
vse pogosteje zahajamo s škarjami in opravljana 
zeleno rez. Pri mlajših drevesih opravljamo 
vzgojno rez, kjer izrezujenno mladike, ki so se v 
rasti usmerile v smer, nasprotno zasnovani 
vzgojni obliki, pri odraslih drevesih pa odstranju-
jemo bohotivke in mladike, ki prekomerno 
zgoščujejo drevesno krošnjo, znižujemo vrhove, 
da bo glede na drevesno podlago onnogočena 
nornnalna nega, ter izrezujemo poškodovane 
veje in mladike, okužene s pepelasto plesnijo. 

I Ob obiranju ali takoj po tem pri koščičarjih, 
češnjah, višnjah, slivah, breskvah in marelicah 
opravimo poletno rez in po potrebi znižamo vrh 
krošnje. 

V OKRASNEM VRTU v deževnih letih, kot je 
letošnje, še skrbneje sproti pobiramo in odstran-
jujemo odcvetele cvetove z okrasnih cvetnic, da 
bi omejili širjenje rastlinskih bolezni. Odcveteli 
cvetovi so ob obilici vlage in ob bolj ali manj stal-
ni mokroti močno nagnjeni k okužbam s cvetno 
gnilobo in plesnijo. Odstranjevanje odcvetelih 
cvetov pa ima tudi drugoten pomen kot redno 
opravilo pri negi okrasnih rastlin, da ne bi ostajal 
v okrasnem vrtu videz zapuščenosti in malomar-
nosti. 

Čeprav bodo vrtnice cvetele in nam krasile ok-
olje še dolgo v jesen do poznih jesenskih slan, pa 
se ob kresu tej zvrsti okrasnih grmovnic izteka 
prvo obdobje najintenzivnejšega cvetenja. Rastli-
ne postanejo po takšnem obdobju izčrpane, s 
tem pa se jim zmanjša sposobnost za nadaljnji 
razvoj in poveča občutljivost za okužbe z rastlin-
skimi boleznimi in škodljivci. Prav v tem obdobju 
poskrbimo, da jim z nego, obdelavo, prehrano in 
varstvom onnogočinno nennoten nadcdjnji razvoj, 
zdravo rast, razraščanje novih poganjkov in tvor-
bo cvetnih popkov. Odcvetele poganjke režemo 
za tretjim ali četrtim listom, s čimer spodbudimo 
razraščanje in krepitev vseh nadzemnih organov 
rastline, ne glede na to, ali jo vzgajamo v obliki 
grma ali ob opori. 

V ZELENJAVNEM VRTU ob kresu še sejemo 
precej vrst vrtnin, ki jih pobiramo še v jeseni. Sor-
te zgodnjega zelja in podzemno kolerabo, ki ima-
ta krajšo rastno dobo, bomo za sprotno porabo 
po sedanji setvi že lahko obirali v oktobru. Pe-

teršilj, korenček in rdečo peso sejemo vtem času 
nekoliko redkeje, na končno razdaljo, da bi se še 
dovolj razvila za jesensko porabo. Konec junija 
že sejemo sorte radiča, ki razvijejo močne korene 
in nam bodo pozimi služili za siljenje. Zadnje dni 
junija posejan por na gredo setvenico bo avgusta 
nudil ravno pravšnje sadike za pres^anje na 
prosto za zimsko in pomladansko rabo. Do kon-
ca junija je še primeren čas za setev nizkega 
fižola za stročje, ki ga bomo obirali še pred jesen-
skimi slanami. Tudi cvetačo še lahko sejemo, 
vendar mora biti setev nekoliko globlja, da bi se 
rastlinice bolje utrdile v vrtna tla in lažje prenašale 
poletno vročino in sušo. 

Posevek poletne endivije mora doslej biti že 
preredčen in okopan, vsakih 10 dni pa ga v treh 
odnnerkih pognojimo z dušičnimi gnojili. Gnojilo 
je najbolje raztopiti v vodi, s takšno zalivko pa na 
smemo pršiti po listih solate, ker bi to povzročalo 
poškodbe. 

Kumare, ki jih gojimo ob mrežasti opori, nanjo 
sproti nameščamo poganjke. Sorte grozdnih ku-
mar, namenjene za vlaganje, razvijejo več žen-
skih cvetov na stranskih poganjkih, zato jih je pri-
poročljivo pincirati, sicer pa pri kumarah za sola-
to princiranje bistveno ne vpliva na pridelek. Ku-
mare so občutljive na plesen, zato jih v teden-
skem ali desetdnevnem presledku škropimo z 
dithanom ali antracolom, če pa so znaki bolezni 
že opazni, pa z ridomilom. 

Miran Glušič, ing. agr-
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Poletni kres ali janievo 
Y začetku poletja sonce doseže vrh na svoji letni poti po nebu, 
d o s e ž e n vrh pa pomeni neizogiben začetek upadanja njegove 
nioči> Za človeka daljne preteklosti za človeka, ki ni veliko 
ra/mišljaU ampak več čutil - je to pomenilo veliko notranjo 
stisko, življenjsko pomemben konflikt, ki je izhajal iz njego-
vega zavedanja, da je del narave in tako od nje popolnoma od-
visen. Tako je v trenutku, ko je bilo sonce ravno na višku svoje 
nioči, že začutil, da se tukaj začenja konec. Ledene roke pri-
Ijgjajoče zime so pomenile grožnjo smrti za živino, ki se je rav-

v tem času oplajala, in za žito, ki je začelo dozorevati. 
Slutnja smrti je padla tudi na človeka samega zunanje sonce 
je omogočalo njegovo telesno preživetje, v njegovi duši pa je 
prevzelo tudi simboličen pomen notranje svetlobe, ki pomeni 
zavest. Bistvo življenjskega ciklusa življenje smrt preporod 
seje sprijelo v simbol sonca. Skozi tisočletja je simbolika son-
ca postala tako mnogoplastna, kot je mnogoplastna živl-
jenjska resničnost. 

Pa bi si zagotovil svoj obstoj 
tako na materialni kot duhovni 
ravni, je človek v tem času svoj 
strah premagoval z raznimi 
magičnimi dejanji in obredi son-
cu je poskušal pomagati, da bi 
ohranilo svojo moč tudi v času 
upadanja in neizogibnem preho-
du skozi temo jeseni in zime. To 
je lahko storil s pomočjo ognja, 
elementa, ki daje toploto in v=člo-
veku vzbuja vtis živosti. Tako so 
kurili kresne grmade in ponavadi 
so jih postavili na najvišje hribe, 
da bi bili bližje soncu v novejšem 
času pa zato, da bi se dalje videle. 
V Halozah so fantje kurili majhne 
kresove iz dračja, ob njih peli in 
streljali z možnarji, v 50. letih pa 
je oblast prepovedala kiurjenje 
kresov na veliko noč in ob 
janževem in tako je vse obredje, 
povezano s polemim obratom uto-
nilo v pozabo. Ponekod po Slove-
niji so ob kresih tudi plesali in 
skakali čez ogenj, marsikje menda 
tudi prav "po indijansko". Poleg 
tega da so s plesom izražali veselje 
in razigranost, je imel ples verjet-
no tudi obredni pomen. Prav go-
tovo pa je bilo obredno skakanje 
čez kres, saj je imel ogenj že od 
nekdaj za človeka očiščevalen po-
men. Skok čez kres je človeka pos-
tavil v neposreden stik z ognjem, 
to pa ga je očistilo in mu tudi po-
delilo magičnih moči. Prekmm-ke 
so si menda še nedolgo tega pred 
skokom okrog bokov zavezale vrv 
iz konoplje, kar jim je zagotovilo, 
da jih ne bodo boleli boki. Če pa je 
kateri vrv slučajno zdrsnila z bok-
ov, je to pomenilo, da bo rodila 
ne^onskega otroka. Ponekod na 
Štajerskem so h kresu pripeljali 
tudi živino in jo gonili čez žerjavi-
co, kar naj bi jo ohranilo zdravo. 

Da so ogenj doživljali kot živo 
bitje, potrjujejo izrazi, kot je "živi 
ogenj", ali rek, d^plamen "liže, 
pogoltne" ipd in marsikje so še 
dolgo v sodobnost vztrajali, da se 
ogenj, ki bo zakuril kresno grma-

l. ^ e t i na prazgodovinski 
način, s kremenom. Kresni ogenj 
pa ni plamenel samo v kresnih 
grma^h na hribih, pač pa so 
njagične predstave ustvarile tudi 
obrede, kot so spuščanje ognjenih 
^oles, proženje gorečih šib (ki so 
''»e v resnici deščice) in tek s pla-
J^enicami. Sonce samo je s člove-
kovega zemeljskega gledišča okro-

goreče kolo, ki potuje po 
jebu. Manjše, leseno goreče kolo, 
^ga je izdelal človek in ga spustil 
^ hribu, je bilo torej neke vrste 
pomanjšano sonce, ki je opo-
našalo svojega velika brata na 
nebu Na Ptujskem polju so men-
jĵ  nekoč fantje ob kresu tudi te-

n med polji z gorečo slamo in 
prepevali. 
DrM P̂ ^̂ Pričanju naših davnih 
prednikov poljedelcev so se vsake-
leV^r^ga letnega slavja ude-
^ êvah tudi duhovi umrlih pred-
ve^^ Cerkev jih je poimenovala 
kio^^ Ti so bih živečim na-
^ niem, hkrati pa so jih ogrožali, 
kr^n? po Sloveniji na 
zvon ' s cerkvenimi 
kot r^r- blagoslovljeni in so 
demi obrambo pred 
je -2 Ze od davnih časov 
P«kanie . ^^^^ "̂̂ šč 
srečuiil moznarji in biči tako 

tudi ob kresu. 

Praznovanje solsticija sega daleč 
v pradavnino, s prihodom 
krščanstva pa se je združilo s praz-
novanjem rojstnega dne krščan-
skega svetnika. Tako se kres praz-
nuje na predvečer praznika rojst-
va sv. Janeza Krstnika (24.jimija), 
in kljub temu da do astronomske-
ga sončnega obrata pride že 21. ju-
nija (in je torej ta dan najdaljši v 
letu), po ljudskem izročilu za naj-
daljši dan v letu velja 24.junij 
rečemo tudi, da se o kresi dan 
obesi. N. Kuret, znani slovenski 
etnolog, je menil, da se je na Slo-
venskem to toliko lažje zgodilo, 
ker sta si naziva "l6:stnik" in 
"Kresnik" tako zelo podobna, v iz-
govoru pa velikokrat celo enaka. 
Kresnik je namreč starejše bajes-
lovno bitje, čigar podoba je v slo-
venskih bajkah dokaj zabrisana: 
je sončni junak, pa tudi zemeljski 
vladar z bajeslovnimi lastnostmi 
in celo čmošolec. Jedro vseh teh 
pripovedk je boj med bogom svet-
lobe in bogom teme - mnogi me-
nijo, da je šlo za vero v neko s son-
cem povezano silo; to naj bi doka-
zovalo zažiganje ognja. Tako je 
čas okrog kresa na Slovenskem 
dobil ime ivanje ali šentjanževo 
oz. janževo, ki je bilo še pred pet-
desetimi leti velik ljudski praznik, 
danes pa se ga le še redkokdo 
spomni. 

Da imajo rastline razne skriv-
nostne moči, je človek spoznal do-
kaj zgodaj, pripisovati pa jim je 
začel tudi magične moči še pose-
bej ob kresu, ko jih je po ljudskem 
verovanju z njimi navdalo kresno 
sonce, ki je takrat bilo v polni 
moči. Marsikje so različne rastli-
ne nosili s seboj h kresu, jih sušili 
in shranjevali. Na janževo je bil v 
Cirkulanah in Leskovcu pri maši 
blagoslov rož. Od vsake hiše je 
prineslo dekle v cekarju ali pa v 
košari na glavi različne rože in 
rastline: divji žajbelj, kamilice, 
meto, šipek, lilije, drobtinice, 
rožmarin, šlar, janževo rožo, bli-
skovo rožo, gromovo rožo, lisičji 
rep, rman, marijine solze, rž ... Za 
sončevo rožo je skoraj povsod vel-
jala ivanjščica, saj s svojo rumeno 
glavo in belimi cvetnimi listi, ki 
spominjajo na žarke, spominja na 
sonce. V kresnem času so jo upo-
rabljali v vedeževalske namene z 
njeno pomočjo so poskušali izve-
deti, ali bodo prišli v vice, pekel 
ali nebesa. Danes je tudi pri nas 
bolj razširjena anglosaška navada 
ugotavljanja ljubi me ne ljubi me s 
pomočjo ivanjščice. Poseben po-
men je imela tudi janževa roža, ki 
je močne rumene barve in zato še 
bolj kot ivanjščica spominja na 
sonce. Zanjo so po vsej Evropi 
verjeli, da je najboljši varuh pred 
strelo. Marsikje na Štajerskem so 
jo poleti, ko se je bližala huda lu-a, 
pritrdili na okna, da ne bi treščilo 
v hišo, v okolici Velike Nedelje pa 
so šentjanževske rože zložili v 
okna v obliki križa. V Središču so 
na okno (še preden so prižgali 
kres) dali toliko janževih rož, kot 
je bilo ljudi pri hiši. Vsak si je mo-
ral izbrati eno čigar roža je imela 
naslednje jutro povešeno glavo, je 
vedel, da bo moral v kratkem um-
reti. 

V rokopisu dr. Krošla, ki je bil v 
bližnji preteklosti duhovnik v 
Cirkulanah in se je med drugim 
posvečal tudi zbiranju Ijudsk^a 

izročila v vzhodnih Halozah, sem 
med zapiski o kresnih običajih 
našla naštete tudi prej zapisane 
rastline. Med njimi sta tudi gro-
mova in bliskova roža, ki naj bi 
sodeč po imenu tudi varovali 
pred bliskom in gromom. Dr. 
Krošl ni zapisal, za katere rože naj 
bi šlo, sama pa tega kljub trudu še 
nisem izvedela. 

Skupaj s temi rožami so k bla-
goslovu Haložanke prinesle tudi 
maslo, ki bi (blagoslovljeno) zdra-
vilo revmatizem. Doma so nekaj 
blagoslovljenih rož vrgle na stre-
ho, nekaj so jih pritrdile nad glav-
nimi vrati in z njimi opletle križe 
v oknih, kjer so ostale do petrove-
ga (29. jtmij). Preostale rože so 
posušile in jih ob raznih boleznih 
kuhale za bolnike. Marsikje so 
blagoslovljene rože dajali tudi 
med krmo živini, če je obolela, ali 
pa jih sežigali ob hudi tu î. Dr. 
Krošl je zapisal, da so obred bla-

goslavljanja rož na ivanje prinesli 
v naše kraje 1. 1617 minoriti iz tu-
jine. 

Poleg naštetih rastlin je imela še 
posebno čudodelno moč praprot, 
za katere seme so po vsej Sloveniji 
verjeli, da na kresno noč omogoča 
slišati pogovor živali. V Halozah 
so na janževo nastiljali živini s 
praprotjo, ponoči pa so domači 
hodili v hlev poslušat živalskih 
pogovorov. Vsepovsod je bila 
razširjena vera, da se na kresno 
noč da priti do skritega zaklada, 
kar je v svojih Bajkah in povestih o 
Gorjancih lepo opisal tudi Janez 
Trdina. Tudi v Halozah ni bilo 
drugače - podjetni fantje so poleg 
tega, da so kurili kresove, na 
janževo hodili tudi na križpota ob 
potokih, kjer so rasle vrbe, kopat 
skriti zaklad. 

Posebno značilno obredje ob 
kresu so predstavljali obhodi kre-
snic ali ladaric danes so najbolj 

znane belokranjske kresnice, na , 
predvečer janževega pa so dekleta | 
hodila s podoknico od hiše do | 
hiše tudi drugod po Sloveniji. Na i 
Štajerskem so se tovrstne obhod-
nice imenovale ladarice in so od 
jurjevega pa do kresa hodile pet h 
kakemu faižu ali k posebnemu 
šotoru iz hoj kinih in borovih vej, 
ki so ga okrasila z rožami in trako-
vi ter poimenovala majka. V tem 
šotoru so prenočevala in s petjem i 
ter obhodi varovala polja pred zle- j 
mi duhovi, ki naj bi ob letnih j 
slavjih imeli še posebno moč. I 
Zadnjikrat so zapele na predvečer, 
nato pa so šotor zažgale. V Halo-
zah so še v bližnji preteklosti ho-
dila dekleta pet od hiše do hiše. 
Dr. Krošl je po pripovedi 
domačina iz okolice Cirkulan za-
pisal janževsko koledniško pesem, 
ki pripoveduje o sv. Janezu 
Krstniku in njegovem rojstvu in 
življenju, konča pa se s kiticami, 
ki se kot stalnice pojavljajo v vseh 
haloških koledniških pesmih: 

Bog prekriži žitno polje 
in gorice vinske vse, 
božja roka jih obvarje, 
usmiljen Jezus žegna je. 

Bog prekriži vam živino, 
svet Anton jo varje vam, 
mi vas Bogu vse zročimo, 
Bog prekriži toti hram 

Zdaj pa srečni vsi ostanite, 
nič nam ne zamerjajte, 
pri vas ostane Božji žegen 
z nami sveti Janez gre. 
Kolednice so domači tudi obda-

rovali, ponavadi z denarjem. 
V Pušencih v okolici Ormoža so 

imeli zadnji kres menda 1. 1895, 
pri katerem so stare, še poganske 
običaje takrat že (zavestno ali pa 
tudi ne) zamenjala cerkvena obe-
ležja, kljub vsemu pa je v obredju 
ohranjenega veliko arhaičnega 
občutja. Dekleta, ki so kot nekdaj 
ladarice hodila pet in molit k 
vaški kapelici, so se poimenovala 
Marijine družbenice. Medtem so 
fantje pripravljali kres iz jelševi-
ne, glogovine, češmigovine, bo-
rovja in raznega trnja. Na kresišču 
so postavili tudi visok, precej de-
bel drog, na katerem je bil pritrjen 
smrekov vrh, okrašen s papirnati-

mi trakovi. Na kresni večer se je 
zbrala procesija ljudi, ki jo je vodil 
fant z improviziranim križem, sle-
dili so mu pastirji in otroci, njim 
pa šest fantov, ki so v rokah nosili 
t.i. mengo (okrašen brezov vrh). 
Za njimi so stopala dekleta, ki so 
imela v laseh venčke iz bele dre-
mote, med njimi pa po dva in dva 
skupaj svetivci z gorečimi smo-
lenjaki (suha borova štorovina) 
vsak od njih je imel v predpasniku 
še nekaj zaloge goriva. Za njimi je 
brez reda šlo ljudstvo iz bližnjih 
in daljnih vasi. Ko so prispeli do 
kresa, so se postavili v krogu 
okrog njega, prižgal pa ga je fant, 
ki so ga za ta častni posel izbrala 
dekleta. Potem se je oglasila staro-
svetna dekliška pesem in obredna 
igra med fanti in dekleti, ki je vse 
prisotne uredila v kolo, ki je sto-
palo okrog ognja. Tedaj je fant, ki 
je prižgal kres, vrgel svojo lepo 
mengo v ogenj, sledili so mu še 
drugi, pa tudi dekleta so v ogenj 
zmetala svoje venčke. Ko je ogenj 
dogorel, so se v istem redu, kakor 
so šli prej, vrnili v vas, vmes pa so 
peli razne pesmi na čast Mariji in 
sv. Ivanu. 

Današnji čas ni več naklonjen 
takim obredom sonce postaja 
vedno bolj samo še grozeča žareča 
krogla, ki s svojimi divjimi žarki, 
ki prihajajo skozi luknje v ozonu, 
ogroža ljudi. Prebiranje zapisov 
ali pa pripovedi še živečih ljudi o 
šegah naših prednikov pa včasih 
udarijo na prave stnme v nas ne-
kje v globini še zazveni odmev 
svetih občutij in slutnja, da smo 
še vedno kljub vsemu napredku 
odvisni od narave in njenih ciklu-
sov. Ne glede na to, koliko se tega 
(ne) zavedamo... 

Nada Jerenec 
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KITAJSKO ZNANJE ZA DUŠEVNO SPROSTITEV IN TELESNO OKREPITEV 

Nekal besed o tal li 
quanu (Tal Citi Chuan) 
Tai Chi pomeni v stari kitajski filozoflji "največja (ali tudi po-
polna) skrajnost", to pa pomeni najvišjo stopnjo razvoja 
načela psihofizične popolnosti, chuan pa pomeni pes t Glavni 
cilj vadbe TJQ je predvsem v iskanju in vzpostavljanju miru in 
tišine ter ravnotežja znotraj sebe, je v iskanju skrivnosti 
človeškega življenja in njegovem podaljšanju. 

Tai Chi Chuan je eden od bise-
rov bogate kulturne dediščine Ki-
tajske. Razvijati se je začel v 12. 
stol. Njegov ustanovitelj je taois-
tični modrec Zhang San Feng. 
Vaje je utemeljil na posnemanju 
gibov petih žival (zmaj, tiger, leo-
pard, kača in žerjav), iz kdterih je 
izluščil najznačilnejše gibe in jih 
povezal s klasično kitajsko filozo-
fijo "jinga" in "janga". Ta medita-
tivna veščina gibanja usklajuje tu--
avnoteženo kroženje dihanja, glo-
boko koncentracijo in telesne 
gibe. 

Za izvajanje so značilni globoka 
zbranost ter počasni, umirjeni, 
gladki, enakomerni, nepretrgani, 
kot oblaki p)o nebu drseči gibi. 
Vse to nas preplavi in napolni z 
občutkom prebujenosti in osredo-
točenosti. 

TJQ so vaje, ki so naravnane 
tako, da zavestno ustvarjamo živl-
jenjsko energijo. Kitajci to ime-
nujejo kot či. Osnovni namen vaje 
je dvigniti energetsko raven člo-
veka, kajti naše življenje je le od-
sev energije, ki jo nosimo v sebi. 
Več energije pridobimo z lunirje-
nostjo in ne z aktivnostjo. Umirje-
no gibanje in nadzorovanje čustev 

nam omogočata pridobivanje 
energije, ta pa poganja telesne 
tekočine. 

TJQ je vaja za sprostitev. Je neka 
vrsta meditacije, meditacija v gi-
banju, da se človek skozi vajo za-
vestno umiri in sprosti nako-
pičeno stresno (negativno) energi-
jo v telesu in razgrajuje škodljive 
posledice stresov ter obnavlja tele-
sno vitalnost. 

Danes to vajo izvajajo na Kitaj-
skem stari in mladi. Izvajajo jo 
povsod, pred hišo, na ulici, na de-

lovnem mestu, na tovarniškem 
dvorišču. TJQ je priznan kot pre-
prosta in učinkovita terapija za 
ohranjanje in pridobivanje zdrav-
ja, primerna za vse starosti in spo-
le ter okrevanje pri vseh boleznih. 
Zelo je priljubljena in razširjena. 

milijoni ljudi vsak dan vztrajno 
ponavljajo to vajo. 

Sčasoma TJQ dobiva tudi vse 
večjo zdravstveno in terapevtsko 
vlogo. TJQ je danes del kitajske 
medicine v širšem pomenu. Red-
na in vsakodnevna vadba vzbudi 
delovanje osrednjega živčnega sis-
tema, normalizira in utrjuje cir-
kulacijo krvi in prožnost ožilja, 
vzdržuje elastičnost sklepov in te-
tiv, krepi zmogljivost mišice, lU"-
avnava težo, izboljšuje delovanje 
notranjih organov. Vaje omo-
gočajo učinkovitejše reševanje 
vsakodnevnih problemov, 
zvišujejo odpornost proti stresu 
oz. zmanjšujejo ostrino osebnega 
doživljanja stresnih stanj ter 
živčnost in notranji nemir. 

Bistvo vadbe je globoko dihanje 
in mirni, tekoči gibi. Vse gibanje 
pri TJQ je krožno. To pomeni, da 
so vsi gibi mehki, enakomerni, 
neprekinjeni, kot oblaki na nebu 
in voda, gibi rok, nog in trupa so 
sestavljeni iz lokov in krogov, ti 
pa so večji ali manjši, daljši ali 
krajši. Krožni gibi praktično poo-
sebljajo načeli jing in janga ter 
uveljavljanje njunega notranjega 
in zunanjega ravnotežja. Dihanje 
in gibanje sta usklajena v celovi-
tem in sproščenem počasnem 
tempu. 

Skratka, Tai Ji Quan je starodav-
na kitajska veščina gibanja, ki jo 
danes uporabljamo za duševno 
sprostitev in telesno okrepitev. 

ChenShiNing 

TAl JI QUAN šola - CSN 
vabi v ponedeljek, 28. junija, 
ob 19.30 na predstavitev in 
vpis v poletni tečaj Tai Ji 
Quan - starodavne kitajske 
veščina gibanje. Predstavi-
tev bo potekalo v prostorih 
Športne dvorane Mladika, 
Oičkova ul. 8 v Ptuju. Vstop 
prost. Tečaj bo vodil Chen 
ShiNing. 



CUNKOVCI / OBISKALI SMO NAJMANJŠO VAS V GORISNISKI OBČINI 

Kler so Cunkoviani^ je vesele 
Za vasico Cunkovci ve le malokdo, tisti pa, ki slišijo ime tega 
naselja, največkrat pomislijo na kak ormoški ali prekmurski 
konec. A so Cunkovci vasica nedaleč vstran od magistralke, ki 
povezuje Ptuj z Ormožem, spadajo pa v občino Gorišnica in 
premorejo vsega skupaj 27 hiš, 26 gospodinjstev in skromnih 
80 prebivalcev. Statistika jih uvršča med majhna naselja, v 
domači občiri^pa so v zadnjih letih morda tudi z majhnostjo in 
delavnostjo postali bolj znani. Kljub majhnosti pa niso zaostali 
v razvoju; nasprotno, v vasi so si uredili vse, kar mora imeti raz-
vito naselje, v letošnjem letu pa so izpolnili največjo željo kra-
janov doslej: s skupnimi močmi so zgradili manjšo podeželsko 
leseno hiško, pravijo ji športno-vaški dom. 

Ob magistralki malo pred 
Moškanjci nikakor ne moreš 
spregledati table, ki vabi v Cun-
kovce, ko pa z glavne ceste zavi-
ješ v vas, se hitro znajdeš na 
razcepu dveh vaških cest in ob 
lesenem kozolcu, ki ti izreka 
dobrodošlico. Malo naprej je 
lepo urejeno športno igrišče (za 
nogomet in košarko), široke 
krošnje dreves pa obdajajo pred 
kratkim zgrajeno vaško hiško, 
ki je zaradi svoje prijazne zu-
nanjosti domačinom že prirasla 
k srcu. Zdaj imajo končno nekaj 
»svojega« - vaškega, prostor, 
kjer se lahko srečujejo, sestajajo 
in družijo, dom, kjer se rojeva 
vaško veselje in ustvarja nova 
zgodovina vasi. Cunkovčani so 
skrbni in zavzeti ljudje, urejajo 
in negujejo okolico svojih 
domačij, kraju pa želijo dati pri-
jazen videz. 

O vasi in njenem razvoju je 
najbolje povprašati predsednika 
vaškega odbora Franca Iva-
nuša, ki rad potarna, da je vas 
pred leti imela več prebivalcev, 
sedaj pa je nekaj hiš ostalo celo 
praznih, ljudje so odšli drugam. 
»Ampak to nas ne moti, saj smo 
Cunkovčani zadnja leta precej 
aktivni, naredili smo velike pre-
mike v razvoju. Priskrbeli smo 
celotno infrastrukturo, od vodo-
voda, telefonije, kabelske, 
položili 800 metrov asfalta, na-
zadnje pa naredili še cestno 
razsvetljavo. Naša največja želja 
je bil skupen vaški dom, kjer bi 

se lahko dobivali in srečavali 
kak dan v tednu; prostore za to 
smo vsa leta imeli pri našem 
domačinu Janku Valenku. Na-
zadnje smo le stopili skupaj, 
zbrali nekaj denarja, poiskali 
sponzorje in za pomoč prosili 
domačo občino. Uspeli smo 
tako, kot smo želeli, pridobili 
objekt ob vaški gmajni in 
igrišču, ki se lepo vklaplja v 
naše vaško okolje. Vas smo žele-
li narediti prijaznejšo za vsako-
gar, ki pride k nam, zato smo 
tudi postavili do sedaj en lesen 
kozolec in posadili rože. Za ure-
jenost si nasploh zelo prizadeva-
mo, pa še zmeraj premalo. 

Čeprav naša vas ni nikoli ime-
la vaškega doma in česa po-

dobnega, je družabno življenje 
bilo pestro, malo pa smo ga še 
vzpodbudili zadnja leta, ko v ju-
niju v Cunkovcih pripravljamo 
srečanje vaščanov in medse po-
vabimo tudi nekdanje Cun-
kovčane - takih je po zadnjih 
podatkih vsaj 33. Športno 
igrišče nam ponuja možnosti 
rekreacije, k temu pa dodamo 
družabne igre in zmeraj 
poskrbimo za vse generacije. V 
kratkem bo četrto srečanje, to 
pa kaže, da smo Cunkovčani ve-
seli ljudje in dobro povezani. 
Zmeraj najdemo skupno pot, to 
pa je za delo in napredek najpo-
membnejše.« 

ŠPORTNO-VAŠKI 
DOM JE NEKAJ 
POSEBNEGA 

ž e v sedemdesetih in osemde-
setih letih so v Cunkovcih orga-
nizirali veliko športnih srečanj, 
še največ nogometnih, udeležba 
na nj ih pa je bila izredno dobra, 
pove domačin Milan Segula, si-
cer tudi predsednik gradbenega 
odbora, ki je skrbel za gradnjo 
športno-vaškega doma. Prizade-
vanja za skupen vaški prostor so 
namreč stara že vsaj 25 let, de-
narja za gradnjo je bilo zmeraj 
premalo, vas pa je bila za tak fi-
nančni zalogaj premajhna. 
Večletne ideje in načrte so letos 
po novem letu pričeli spravljati 
skupaj, imenovali so gradbeni 
odbor, katerega člani so poleg 
predsednika Šegula bili še Lud-
vik Vogrinec, Bogdan Kelenc 
in Marjan Valenko, od načrtov 
pa že marca prešli na delo. 
Odločili so se za lesen objekt, da 
bi investicijo zaključili s čim 
manjšimi stroški, je povedal 
Šegula, lesene hiše pa postajajo 
tudi vse bolj modne in še lepo se 
podajo k vaški arhitekturi. Po 
zbranih ponudbah gradbenikov 
so se nazadnje odločili za 
podjetnika Franca Kuhariča s 

Polenšaka, ki je postavil leseno 
konstrukcijo in opravil vsa 
gradbena dela. 

»Domačini smo stopili skupaj, 
se vključili v delo in opravili več 
kot tisoč prostovoljnih ur. V 
dveh mesecih smo objekt do-
končno uredili, tudi v notran-
josti, kjer smo poleg sobe, ki 
sprejme 50 ljudi, dodali še pri-
ročno kuhinjo in sanitarije, ob 
vhodu pa manjšo teraso. Naši 
ljudje so za gradnjo prispevali 
veliko denarja, zato jim gre vsa 
zahvala za pomoč, pomagala 

nam je občina in mnogi spon-
zorji, tako da smo zbrali dovolj 
denarja za investicijo, vredno 
3,5 milijona tolarjev. Na koncu 
smo si oddahnili, kajti skrbi in 
dela je bilo mnogo, v zado-
voljstvo pa mi je, da se z leseno 
hiško uvrščamo med krajevne 
posebnosti teh koncev. Upajmo, 
da nam bo dobro služila in da jo 
bodo domačini pridno upo-
rabljali, kajti namenjena je prav 
vsem v vasi, skupaj pa bomo 
skrbeli, da bo ponos in lepota 
naše male vasi.« 

Glas Cunkovčanov se 
močneje slišal 26. junija na 
tradicionalnem vašh 
srečanju, ki bo tokrat v znam 
ju odprtja novega športi 
vaškega doma. Predsednik \ 
Franc Ivanuš je prepričan, 
ho srečanje sedanjih in nekdi 
jih Cunkovčanov uspelo, I 
dem pa ho predstavil t 
načrte v vasi in prizadevat 
med katera sodi želja, da sej 
v majhni vasi pridruži še 1 
nov vaščan. 

Tatlana Mohot 

Franc Ivanuš, predsed-
nik VO 

Milan Šegula, predsed-
nik gradbenega odbo-
ra. Foto : TM 

Urejenost Cunkovcev je dobra, vaški kozolec pa 
prijetno opozori nase 

Tale prijetna lesena hiška je športno-vaški dom v lasti Cunkovčanov 



5 E L A / T R O J N I PRAZNIK 

50 let PGD Sela 
v Selfi je bil v nedeljo popoldan trojni praznik, obenem tudi 
zadnja prireditev v počastitev drugega praznika občine Videm. 
\ nedeljo so slavili 50-letnico prostovoljnega gasilskega 
društva Sela, 3. dan gasilcev gasilske zveze Videm in 2. praz-
nik krajevne skupnosti Sela. 

Največ poudarka je bilo seveda 
na slovesnosti gasilcev, ki so že 
v petek pripravili veliko gasils-

vajo, med drugim pa v nedel-
jo predali namenu novo gasilsko 
orodno vozilo Ford tranzit z vso 

potrebno opremo. O petdeset-
letnem delu prostovoljnega ga-
silskega društva Sela je govoril 
podpredsednik Damjan Per-
nek; omenil je ustanovnega 
predsednika Jožeta Kolednika 

poveljnika Herberta Sorca ter 
13 ustanovnih članov, ki so leta 
1949 ustanovili gasilsko društvo 
Sela. To so bili Štefan Murko, 
Jaka in Janez Gojkošek, Ferdo 
Svenšek, Jože Pal, Jože Glazer, 
Ferdo Krček, Anton Murko, 
Franc Pal, Janez Jerenko, Jakob 
Vaupotič, Štefan Muzek in Ja-
nez Bervar. Edinemu še 
živečemu, Janezu Jerenku, se je 
društvo oddolžilo s posebnim 

priznanjem. Kot prvo nalogo so 
si ustanovitelji zadali izgradnjo 
gasilskega doma in ta je po šte-
vilnih nabiralnih akcijah 
dočakal streho leta 1952, do-
končno pa je bil urejen nekaj let 
kasneje. Društvo, ki se mu je v 
petdesetih letih pridružilo večje 
število mladih članov, je vsesko-
zi skrbelo za opremo, zamenjali 
so več gasilskih avtomobilov, 
leta 1992 nabavili novo gasilsko 
cisterno in lani že omenjeno 
orodno vozilo Ford tranzit. Ga-
silci iz Sel so v svojem polstolet-
nem delovanju opravili veliko 
število gasilskih in drugih 
reševalnih akcij, sodelovali pri 
gašenju petih velikih vaških 
požarov, v sušnih letih z vodo 
oskrbovali bližnje hribovito 
območje, mnogokrat pomagali 
poplavljencem, ves ta čas pa so 
bili gibalo družbenega življenja 
na vasi. Danes je v društvu 31 
gasilcev, 21 podčastnikov, 6 ga-
silskih častnikov in 13 gasilskih 
veteranov. 

Na slovesnosti so podelili šte-
vilna gasilska priznanja in na-
predovanja. V imenu gasilske 
zveze Slovenije je magister Ja-
nez Mere (predsednik GZ Vi-
dem) podelil priznanje selske-
mu društvu za posebno požrtvo-
valnost ob lanskoletnih jesens-
kih poplavah, ki so še posebej 
prizadele prav vas Sela, priznan-
je za požrtvovalnost ob tej nes-
reči pa sta prejela še člana 
društva Anton Mohorko in 
Slavko Steiner. 

Slavnostni govornik na sloves-
nosti je bil župan občine Videm 
Franc Kirbiš, ki je ob pomenu 
treh praznikov spomnil tudi na 
bližnjo 8. obletnico osamosvo-

jitve slovenske države. S kultur-
nimi točkami so slovesnost po-
pestrile ljudske pevke kulturne-
ga društva Sela, mladi harmoni-

kar Primož Krajnc in folklorna 
skupina iz sosednje Lancove 
vasi. 

JB 

Nova pridobitev PGD Sela; ob avtomobilu je glavni boter Slavko 
Pignar 

Na gasilski vaji so prikazali tudi reševanje iz poškodovanega avtomobila 

Priznanje Janezu Jerenku, ki je bil med ustanovnimi člani GD 
Sela leta 1949. Z njim so od leve: podpredsednik društva Dam-
jan Pernek, predsednik Stanko Potočnik in poveljnik Anton Mo-
horko. Fotografije: Tatjana Mohorko 

Članice sekcije podeželskih žena pri KD Sela so pripravile zani-
mivo razstavo domačih dobrot 



PTUJ, UUBUANA / PROTEST PRAŠIČEREJCEV 

Stavkovne zaltteve 
vtadi in ministru 
Potem ko je bila v petek v Ptuju 4. regijska razstava 
prašičev, so se č lani združenja rejcev prašičev Ptuj zvečer 
dogovoril i , da se bodo udeležl i vses lovenskega opozori lnega 
kmečkega protesta, ki bo danes , v četrtek, 24. junija , pred 
poslopjem parlamenta in vlade v Ljubljani. Tam naj bi se 
zbralo t isoč do 1.500 kmetov, ki bodo vlado in kmeti jskega 
ministra opozori l i na nevzdržno kmeti jsko pol i t iko. Svojo 
udeležbo so ptujski prašičerejci potrdili še v ponedeljek. 
Protestni shod se bo v s lovenski prestolnici začel ob 11. uri. 

Prašičerejci niso zadovoljni z 
dosedanjima dvema intervent-
nima odkupoma prašičev, saj se 
razmere v prašičereji niso iz-
boljšale. Nekoliko se je res 
zmanjšalo število klavnih 
prašičev, a se povečuje število 
odo j kov, saj jih prašičerejci ne 
vhlevljajo, ker je nadaljnja reja 
ekonomsko neupravičena. 
Prašičerejci tako od vlade zahte-
vajo, da zagotovi najprej porabo 
domačih prašičev in dovoli uvo-
ziti le manjkajočo svinjino, kar 
se danes ne dogaja in uvoz daleč 
presega slovenske potrebe. 
Prašičerejci so tudi prepričani, 

da kakovost domačih prašičev 
ne zaostaja za uvoženimi. Na 
posvetu, ki je bil v petek v Ptu-
ju, so slišali, da so domači 
prašiči v nekaterih segmentih 
celo kakovostnejši od uvoženih. 
Od vlade torej zahtevajo 
odločno ukrepanje za pre-
prečitev prevelikega uvoza, saj 
vse kaže, da so količine dejan-
sko uvoženih prašičev bistveno 
večje od tistih, ki jih je dovolilo 
pristojno ministrstvo. 

Zahteve, ki jih bodo ob protes-
tu naslovili vladi in kmetijske-
mu ministrstvu, so logična pos-
ledica nakopičenih težav v kme-

tijstvu: zahtevajo, da jim država 
nalije čistega vina in pripravi 
učinkovit program kmetijskih 
reform pred vstopom v EU. 
Zahtevajo postopen prehod 
kmetijstva na gospodarjenje v 
Evropski uniji in ne sedanje 
"šok terapije". V času prilagajan-
ja mora država zagotoviti tako 
raven odkupnih cen, ki bodo 
omogočile razvoj in povečanje 
samooskrbe s kmetijskimi pri-
delki na področjih, kjer imamo 
za to možnosti. Zahtevajo tudi, 
da država vzpostavi red na 
domačem trgu s kmetijskimi 
pridelki in uvede vzpodbude za 
izvajanje s trukturnih sprememb 
v kmetijstvu ter da izvaja učin-
kovit nadzor javnosti nad por-
abo proračunskih sredstev v 
kmetijske namene. Država 
mora zagotavljati učinke sred-
stev, vloženih v intervencije in 
kmetovalcem pomagati pri iz-
vedbi zaščite in promocije blaga 
slovenskega porekla. 

J B 

MARIBOR / NOVA KBM V PILOTSKEM PROJEKTU 

Plaiilni promet za pravne osebe 
Sredi juni ja s o v Novi KBM pričel i p i lo tsko usposabljanje za opravljanje domačega 
p lač i lnega prometa za pravne osebe . Sodelovat i so pričeli s prvim od treh s lovenskih 
podjetij, ki bodo z banko sodelovala v tem tes tnem obdobju. Z drugima dvema od treh 
podjetij bo banka pričela sodelovati še pred k o n c e m tega meseca . 

V Novi KBM so pilotsko usposabljanje pričeli 
z otvoritvijo evidenčnega transakcijskega 
računa podjetja, ki omogoča poslovanje z ban-
ko v testnem obdobju, v nadaljevanju pa bodo 
po navodilih in načrtih Banke Slovenije pričeli 
pravo opravljanje domačega plačilnega prome-
ta. Plačilne naloge bodo pretvarjali v elektron-
sko obliko, jih nato prek internega omrežja 
Banke Slovenije posredovali centralni banki, ta 
pa jih bo posredovala naprej do Agencije za 
plačilni promet, ki do prenosa računov v 
bančno okolje še vodi žiro račune podjetij. Cen-
tralna banka igra pri tem usposabljanju vlogo 
posrednika. Njena vloga bo kasneje prešla na 
infrastukturne sisteme za opravljanje med-
bančnih plačil, kot so BPRČ (bruto poravnave 
v realnem času) in SPMV (sistem plačil malih 
vrednosti), ki so bili postavljeni v lanskem letu. 
Na osnovi informacij o stanju in prometu na 
žiro računu podjetja bodo nato v banki nas-

lednji delovni dan uskladili stanje evidenčnega 
transakcijskega računa s stanjem žiro računa in 
o tem z bančnim izpiskom obvestili podjetje. 
Tako usklajevanje je potrebno, ker gredo zaen-
krat preko banke le kreditni nalogi, izpolnjeni 
s strani podjetja, in sicer v breme njegovega 
žiro računa. V skladu z načrti Banke Slovenije 
bo usposabljanje s tremi komitenti potekalo tri 
mesece, se v jeseni razširilo na več komitentov, 
nakar pa bo Banka Slovenije - predvidoma še 
pred koncem leta - ocenila pilotsko izvajanje 
plačilnega prometa za posamezno banko. Pozi-
tivna ocena omenjenega izvajanja je pogoj za 
pridobitev soglasja za vodenje računov pravnih 
oseb in opravljanje domačega plačilnega pro-
meta v banki. Nova KBM je ena izmed dvanaj-
stih bank, ki so pričele pilotsko usposabljanje 
plačilnega prometa. 

J B 

PTUJSKA TRGOVINA IN DIOKSIN 

^ o r i t c i žMla v 
glavnem iz prometu 
Afera z d ioks inom je stara že nekaj tednov, Zdravstveni 
inšpektorat RS pri ministrstvu za zdravstvo pa je ustrezno 
odločbo izdal 12. junija. 

Skladno z njo so pričeli tudi 
ptujski trgovci iz prodaje pre-
ventivno umikati živila, konta-
minirana z dioksinom (uvoz 
Belgija). Gre za živila, ki vsebu-
jejo več kot 2 odstotka jajc, in iz-
delke, ki vsebujejo mlečne 
maščobe, bila pa so proizvedena 
15. januarja letos. 

V ptujskem Mercatorju so po-
vedali, da so od poslovnega sis-
tema sistema Mercator - sektor-
ja za uvoz in zastopstev prejeli 
zapis o izločitvi iz prodaje izdel-
kov belgijskega porekla, za kate-
re je uvoznik Mercator, 17. juni-
ja. To pa so izdelki Cobana, pro-
gram TUC, biskvit PIMS, neka-
tere vrste čokolade Milka, keksi 
PRINCE in čokolada Mirela. 
Sicer pa jim od dneva uvedbe 
ukrepa uvozniki vsak dan pošil-
jajo zahteve po začasnem umiku 

blaga iz prodaje in te v dobro 
potrošnikov upoštevajo. Tako 
so iz prodaje umaknili tudi pra-
line Guylian, bio kekse, smeta-
no v spreju, skratka skupna 
količina izdelkov, ki so jih v 
Mercatorju začasno umaknili iz 
prodaje, je okoli 80 izdelkov. 
Delo pri tem pa nadaljujejo. Pri 
tem v Mercatorju poudarjajo, da 
Republika Slovenije nima upo-
sobljenega laboratorija za na-
tančno določanje vsebnosti 
dioksina v izdelkih, zato bo pos-
topek ugotavljanja neopo-
rečnosti trajal nekoliko dlje. 
Blago ni dokazano kontamini-
rano, obstaja pa sum, ki ga je po-
trebno še potrditi, zato vse ukre-
pe in navodila strogo spoštujejo, 
še poudarjajo v ptujskem Mer-
catorju. Za omenjeno ni kriviti 
dobaviteljev blaga, saj so za mo-

rebitno vsebnost dioksina v ĵ . 
delkih lahko krivi tako proizva, 
jalci kot posredniki blaga. 

Tudi v Emoni-Merkurju Ptu 
so po izdanih ukrepih začas^ 
iz prometa izločili ugotovljen; 
sporna živila, v glavnem je šu 
za sladkarije. Podobno so | 
glavnem ravnali tudi v drugih 
ptujskih trgovinah. Le v eni, it' 
sicer v prodajalni Prehraiit' 
trgovskega podjetja Maribor \| 
Slomškovi ulici 12 pa smo zašle! 
dili tudi pisno obvestilo J 
začasnem umiku spornih živji 
iz prodaje. Potrošnike je namre^l 
potrebno obveščati tudi, ko gr/ 
za takšne primere, kot je slednji' 
Če jih ne pozabijo obveščati o 
novostih, jih toliko bolj ne bi' 
smeli o takšnih zadevah, ker na * 
posled gre za njihovo zdravje* 
oziroma zdravje vseh. Igranje i 
zaupanjem potrošnikov pa st' 
lahko maščuje. 

MC 

KIDRIČEVO / REGIJSKO PREVERJANJE EKIP PRVE POMOČI 

Haibališa druga eUim nuiu 
v kidričevskem Talumu je minulo soboto, 19. junija , potekalo že 4. regijsko preverjanje 
ekip prve pomoči , ki delujejo v okviru civi lne zaščite . Okol i 70 udeležencev, ki so se zbrali 
v sejni sobi Taluma, je pred začetkom tekmovanja pozdravil direktor uprave za obrambo 
Ptuj S tanko Megl ič , v imenu Taluma in gost i te l ja - firme Vargas Al j e tekmovalcem zaželel 
vel iko uspeha Jože Pavlinek, besede dobrodošl ice j im je nameni l kidričevski župan Alojz 
Šprah, vsebino in pravila tekmovanja pa je predstavila dr. Ana Muhič . 

Svoje znanje in sposobnosti v 
nudenju prve pomoči in oskrbi 
petih "ponesrečencev" je tokrat 
dokazovalo le pet ekip. Naju-
spešnejši so bili člani ekipe Ptu j 
2 in se bodo udeležili državnega 
preverjanja. Drugi so bili člani 
ekipe mestne občine Ptuj I, tret-
je je bila ekipa občine 
Gorišnice, 4. občina Ormož, 5. 
mesto pa je dosegla domača eki-
pa iz občine Kidričevo. Po 
končanem tekmovanju so naj-
bolje uvrščenim izročili pokale 
in priznanja, zatem pa so svoje 
izkušnje, morebitne pomanjkl-
jivosti in napake pretehtali v 
pogovoru s člani strokovne ko-
misije. 

- O M 
Oskrbo ponesrečencev so budno spremljali člani strokovna 
komisije. Foto: M. Ozmec SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Celo vreme je ob Clintonovem 
obisku v Sloveniji simboliziralo ne-
predvidljivost in nestanovitnost 
območja, v katerem živimo. Vreme 
je bilo tudi sicer v govorih ame-
riškega predsednika in slovensl<e-
ga predsednika ter premiera kar 
nekajkrat uporabljeno za prispo-
dobo aktualnih političnih razmer, 
predvsem tedaj, ko je šlo za pou-
darjanje pozitivnih tendenc v od-
nosih med Slovenijo in ZDA, na 
Balkanu in širše po svetu. Skupno 
sporočilo se je glasilo, da tudi sla-
bo vreme ne more pokvariti in 
onemogočiti pozitivnih hotenj in 
izničiti dosežkov. Ameriško pou-
darjanje odličnosti odnosov s Slo-
venijo je seveda širšega pomena, 
še zlasti na območju, na katerem 
posamezne ameriške poteze 
doživljajo različne odmeve in na 
katerem tudi drugače ni moč go-
voriti o pretirani vzornosti in stabil-
nosti odnosov ZDA s posamezni-
mi državami. Seveda je Slovenija 
zelo zainteresirana za dobre od-
nose z ZDA, vendar pa je tudi za 
ZDA dragoceno, da se lahko po-
hvalijo z dobrimi odnosi s Sloveni-
jo. Z malo domišljavosti bi lahko 
rekli, da Slovenija potrebuje ZDA 
in da ZDA potrebujejo Slovenijo. 
To je treba povedati glede na to, 
da so nekateri komentatorji na ta 

"obojestranski" vidik te dni kar ne-
kako pozabljali, ko so nas pre-
pričevali, da bi morala biti Sloveni-
ja Američanom še posebej hva-
ležna, ker se z majhno, kakršna je, 
sploh hočejo ukvarjati. 

KDO KOGA 
POTREBUJE 

Obisk Billa Clintona v Sloveniji je 
nedvomno velik dogodek za Slo-
venijo, vendar pa zaradi tega ni 
nobenih razlogov za kompleksar-
sko razglašanje posebne "hva-
ležnosti in sreče", ker se je pred-
sednik Clinton sploh odločil, da 
pride, ali celo za klečeplazenje 
pred "veliko Ameriko". Ta obisk je 
bil potreben tudi ZDA, da bi poka-
zale, da v svojih načelnih in prak-
tičnih potezah za "demokratično 
urejanje sveta" resnično mislijo na 
demokracijo in pravice za vse, na 
spoštovanje dostojanstva in ena-
kosti tako velikih kot majhnih 
držav. Američanom je to potrebno 
in koristno, ker se kar prevečkrat 
zdi, da v svoji vnemi po "urejanju" 
sveta včasih nimajo dovolj časa in 
posluha za vse relevantna mnen-
ja, predvsem pa za glas majhnih. 

S tega vidika je še posebej po-
membno Clintonovo poudarjanje 
ameriško-slovenskega partnerst-

va pri vzpostavljanju novih medna-
rodnih odnosov in njegovo citiran-
je Prešerna in sporočil iz sloven-
ske himne kot splošnih vodil za 
življenje med narodi in državami. 
Lahko upamo, da so tako usmer-
jenemu in naklonjenemu ame-
riškemu predsedniku slovenski 
predstavniki dovolj nazorno pred-
stavili, kako si Slovenija kot 
majhna država predstavlja normal-
no življenje in normalne odnose v 
svetu novega tisočletja. Slovenija 
bi morala nasploh veliko aktivneje 
nastopati v vlogi povezovalca in-
teresov in hotenj malih držav v 
vsesplošni svetovni globalizaciji. 

CLINTON HVALI 
SLOVENIJO 

Predsednik ZDA Bili Clinton je v 
svojem govoru na Kongresnem 
trgu poudaril, da je Slovenija do-
bra partnerka in odlična kandidat-
ka za zvezo Nato, in ob tem dodal, 
da mora postati tudi Srbija del 
nove Evrope, vendar pa se mora 
prej odreči Miloševiča in izbrati 
pot, ki si jo je izbrala Slovenija. 
"Ves svet občuduje uspeh nove 
Slovenije pri gradnji demokracije 
in blaginje ter njeno odločilno vlo-
go pri izgradnji boljše prihodnosti 
za vso Evropo. Skozi Slovenijo je 

korakalo veliko vojsk in vihralo ve-
liko zastav, zdaj pa v njej vihrajo 
zastave, ki predstavljajo neodvis-
nost in demokracijo in pomenijo 
boljše življenje ... Vsi ljudje po sve-
tu si želijo isto svobodo in iste pra-
vice, te pa so krhke, saj sovražniki 
svobode upajo, da ljudem v tem 
prizadevanju ne bo uspelo. Rasno 
in versko sovraštvo nima prostora 
v civilizirani družbi. Zato so se svo-
bodni narodi uprli Miloševiču in 
etničnemu čiščenju ... Pred osmi-
mi leti je Miloševič napadel Slove-
nijo - toda Slovenija se je upria in 
poudarila, da 'nikoli več ne bo 
tako, kot je bilo'. To morajo reči vsi 
narodi Evrope - demokracija, 
strpnost in človekove pravice mo-
rajo vladati povsod. Toda nobena 
blaginja ne bo zagotovljena, če 
lahko krize potiskajo nasilje prek 
meja. Zgraditi moramo združeno 
in demokratično Evropo, ki bo 
prvič v zgodovini živela v miru. 
Slovenija lahko vodi na tej poti in 
ZDA ji bodo pomagale ... Slovenija 
je čudovita dežela in je tudi v svoji 
himni, Prešernovi Zdravljici, pou-
darila, kakšna mora biti prihod-
nost: mir, prijateljstvo med narodi 
in dobri soseski odnosi. Ta vizija 
naj vas pelje naprej in je tudi naša 
vizija. Skupaj se lahko borimo, da 
bo to veljalo za vso Evropo, in ni-
koli več ne bo, kot je bilo." (Večer, 
22. junija 1999) 

Komentator Dnevnika je zapisal, 
da je bil govor ameriškega pred-
sednika v Ljubljani le "pika na i tis-

tega, kar VVashington že nekaj let 
sporoča v Ljubljano: da naj 
država, ki je v času pokanja pušk 
na njenem jugu dosegla zavidljiv 
uspeh, v svoji želji po srednjeev-
ropskosti in po distanciranju od 
nekdanjih sodržavljanov ne zgradi 
navideznega beriinskega zidu na 
poti do Balkana, temveč naj izko-
risti geostrateško lego, vedenje in 
stike, ki jih je v tem prostoru nekoč 
že imela..." 

Delo ugotavlja, da so Clintonove 
besede v Sloveniji vpete v kont-
ekst "največjega ameriškega po-
sega v Evropi po drugi svetovni 
vojni. Balkan je, prvič, v interesni 
sferi ZDA. In ameriški predsednik 
je izbral ljubljanski podij, edino 
stabilno liso nekdanje Jugoslavije, 
da je nagovoril nas in jugovzhod. 
Laskal je Sloveniji, prek njene 
zgodbe o uspehu spregovoril o iz-
gubljenih priložnostih za druge in 
o standardih, ki jih morajo doseči. 
Nemara je kdo pričakoval besede 
širšega dosega, več sporočilnosti. 
V tem smislu je morda razočaran-
je, da se Ljubljana ne bo zapisala 
v zgodovinski spomin politične in 
diplomatske javnosti kot kraj, kjer 
je predsednik Združenih držav 
Amerike pojasnil nove poglede na 
Balkan, ki bi bile namenjene tudi 
mednarodnemu avditoriju. Trenu-
tek bi vsekakor dovoljeval tudi to." 

Večer piše, da je Slovenija lahko 
zelo zadovoljna s Clintonovim 
sporočilom. "Clintonove pohvale 
slovenskemu razvoju v minulih 

osmih letih so presegale raven 
gole politične kurtoeizije in jih zato 
naša stran v naslednjih mesecih in 
letih mora 'kapitalizirati', še zlast 
njegove laskave ocene o Slovenij 
'kot dobri in zanesljivi partnerki tef 
odlični kandidatki za Nato'..." 

KDO JE MJUHEN 
v teh dneh so mnogi poudarjali 

da je Clintonov obisk poseben da' 
za zdravjenje kompleksa sloven-
ske majhnosti. Morda so mnogi to-
krat kar prevečkrat govorili ^̂  
majhnosti kot o nečem vnaprej po-
manjkljivem in negativnem. Mords 
ima še najbolj prav Američan slo-
venskega rodu, ki je ob Clintono-
vem obisku na slovenski televiziji 
dejal, da se majhnost ali veličin^ 
kakšnega naroda ne merita zgol. 
po količini ljudi. 

Tudi kar zadeva "prepoznav-
nost' Slovenije, ni mogoče daja* 
enkrat za vselej omalovažujoči'' 
ocen. Ob Clintonovem obisku sc 
kar nekajkrat na obeh stranef 
omenjali, to pa je storil tudi preci 
sednik Kučan v zdravici, da se ĵ  
ameriški predsednik Thomas J®' 
ferson (veliki vzornik predsedniK^ 
Clintona) pri oblikovanju amerišK^ 
deklaracije o neodvisnosti nnočnc 
oprl tudi na znameniti obred naši'' 
slovenskih prednikov, s katerim 
pred tisoč leti demokratično ustO" 
ličevali svoje karantanske kneẑ  
na Gosposvetskem polju ... 

J a k Kopriv«^ 



ICUUČAROVCI / 70 LET GASILSKEGA DRUŠTVA 

pognali staro brizgalno is leta 1860 
y soboto, 19. junija, so se zbrali pred gasilskim domom v 
l^jučarovcih člani prostovoljnih gasilskih društev ormoške 
občinske zveze in se pomerili v gasilskih in športnih discipli-
nah. Počastili so tudi 70-letnico Prostovoljnega gasilskega 
društva Ključarovci. 

£X)poldan je bil posvečen 
srečanju in tekmovanju mladih 
članov prostovoljnih gasilskih 
društev. Že v ranem dopoldnevu 
sta zbrane pozdravila predsednik 
Gasilske zveze Ormož Miran 
Fišer ter predsednik PGD 
Ključarovci, nižji gasilski častnik 
Franc Škrjanec. Dvigu zastave je 
sledilo razburljivo tekmovanje. 

Starejši so se pomerili v popol-
danskem delu po 13. uri. Tekmo-
vanju sta prisostvovala tudi župan 
občine Ormož Vili Trofemk ter-
poveljnik podravske regije Štefan 
Vidovič. 

Tekmovanja se je udeležilo 49 
ekip pionirjev, pionirk, mladink, 
mladincev, članic in članov kate-
gorije A, ki so stari do 30 let, ter 

kategorije B nad 30 let. V posa-
meznih kategorijah so dosegli 
prvo mesto pionirke PGD 
Ivanjkovci, pionirji PGD Cvet-
kovci, mladinci PGD Velika Ne-
delja, mladinke PGD Ivanjkovci, 
članice A PGD Ključarovci, člani 
A PGD Ivanjkovci, članice B 
PGD Loperšice in člani B PGD 
Hardek. Tisti, ki so se v posamez-
ni kategoriji uvrstili na prva tri 
mesta, se bodo udeležili reagijske-
ga tekmovanja. Če bodo rezultati 
dobri tudi takrat, sledi udeležba 
na državnem prvenstvu v nas-
lednjem letu. 

Ob 17. uri so razglasili rezidtate 
ter podelili priznanja in pokale 
najboljšim. Sledila je počastitev 
70-letnice GD Ključarovci. Slav-
nostni govornik je bil tudi tokrat 

predsednik občinske gasilske zve-
ze Miran Fišer. Udeležence 
srečanja je nagovoril tudi povelj-
nik občinske gasilske zveze Ivan 
Vajda. Zbranim so prebrali od-
lomke iz kronike društva, v katero 
so beležili najpomembnejše do-
godke že od leta 1929. Gasilsko 

društvo Zerovinci je predstavilo 
in pognalo prevozno motorno 
brizgalno iz leta 1860, kar je bila 
svojevrstna atrakcija. Sledila je za-
bava z ansamblom Melodija. 

Majda FridI 

Foto: Hozyan 

ODTODINTAM 
ORMOŽ # 
Svečanost \ počasti-
tev dneva državnosti 
ter otvoritev bazena 

Občina Ormož vabi vse občane 
na svečanost v počastitev dneva 
državnosti, ki bo v četrtek, 24. ju-
nija. Ob 18.30 bo v župnijski cer-
kvi Ormož maša za domovino, ob 
20. tiri pa bo osrednja proslava ter 
otvoritev Ormoškega poletja 99, 
ki bo na grajskem dvorišču. Pred-
stavili se bodo gostje iz glasbene 
šole Fran Konm Koželj ski iz Ve-
lenja. Otroški pevski zbor pod 
vodstavom zborovodkinje Manje 
Gošnik Vovk bo zapel ob klavir-
ski spremljavi Ines Ivanovič. 
Predstavila se bosta tudi mali go-
dalni orkester pod vodstvom diri-
gentke Vite Gregorc Rošker ter 
simfonični orkester pod vodst-
vom Nikolaja Žličarja. Sodelovala 
bosta tudi Gregor Geč ter Vesna 
Danilovič. Sledil bo nastop na-
rodnozabavnega ansambla Slo-
venskogoriški kvintet s kresovan-
jem in ognjemetom ob 21.30. V 
primeru slabega vreme bo prosla-
va v Domu kulture Ormož. 

V petek, 25. junija, pa bo ob 10. 
uri težko pričakovana otvoritev 
ormoškega bazena. 

Majda FridI 

ORMOŽ • 
Slovesno počastili 
krajevni praznik 

v petek, 18. junija, so ob 20. lui 
v domu kulture Ormož svečano 
proslavili krajevni praznik. Zbra-
ne je nagovoril predsednik sveta 
K.S Anton ŠaianK>n. Kultmui 
program je tokrat že drugo leto 
^ t av i l in organizacijsko vodil 
Tomaž Bolcar z območne izpos-
tave sklada RS za ljubiteljske kul-
turne dejavnosti. V programu 
večera ljubiteljske kulture sta so-
delovala dekliški pevski zbor 
Okarina ter dekliški pevski zbor 
Cabaleta. Kot vedno so gledalce 
prevzeli člani plesne skupine Pan-
dora. Del programa so pripravili 
tudi člani gledališke sekcije Kul-
turnega društva Dobrava, moški 
Pevski zbor Dobrava ter gleda-
usko-hterarni klub Ormož. Po 
Pnreditvi je sledilo srečanje čla-
nov ljubiteljskih kulturnih sku-
pin. 

Majda FridI 

ORMOŽ • 
Območno združenje 
^eteranov vojne za 
Slovenijo 
J ^ m o ž a n i so pred osmimi leti v 
"s^osvojtveni vojni dostojno 
^"spevali svoj delež. Območno 

združenje veteranov vojne za Slo-
venijo Ormož vabi, da skupaj 
počastimo spomin na dogodke iz 
preteklosti. V petek, 25. jtmija, se 
bodo ob 10. uri zbrali v parku 
pred gradom v Ormožu ter 
položili cvetje pred spominsko 
obležje. Sledil bo pohod na 
ormoški most, kjer bo ob 10.30 
spominska svečanost, nato pa ob 
11. lui pri Grivčevih srečanje ve-
teranov in njihovih najdražjih. 

Majda FrIdI 

SLOVENSKA 
BISTRICA • 
Proslava ob dnevu 
državnosti 

Dan državnosti bodo v slovenj e-
bistriški občini svečano proslavili 
drevi ob 19. uri na notranjem 
grajskem dvorišču. Svečan nago-
vor bo imel župan dr. Ivan Žagar, 
v kulturnem programu pa bod9 
sodelovali učenci in učitelji SGBS 
Maribor - enote iz Slovenske Bi-
strice, delavci Zavoda za kultturo 
Slovenska Bistrica ter godba na 
pihala KUD Spodnja Polskava. 

VT 

OPLOTNICA • 
Ob dnevu državnosti 

v občini Oplotnica bodo dan 
državnosti proslavili v petek, 25. 
junija, ob 16. uri. Praznični dan 
bodo izkoristili za položitev te-
meljne plošče za gradnjo telovad-
nice oziroma večnamenske dvora-
ne. Kot pravijo, jih je gradnja si-
cer prehitela in so objekt uspeli 
zgraditi do tretje gradbene faze, 
vendar bodo položitev temeljnega 
kamna in proslavo ob dnevu sa-
mostojnosti združili. V kultur-
nem programu bodo sodelovali 
pevci in godci domačega KUD. 

VT 

LENART • Proslava 
ob dnevu državnosti 

v Lenartu bodo dan državnosti 
proslavili jutri, v petek, 25. junija, 
ob 18. uri pri hotelu Črni les. 
Proslavo bodo združili s 35-letni-
co Č m ^ a lesa in otvoritYijo spre-
hajalne poti Komamik. Če bo sla-
bo vreme, bo proslava v restavra-
ciji hotela, Lenarčane pa bo po 
proslavi zabaval Vili Resnik. Pri-
reditev pripravljata občina Lenart 
in podjetje Tami. 

AK 

LENART • Sejem 
gospodarstva občin 
Slovenskih goric 

v hladilnici Sadjarstva Lenart 
bodo danes ob 11. uri odprli Se-
jem gospodarstva občin Sloven-
skih goric. Ta bo odprt do nedelje. 

27. jtmija, organizator prireditve -
Območna obrtna zbornica Lenart 
- pa ob sejmu, ki sovpada z njiho-
vo dvajsetnico, pripravlja več 
spremljajočih prireditev. V Indu-
strijski ulici v Lenartu bodo da-
nes odprli novo betonarno, po-
poldne bo v kulturnem domu 
svečana akademija Območne 
obrtne zbornice Lenart s podelit-
vijo priznanj, sledil pa bo regijski 
posvet območnih obrtnih zbornic 
Podravja in Pomtuia. Prav tako 
danes pa bodo Voličini pripravili 
slovesnost ob 10-letnici ustanovit-
ve proizvodno-trgovske zadruge 
Lipa. Jutri, v petek, 25. jtmija, pa 
bo v poslovni stavbi Sadjarstva 
Lenart še okrogla miza na temo 
Obrt in podjetništvo. 

AK 

DESTRNIK • 
Župan sprejel 
odličnjake 

župan občine Destrnik Franc 
Pukšič je v ponedeljek, 21. junija, 
sprejel najuspešnejše učence 
osmih razredov iz tamkajšnje 
osnovne šole. Odličnjakinjam 
Martini Korošec, Tanji Haupt-
man, Nataši Čuš, Simoni Lovrec 
in Brigiti Ozvatič je izročil poseb-
na priznanja in jim podaril knji-
go, Slovesnosti so se udeležile 
tudi razredničarki obeh osmih 
razredov in ravnatelj Drago Skur-
jeni. 

AK 

PTUJ# 
Priznanja v ZLSD 

Na letni konferenci OO ZLSD 
Ptuj so sprejeli nova pravila o or-
ganiziranosti Območne organiza-
cije. Ob tej priložnosti so ugotovi-
li, da uspešno širijo mrežo stranke 
po občinah, da raste število članov 
in simpatizerjev, kar nedvomno 
dokazujejo tudi rezultati na 
zadnjih lokalnih volitvah. Na 
konferenci so prvič podelili priz-
nanja Z L - en zlati, dva srebrna in 
dva bronasta znaka za uspešno 
delo v stranki, za širjenje socialde-
mokratskih idej in programa ne-
posredno pri svojem delu. Zlati 
znak je prejel Vilko Pešec, 
srebrnega l^dojka Čeh in Janko 
Bzjak, bronastega pa Marta Pin-
terič in Franc Tkalčec. 

A.O. 

VELIKA NEDELJA 
• Razvitje prapora 
lovske družine 

Lovska družina Velika Nedelja, 
ki je bila ustanovljena leta 1946, 
bo v soboto, 26. junija, pri lov-
skem domu pripravila ob 16. uri 
svečanost ob razvitju družinskega 
prapora. Uvodnim nagovorom 
slavnostnih govornikov in razvit-
ju ter blagoslovitvi prapora bo sle-
dil nastop rogistov Zveze lovskih 
društev Ptuj - Ormož ter kulturni 
progran-i. Prireditev se bo zakl-

jučila z vrtno veselico in bogatim 
srečelovom. Za dobro voljo ob 
srnjakovem golažu ter drugih spe-
cialitetah bo poskrbel ansambel 
Kompromis. Postregli vam bodo 
tudi z dobrim velikonedeljskim 
vinom. 

Majda FridI 

ORMOŽ • 
Radioklub vabi na 
prvenstvo 

v soboto, 26. junija, bo v 
T)rmožu potekalo odprto prvenst-
vo v amaterski radiogoniometriji 
144 MHz. Udeleženci se bodo zbi-
rali že od 8. ure zjutraj ter se od-
pravili na start pri starem glino-
kopu, kjer se bo ob 10. uri pričelo 
tekmovanje in trajalo do 14. Sledi-
la bo razglasitev rezultatov ter po-
delitev pokalov in nagrad v Domu 
društev na Ljutomerski 30 v 
Ormožu. 

Majda FridI 

PTUJ •KoncertV 
domu upokojencev 

v sredo, 16. jtmija, ob 17. uri so 
številnim oskrbovancev doma 
upokojencev v Ptuju v počastitev 
leta starejših moški zbor in ljud-
ske pevke društva upokojencev ter 
kulturno-prosvetnega društva 
Hajdina izvedli koncert narodnih 
in ljudskih pesmi. Hajdinčani so 
ob tej priložnosti čestitali tudi 
pevskemu zboru doma za 
doseženo drugo mesto na reviji 
pevskih zborov socialnih zavodov 
Slovenije v Šmarju pri Jelšah. 
Oskrbovanci in Hajdinčani smo si 
obljubili, da se bomo srečevali 
vsaj enkrat letno. 

Maks KampI 

PTUJ / SPREJEM ZA STAREJSE V MESTNI 
ČETRTI BREG 

SreimiCf ki ga ne 
bodo kmalu pozabili 
v mestni četrti Breg so v petek popoldan izvedli lepo obiskano 
srečanje starejših občanov, ki ga udeleženci ne bodo kmalu po-
zabili. V tej četrti živi 314 starejših od 70 let, srečanja pa se j ih 
je udeležilo blizu dvesto. Ob tej priložnosti j ih je pozdravil 
predsednik sveta četrti Janez Rožmarin in j im predstavil neka-
tere pomembnejše investicije, ki se bodo na tem območju izva-
jale letos in v prihodnjih letih. 

Tako se občani Brega že veselijo nove lekarniške enote, čimprej bi 
radi uredili probleme okrog kanalizacije, na Mariborski cesti si želijo, 
da bi dokončali gradnjo pločnikov in druge infrastrukture. Zaradi še 
nedorečene trase pa jih precej bega načrtovana gradnja ptujske obvozni-
ce, ki bo sicer rešila zdajšnjo marsikatero prometno zagato. Po njeni 
gradnji naj bi tudi na desnem bregu Drave dobili toliko želeno bencin-
sko črpalko. Njihov velik problem je tudi smrad. 

Petkovo srečanje starejših občanov v mestni četrti Breg je potekalo v 
domu krajanov, ki so ga odprli posebej za to priložnost - v zadnjih petih 
letih je namreč sameval, v zadnjem času pa se je izredno povečalo zani-
manje zanj. Mestna četrt je dobila več vlog za najem, o njih pa bodo še 
razmislili. Za zdaj prostore doma oddajajo za najrazličnejša srečanja, ki 
potekajo ob koncu tedna. 

Starejše mestne četrti so na petkovem srečanju z izrednim nastopom 
presenetili učenci OŠ Breg, ki so skupaj s svojim mentorjem Tomijem 
Kožarjem pripravili odmeven glasbeni Pokaži, kaj znaš. Za zabavo in 
ples je igral trio Leskovec. Drobno pozornost so namenili najstarejši 
udeleženki srečanja Nežki Sajovic, najstarejšemu udeležencu Bogomir-
ju Kostanjevcu in Janezu Milošiču, ki je pred kratkim imel rojstni dan. 
Sicer pa je najstarejša občanka mestne četrti Breg Antonija Steinberger, 
rojena leta 1906. Na srečanju pa so pogrešali predstavnika mestne 
občine Ptuj. 

MG 

SKORBA / SKUPSCINA ZDRAVLJE-
NIH ALKOHOLIKOV 

Skupno proti alkoholu 
12. junija je bila v domu krajanov v Skorbi skupščina tera-
pevtske skupnosti zdravljenih alkoholikov Ptuj, ki deluje 
že 26 let. Skupnost vodi mag. Bojan Šinko, specialist kli-
nične psihologije in vodja ptujskega dispaozeija za men-
talno zdravje pri ptujskem zdravstvenem domu. Udeležilo 
se je j e 47 članov s svojci. Nekateri med njimi abstinirajo 
že dvajset in več let; najstarejši član Je M a k s Bratec, ki se 
Je alkoholu odrekel že pred 26 leti. 

Strokovni nagovor je imel mag. Bojan Šinko, ki je govoril o po-
membnosti dela na sebi la. člane skupnosti in njihove svojce. Pri 
terapevtski skupnosti delujejo štiri skupine; skupino A vodi tera-
pevtka Jasna Toplak, skupino B Marija Tominšek, skupini C in 
D Milena Drakšič. Poročila predsednika skupnosti, blagajnika in 
tajnika so dopolnili predvsem starejši člani skupnosti, ki so dožive-
to pripovedovali o svojih izkušnjah. Njihovo osrednje sporočilo je 
bilo, da je obiskovanje skupin in povezava s člani nujno tudi po 
zaldjučku petih let. 

ž e po tradiciji so na skupščini podelili priznanja za uspešno re-
habilitacijo in sodelovanje v skupinah, ki so jih prejeli člani in 
svojci. Priznanja so podelili za eno-, tri-, pet-, deset-, petnajst- in 
dvajsetletno sodelovanje. 

Skupščino so zaključili z družabnim srečanjem in kosilonx Za 
dobro razpoloženje na skupšdni je uvodoma zapel moški pevski 
zbor iz Skorbe, ki se mu udeleženci skupščine še posebej zahvalju-
jejo, prav tako tudi tiskarstvu Dragice in Vilija Polajžerja, ki sta 
brezplačno oblikovala in tiskala priznanja. Za delo skupnosti 
plačajo člani 200 tolarjev mesečno, iz sredstev za zdravstvo pa se 
plačujejo uporaba prostora v Dravski ulici, elektrika in delo tera-
pevtk. 

MG 

PTUJ I RAZSTAVA OB PETI OBLETNICI NOVEGA 
OTROŠKEGA ODDELKA 

Delo otrok in vzgoiiteliite 
IVa otroškem oddelku ptujske 
bolnišnice so odprli razstavo 
del otrok, ki so se zdravili na 
tem oddelku. Zamisel o raz-
stavi je dala vzgojiteljica na 
oddelku Vanja Žuran. Z njo 
so počastili peto obletnico 
odprtja oddelka, ki so ga 
odprli 25. junija 1994. 

Na razstavi se zrcali celoletno 
delo otrok, ki so v času svo jca 
zdravljenja na otroškem oddelku 
risali risbice, izdelovali igrače, 
sestavljali lepljenke in druge iz-
delke, ki jih je moč videti na tej 
razstavi. 

Razstava bo odprta do konca 
tedna, k ogledu pa vabijo še zlasti 
bivše mlade bolnike, ki so jo prav 
tako pomagali ustvarjati. 

MG 
Na otroškem oddelku ptujske bo ln i šn ice odprli razstavo del 
otrok. Foto: Kosi 



PTUJ / Z A K U U Č I L SE JE FESTIVAL MLADE USTVARJALNOSTI 

Mirovanie opazovalcev ali cfelovan/e 
ustvariaUev, fo le zdaj vprašanje 

ž e v torek, 15. junija, so se pričele dejavnosti za dijake Šol-
skega eentra Ptuj, ki sodijo v okvir spremljevalnega programa 
Festivala mlade ustvarjalnosti. V četrtek, 17. junija, pa so 
mladi iz Ptuja in okolice pričeli delo v sedmih različnih ust-
vaijalnih delavnicah pod vodstvom preizkušenih mentorjev, ki 
jim delo z mladimi, željnimi drugačnosti, ni tuje. 

Aleš Šteger je zapisal festivalu 
na pot: "Opazujem odtekanje sveta 
med mojimi prsti in razmišljam, 
kako reagirati na hitrost. Vse hitrejše 
drsenje vodnih mehurčkov, jedilnega 
pribora, kljuke na vratih, računal-
niških tipk, črk. Brez možnosti kar-
koli ujeti, zadržati, si prisvojiti. Mi-
rovanje sredi splošnega odtekanja me 
postavlja pred problem opazovalca, 
se pravi samega sebe: vse, kar mo-
treče oko zaznava v okolici, je slq ko 
prej zvedeno na opazovanje samo -
na samoopazovanje. Zakaj torej, če 
vse odteče, se poskušati v mirovanju? 
Zakaj ne le dodatno pospešiti tok 
stvari, se predati omotočnemu drsen-
ju, ekstatičnemu in pozabnemu po-
speševanju po gUidini? Brez misli, 
brez upora, čisti tok. V času, kije vse 
hitrejši, je popolno samopredanje hi-
trosti lahko rešitev. Prav tako pa je 
lahko predaja stereotipu, modi hitros-
ti. Je naša usoda hitrost? Smo ustvar-
jeni za mirovanje opazovalcev ali za 
pospeševanje igralcev? Kakšno je 

razmerje med tokom in negibnostjo v 
svetu, v umetnosti in, nenazadnje, v 
meni samemu?" 

In mladi so se odločili za ustvar-
jalnost. Likovno delavnico na 
temo moda in stvari kot slikarski 
izziv je vodil Dušan Fišer. V je-
dru pozornosti mladih likovnic in 
izziv za nastajanje likovnih izdel-
kov so bila oblačila, stara in nova,, 
ter različni predmeti. Razstava, 
postavljena v mali dvorani Narod-
nega doma, je presenetila obisko-
valce pa tudi ustvarjalce same. 

Priznani fotograf Stojan Ker-
bler je menil, da so fotografije na 
foto razstavi treh udeležencev nje-
gove delavnice visok dosežek sa-
mosvojih ustvarjalcev in eden naj-
boljših končnih rezultatov festi-
vala. 

Aleš Čar, pesnik in pisatelj iz 
Idrije, ki živi in dela v Ljubljani, 
je vodil literarno delavnico. Pre-
ko svojih besedil, ki so jih ude-
leženci prinesli s sabo, primerjave 

z besedili drugih ter analize so 
iskali svojo osebno literarno izpo-
vednost ter spoznali, da je najbol-
je začeti pri vsakdanjih malih te-
mah in se šele nato lotiti velikih 
življenjskih tematik. 

Sodobni ples so mladi spozna-
vali pod mentorskim vodstvom 
Majde Fridl. Glede na to da 
predznanja niso imeli, so spozna-
vali sam pojem plesa, ki je v 
najširšem pomenu gibanje. Izha-

jali so iz naravnega giba ter iskali 
svoj plesni izraz. 

Gledališka delavnica je poteka-
la pod vodstvom Branke Bezeljak 
Glazer, ki je tudi idejni pobudnik 
festivala. S pomočjo improvizacij 
na določene teme so spoznavali 
bazično tehniko igralca in se 
ukvarjali z interpretacijo posa-
meznih motivov v besedilih. 

Milan Potočnik je vodil video 
delavnico, v kateri so udeleženci 
spoznali celoten postopek nasta-
janja filma. Na predstavitvi so si 
obiskovalci lahko ogledali dva 
zelo različna filma o Ptuju. 

Glasbena delavnica Vlada Ba-
tiste se je pričela dan kasneje, v 
petek, 18. junija. Na osnovi dveh 
glasbenih tem so udeleženci spoz-
nali osnovne elemente vsake 
skladbe. Po l^ uporabe ritma kot 
osnovnega elementa v glasbi so se 
srečali z improvizacijo pri igranju 
v živo. 

Poleg ustvarjalnih delavnic, ki 
so se jih udeležili večinoma 
srednješolci, so organizatorji fes-
tivala ponudili kulmmi javnosti 
tudi spremljevalni program. 
Društvo prijateljev mladine Ptuj 
je v torek, 15., ter sredo, 16. jimija, 
izvedlo v Narodnem domu za 
gimnazijce medkulturno simula-
cijo BA FA - BA FA. Gre za soci-
alno igro, v kateri udeleženci pre-
ko lastne izkušnje in igranja vlog 
pridejo do spoznanj, ki jih obliku-
jejo v smeri večje tolerance in 
sprejemanja drugačnosti. Igro so 
vodili Dušan Sterle, Milovan 
Milunič in Majda Fridl. Gleda-
liška predstava šmdentov 
AGRFT Obločnica, ki je bUa 
uvrščena tudi v spored festivala 

Exodos, je na žalost zaradi bolezni 
glavne igralke, Rujčanke Helene 
Peršuh, odpadla. Plesna družina 
Gea, ki je ena od sekcij Delavske-
ga prosvetnega društva Svoboda 
Ptuj, je pripravila v četrtek, 17. ju-
nija, Večer sodobnega plesa v 
stari steklarski delavnici. Izvedbo 
šestih plesnih točk, ki so nastale v 
letošnjem letu, so spremljali dia-
pozitivi z motivom ženskega akta 
mlade pmjske fotografinje San-
dre Požun, ki je prav tako članica 
Plesne družine. Gostje večera so 
bile mlade plesalke Svrkle iz Ve-
lenja, ki jih vodi Irena Goro-
granc, plesalka in plesna pedago-
ginja. Dvorana s posebnim ambi-
entom je bila polna ljubiteljev so-
dobnega plesa, ki so skupaj s ple-
salci preživeli prijeten večer. Nas-
lednji dan, v petek, 18. junija, je 
glasbeni ansambel, duo New 
Strings v Narodnem domu ob 20. 
uri navdušil na žalost maloštevil-
no publiko. Vlado Batista, skla-
datelj in violinist je pred tremi 

leti sestavil omenjeno skupino, ki 
se je v letu 1996 pojavila na Med-
narodnem jazz festivalu v Ljublja-
ni poleg svetovnih legend jazza. 
Drugi član dueta je Bojan Cve-
trežnik, violist, violinist in prav 
gotovo najbolj vsestranski godalec 
^ i goslač v Sloveniji. Diplomiral 
je na akademiji za glasbo v 
Ljubljani, vend^ je kinalu zaja-
dral tudi na druga področja igran-
ja z violino. V zadnjih letih ga 
poznamo tudi kot člana skupine 
Al Capone štrajh trio in country 
skupine Bluegrass Hoppers. 

Festival se je zaključil s predsta-
vitvijo dela vseh udeležencev del-
avnic ter likovno in foto razstavo 
v soboto, 19. jmiija, ob 20. uri v 
Narodnem domu. Glasbeniki, gle-
dališčniki in plesalci so pripravili 
skupno predstavitev, literati pa so 
se svojemu "odštekanemu" men-
torju, kot so imenovali Aleša 
Čara, zahvalili s končno produk-
cijo, ki je bila tudi zanj prese-
nečenje. 

Narodni dom pa je dobil novo 
napisno tablo na pročelju. Ude-
leženci festivala so se po navodilu 
Nevenke Gerl, ki je povedala tudi 
nekaj besed o zgodovini hiše, pri-
jeli za roke, se zvili v polža ter 
skupaj odkrili sodobno oblikova-
no tablo. Ob tej priložnosti so 
predstavili obnovljene družabne 
prostore v Narodnem domu. Tako 
imenovana "točilnica" je 
opremljena s fotografijami Sandre 
Požun, ki so nast^e ob kultiu-nem 
dogajanju Narodn^a doma. Fes-
tival se je zaključil z družabnim 
večerom in dobro glasbo skupine 
Poperkeg. 

Majda Fridl 

Likovna razstava ie presenetila. Foto Maida Fridl Pesnik in pisatelj Aleš Čar z mladimi literati 

Zahvaljujemo se vsem, 
ki so nam pomagali pri 
izvedbi Festivala miade 
ustvarjalnosti: 
1. Perutnini Ptuj 
2. Orinocu 
3. Ptujskim pekarnam 
in slaščičarnam in 
4. l\/llekarni Ptuj 
Območna izpostava 
Sklada RS za ljubitelj-
ske kulturne dejavnosti 
Ptuj OD TOD IN TAM 

MARKOVCI m 
Še brez občinskih simbolov 

Po krajšem premoru so se v četrtek, 17. junija, 
spet sestali člani sveta občine Markovci. Na 5. 
redni seji so sprejeli sklep o financiranju poli-
tičnih strank, predlog o delu vaških odborov, 
odlok o pokopališkem redu in pogrebni službi 
ter ustanovitvi zavoda OŠ Markovci. Strinjali so 
se z ustanovitvijo skupne občinske uprave 
občin, osnutek odloka o kategorizaciji občin-
skih cest in kolesarskih poti pa bodo vzeli pod 
drobnogled na eni prihodnjih sej. Sprejeli so 
pravilnik o finančnih inten/encijah za ohranjanje 
in razvoj kmetijstva ter ohranjanje in razvoj ma-
lega gospodarstva. Na prihodnjo sejo pa so 
prestavili odločanje o izbiri občinskega grba in 
občinskega praznika. 

-OM 

l\/IAJŠPERKm 
Sprejeli delitveni sporazum 
z žetalsko občino 

člani sveta občine Majšperk so na 6. seji v to-
rek, 23. junija, delitveni sporazum z občino 
Žetale, po katerem pripada občini Majšperk do-
brih 76, občini Žetale pa dobrih 23 odstotkov 
premoženja. Županov predle^, po katerem naj 
bi župniji na Rujski Gori dovolili sporno 

gradnjo vhodn^a portala, so svetniki zavrnili. 
O ureditvi poti na pokopališču v Majšperku 
bodo odločali, ko bo projekt finančno ovredno-
ten, določili pa so prioriteto gradnje cest v 
letošnjem letu ter sprejeli uredbo o razporeditvi 
delovnega časa in uradnih ur v občinski upravi. 
V drugem delu pa so na skupni svečani seji s 
svetniki občine Zetal podpisali delitveni spora-
zum med obema občinama. 

•OM 

STOPERCE - MAJŠPERK • 
Ob dnevu državnosti 

v občini Majšperk so ob dnevu državnosti pri-
pravili pester program prireditev, ki se bodo 
vrstile ves teden, osrednja pa bo v soboto, 26. 
junija, ob 19. uri v domu krajanov v Stopercah. 
Včer^, v sredo, 23. junija, so ob 19. uri svečano 
odprli vodovod v Spodnji Sveči, danes, v 
četrtek, 24. junija, bodo ob 17. uri odprli mod-
ernizirano cesto Podlože - Haložan, ob 19. uri 
pa cesto Sestrže - Savinsko. Na dan državnosti, 
v petek, 25. junija, bodo ob 17. uri svečano 
odprli most v Kupčinjem Vrhu, ob 19. uri bo 
maša za domovino v cerkvi sv. Antona Puščav-
nika v Stopercah, ob 20.30 bo otvoritev obnovl-
jenega pokopališča v Stopercah, ob 21. uri pa 
bodo nad OS Stoperce zakurili kres. V soboto, 
26. junija, bodo predali namenu tri investicije: 
ob 16. uri vodohran v Zgornji Sveči, ob 17. uri 
most Zgornja Sveča - Grdina, ob 18. uri pa od-
sek javne poti Grdina - TV pretvornik. 

•OM 

DORNAVA/ E N O LETO SAMOSTOJNOSTI VRTCA 

Živlienje panuja imve aiive 
Pred enim letom je vrtec v Dornavi prešel v upravljanje tamkajšnje osnovne šole in občine. V 
tem letu so bili zelo delavni, saj so obnovili streho, prepleskali notranje prostore in obnovili 
fasado. Ker denarja za novo pohištva niso imeli, so našli zelo domiselno rešitev: vse pohištvo 
so prebarvali z različnimi barvnimi odtenki, tako da vrtec daje občutek domačnosti, prijetnosti 
in živahnosti. 

V vrtcu je zaposlenih pet vzgoji-
teljic in tri pomočnice. Vse oddel-
ke imajo polno zasedene, potrebe 
pa so še večje. 

"Opremili smo se z vzgojnim 
materialom, sredstvi in pripo-
močki, ki jih potrebujemo za 
vzgojno-izobraževalne dejavnosti 
z otroki. Veliko mero razumevan-
ja ima za naše potrebe tako občina 
Domava kot ravnateljica osnovne 
šole," je povedala Verena Mikša, 
vodja vrtca. 

V četrtek so se od svojih prijatel-
jev v vncu poslovili minimatu-
ranti. Vzgojiteljice so jim ob slo-
vesu povedale nekaj življenjskih 
napotkov, imeli pa so tudi kiiltur-
ni program. 

MS Ob slovesu so si zapeli: "Mi smo minimaturanti..." 

PTUJ / GLEDALIŠČE VABI 

Juhuhu, lutke so tu! 
Vsako poletje poteka v Mariboru mednarodni lutkovni festival Poletni lutkovni pristan, od ko-
der se predstave selijo tudi v druge kraje po Sloveniji. Letos si jih bomo prvič lahko nekaj og-
ledali tudi na Ptuju. Vse predstave bodo na ploščadi pred Gledališčem Ptuj, pričenjale se bodo 
ob 19. uri, v primeru slabega vremena pa bodo na odru v gledališču. 

Najprej si boste lahko že jutri 
ogledali predstavo Klovn sreča 
klovna gledališča Rozmanitosti iz 

Miosta na Češkem. V soboto bodo 
otroci lahko uživali v dogo-
divščinah Sapramiške Svetlane 

Makarovič v izvedbi Lutkovnega 
gledališča Ljubljana, v nedeljo pa 
bo Gledališče Ptuj odigralo 
uspešnico Oj, čudežni zaboj, ki se 
bliža stoti ponovitvi. 

V petek, 9. julija, bomo "mini-
paket" lutkovnih predstav zakl-
jučili s predstavo Cirkusa Buffcto 
(Rusija-Slovenija) s predstavo 
Bujfetto in Bukefal. (Zaradi odvis-
nosti od mariborske festivalske 
mreže si organizator pridržuje 
pravico do spremembe programa.) 

Edini in edinstveni pokrovitelj 
vseh predstav je Gledališče P^J-
Predstave poklanjamo otrokom 
jih v prihodnji sezoni vabimo »Jf 
ciklus sobotnih lutkovih matin^-
Od septembra do aprila • "vscuf 
prvo soboto v mesecu ob 11- ^^ ' 
na odru Gledališča Ptuj - lutko^ 
na predstava za najmlajše. 

99 Klovn sreča klovna 









LOVRENC / OB DRUGEM PRAZNIKU OBČINE KIDRIČEVO 

Odprli prenovljeno 
veinamensko dvorano 
v počastitev 2. praznilia občine Kidričevo se že dober teden dni 
vrstijo različne prireditve. O nekaterih smo že poročali. 
Prejšnjo soboto, 19. junija, popoldne so v Apačah odprli kuli-
narično razstavo, ki so jo pripravile članice tamkajšnjega 
društva Podeželskih žena. Kmalu zatem so apaški gasilci 
svečano krstili prenovljeno gasilsko vozilo. 

Dan zatem, v nedeljo popoldne, 
pa so v Lovrencu svečano odprli 
prenovljeno večnamensko vaško 
dvorano. Objekt, katerega preno-
va je z opremo vred veljala 48,8 
milijona tolarjev, je blagoslovil 
farni župnik Karel Pavlic, vrvico 
pred dvorano pa sta svečano pre-
rezala učiteljica Nada Križan in 
kidričevski župan Alojz Šprah, 
ki je zatem v dvorani novo prido-
bitev tudi podrobneje predstavil. 
Za prizadevanje se je posebej zah-
valil predsedniku gradbenega od-
bora Jožetu Smolingerju, pohva-
lil pa je tudi projektanta, člane 
sveta občine Kidričevo, člane 
gradbenega odbora in mi-
nistrstvo za šolstvo in šport, ki je 
primaknilo svoj delež. 
Lovrenčanom je čestital, saj bodo 
lahko odslej v prenovljeni dvora-
ni opravljali tudi aktivnosti, ki 
do sedaj niso bile možne. Posebej 
dobrodošla bo šolarjem, saj jim 
bo preurejena dvorana služila 
tudi kot telovadnica. 

Tega je bil vesel tudi sekretar za 
šport v ministrstvu za šolstvo in 
šport, sicer domačin Janko Strel, 
ki je lovrenškim šolarjem izročil 
tudi več žog in poln nahrbtnik 
športne literature. Vsem, ki so 
pripomogli k tej pridobitvi, se je 
zahvalila vodja podružnične šole 
v Lovrencu Breda Križan, 
živopisan kulturni program pa so 
prispevali tamburaši in folkloris-
ti iz Cirkovc, ljudske pevke iz 
Lovrenca in učenci podružnične 
osnovne šole Lovrenc. 

Osrednja občinska slovesnost 
ob 2. prazniku občine Kidričevo 
in v počastitev dneva slovenske 
državnosti pa bo danes, v četrtek, 
24. junija, ob 18. uri v OS 
Kidričevo, kjer bodo svečano 
odprli prizidek k tamkajšnji šoli. 
Na okoli 800 kvadratnih metrih 
površin so pridobili 6 učilnic in 
novo sodobno šolsko knjižnico. 

M.Ozmec 

Pred prenovljeno večnamensko dvorano v Lovren-
cu se je zbrala množica domačinov in gostov 

V dvorani so pripravili zanimivo razstavo ročnih 
del. Foto: M. Ozmec 

ORMOŽ / PARADA G O D B NA PIHALA 

6. tekmovanje godb Slovenije 
za pokal Ormoža 1999 
V soboto, 19. junija, so avtomobile v centru Ormoža nadomes-
tile pihalne godbe z različnih koncev Slovenije. V paradi vseh 
nastopajočih godb in mažuretnih skupin po mestnih ulicah ob 
10. uri so vsekakor izstopale očarljive majhne in velike ormo-
ške mažurete. Sledil je skupen nastop na Kerenčičevem trgu, 
kjer so zaigrali tri koračnice. Zbrane je pozdravil predsednik 
KS Ormož Anton Šalamon. Prireditev je bila ena izmed mno-
gih, ki so potekale v okviru počastitve krajevnega praznika. 

Sodelovalo je 11 godb na pihala, 
ki so se nato udeležile tudi kon-
certnega dela šestega tekmovanja 
godb Slovenije za pokal Ormoža v 
športni dvorani. Ocenjevanje je 
vodila strokovna komisija v sesta-
vi prof. Ervin Hartman, prof. Jože 
Gregorc in prof. Marjan Sajovic. 
Tekmovali so v treh kategorijah. 
V skupini do 30 članov sta si prvo 

mesto delili godba na pihala Ba-
kovci in pihalni orkester glasbene 
šole Slovenska Bistrica. Pokal so 
osvojili pihalci iz Slovenske Bist-
rice. V skupini od 31 do 45 članov 
so podelili prvo mesto kar štirim 
pihalnim orkestrom: iz Gorice, 
Metlike, Mute in Slovenj Gradca. 
Pokal si je prislužila godba iz Slo-
venj Gradca. V skupini nad 46 čla-

nov je pokal osvojil pihalni orkes 
ter Ormož, ki deluje že stotretj 
leto in je ob stoletnici prejel na 
jvišje priznanje občine Ormož 
plaketo Ormoža. Pokale in prij 
nanja je najboljšim podelil župa 
občine Ormož Vili Trofenik. 

Po končanem tekmovanju so s 
godbe na pihala v popoldanske: 
času odpravile na promenadn 
koncerte v Podgorce, k Miklavži 
na Malek, Jeruzalem, Kog in 
Središče ob Dravi. 

Prireditev je potekala v organ: 
zaciji Sklada Republike Slovenij 
za ljubiteljske kulturne dejavnos 
- območne izpostave Ormož. 

Majda Fric 

VURBERK / FESTIVAL NARODNOZABAVNE GLASBE 

Zmagali dvojiiti Vesna in Vlasta 
V soboto je bil na Vurberku osmi festival 
narodnozabavne glasbe Slovenije, na kate-
rem se je občinstvu, to je znova napolni lo 
grajsko dvorišče, predstavilo 13 ansamblov, 
ki imajo v sestavi diatonično harmoniko. 
Zmagovalki festivala, ki je bil na visoki iz-
vedbeni ravni, sta dvojčici Vesna in Vlasta s 
prijatelji. Za skladbo Moj fant j e z Vurber-
ka sta prejeli prvo nagrado občinstva z zla-
tim zmajem in prvo nagrado strokovne žiri-
je za izvedbo z dvoglasnim petjem. 

Za njima se je z drugima nagradama občinstva 
(srebrnim zmajem) in strokovne žirije ter nagrado 
radijskih postaj uvrstil ansambel Braneta 
Klavžarja z vižo Kaj je novega. Prvo nagrado za iz-
vedbo z večglasnim petjem so prejeli Mladi Do-

lenjci, drugo ansambel Braneta Klavžarja, tretjo 
pa ansambel Vasovalci. Nagrada za besedilo je šla 
v roke Paniki Požeg za tekst Osamljeni godec. 
Tretjo nagrado občinstva in bronastega zmaja pa 
so prejele Mlade frajle za polko Brez poguma nič 
ne bo. 

Tudi letošnji festival, ki mu vreme ni moglo do 
živega, je v organizacciji Turističnega društva 
Vurberk ter ob vodenju Ide Baš in Janeza Toplaka 
uspel v vseh pogledih ter potrdil veliko zanimanje 
zanj in za Vurberk. Ob festivalu je izšla zgoščenka, 
na kateri je trinajst skladba, od vsakega nastopa-
jočega ansambla po ena. Vseh nagrajenih tudi le-
tos žal ni posnetih. Jih pa boste lahko slišali v pos-
netku na televiziji, zagotovo pa bodo kmalu pos-
nete, saj si to zaslužijo. 

Lkotar 

DORNAVA / ZACELI GRADNJO GASILSKEGA DOMA 

Vse cfefcifo prostovoljno 
č l a n i prostovoljnega GD v Dornavi so v soboto začeli gradnjo novega gasilskega doma. Čeprav 
so ga nameravali zgraditi na drugi lokaciji, so se zdaj odločili, da bo stal tam, kjer je bil stari. 

Kot nam je povedal predsednik 
PGD Alojz Franjkovič, bo novi 
gasilski dom nekoliko večji od 
prešnjega. V njem bodo garaže za 
orodna vozila in orodje, sejne 
sobe, čajna kuhinja, kurilnica in 
sanitarije. Nekaj denarja za dom 
je prispel vaški odbor Dornava, 
del sredstev pa je primaknila 
občina. Vse delo bodo opravili 
prostovoljno, nekateri gasilci se 
bodo odpovedali dopustu in prid-
no zidali. Do jeseni nameravajo 
vsa gradbena dela končati. Že v 
soboto je pri zidanju pomagalo 
več kot petdeset gasilcev, 
vaščanov in gasilskih prifateljev iz 
sosednjih vasi. 

MS Gasilci in vaščani so prišli množično pomagat 

PTUJ / ANDREJ KMETEC PISAL CLINTONU 

Najstarelše mesto pozcfra-
vlfa predsednika ZDA 

Andrej Kmetec iz Skorišnjaka 
23 pri Leskovcu, trgovski poslo-
vodja v trgovini v mlinu 
Korošec v Zabovcih, se je 
odzval vabilu POP T V, ki je zbi-
rala pisma in sporočila za 
predsednika ZDA Billa Clinto-
na. Napisal je pismo in- ga 
odposlal. Izbrali so najboljših 
devet, med njimi je bilo tudi 
Andrejevo. Ekipa POP TV, ki jo 
je vodil novinar Dejan Petrovič, 
ga je povabila v Ptuj, kjer so 
posneli enominutni videospot o 
Ptuju s prikazom njegovih naj-
lepših spomenikov oziroma ob-
jektov in besedilom Andrejeve-

ga pisma. Podobno je bilo tudi z 
drugimi avtorji. Tako je na kase-
ti prikazan lep del Slovenije - od 
Kopra, Ljubljane, Celja, Ptuja ... 

"Bolj mi je šlo za promocijo Ptu-
ja, ker je v resnici najlepše mesto v 
Sloveniji in je upravičeno prejelo 
dve najvišji priznanji v Združenih 
arabskih emiratih. Zelo sem zado-
voljen, da sem lahko pismo preb-
ral in da se bo z njegovo vsebino 
preko skupne kasete seznanil tudi 
predsednik najpomembnejše 
države na svetu Bili Clinton. Ka-
seto je prevzela ambasadorka 
ZDA v Sloveniji in obljubila, da 
bomo vsi avtorji pisem oziroma 

sporočil dobili njegove osebne o( 
govore. Kot zelo dobro jo je ocen 
tudi Urad za informiranje, vrte 
pa so jo tudi že na POP TV me 
neposrednim TV prenosom pr 
hoda Billa Clintona v Slovenijo.' 

Mi 

Andrej Kmetec. 
Foto: M. Ozme 

Iz Andrejevega pisma predsedniku Clintonu: 
"Želim vam prijetno dobrodošlico med nami. Se posebej zato, ker ste 

očitno doumeli, da v resnici nismo majhni, temveč dovolj velik narod, ki 
ceni vrednote prijateljstva in sožitja med vsemi narodi, ne glede na to, kje 
živijo, in ne glede na njihovo kakršnokoli pripadnost. Ste velik državnik in 
politik. Kosovska kriza je dokaz, da vam ni vseeno za ljudi, ki se iz dneva 
v dan borijo z različnimi problemi vašega časa. In čeprav je 79 dni hrumelo 
tudi nad našimi glavami in čeprav nas je tu in tam bilo celo strah, vam 
želim, da tudi v bodoče ohranite sposobnost ločevanja zrnja od pleveli v 
dobro našemu človeštvu!" 



TENIS - TENIS - TENIS - TENIS - TENIS - TENIS - TENIS Afcfci Brumen dvakrut 
{inallsfka DP do 16 lef 
Teniški klub Krka je na igriščih centra Otočec od 16. do 20. 
junija organiziral državno prvenstvo v tenisu v kategorijah 
deklet in fantov do 16 let. V glavni turnir so se uvrstili tudi 
štirje mladi tekmovalci Teniškega kluba Ptuj. Izjemen uspeh 
je dosegla še ne 15-letna Ajda Brumen, ki se je v igrah posa-
meznic in dvojic uvrstila v finale prvenstva ter s tem postala vi-
ceprvakinja Slovenije za letošnje leto. 

V igrah posameznic je Ajda pre-
magala Tino Klep (Net Celje), 
Aleše Šantelj (PVALD), Ajdo Ba-
gola (̂ ŽTK LJ) in v polfmalu 
Nino Suvak (TK Kranjska Gora), 
prvo favoritkinjo turnirja in ne-
davno zmagovalko ETA (Ev-
ropsko teniško združenje) turnir-
ja Galeja, z rezultatom 6:4, 7:5. V 
finalu je bila uspešnejša rutinira-
na Nina Joksovič (TK Galeja), ki 

je zmagala z rezultatom 6:4, 6:2 
in postala prvakinja Slovenije za 
leto 1999. Tudi v igri dvojic se je 
Ajda s soigralko Mojco Mileta 
(TK Branik) po zmagah proti 
Ani Vidič in Sarah Zanoškar (SL 
LJ) ter Aleši in Ajdi Bagola 
(ZTK LJ) uvrstila v finale, kjer 
sta bili uspešnejši Nina Šuvak in 
Nina Joksovič. Po lanski izjemno 
uspešni sezoni v kategoriji do 14 

let se je Ajda s temi rezultati utr-
dila v reprezentanci Slovenije do 
16 let in je resna kandidatka za 
udeležbo na ekipnem evropskem 
prvenstvu in evropskem pokalu. 

Ptujčanka Tjaša Kovač je v 
prvem krogu posameznic izgubi-
la z Ajdo Bagola, v igri dvojic pa 
se je s soigralko Alešo Šantelj 
uvrstila v četrtfinale turnirja. 

V igrah fantov se je Rok Galun, 
ki nastopa z dvojno registracijo 
(TK Ptuj in ŽTK ME), uvrstil v 
polfinale, Aleš Adamčič pa je v 
izjemno razburljivem dvoboju 
prvega kroga nesrečno izgubil z 
Mihom Crnkovičem (TK 
Kamnik) z rezultatom 7:5 in 7:6. 
Državni prvak v kategoriji fantov 
je postal Matija Zgaga (TK Bra-
nik), ki je v finalu premagal 
klubskega kolego Miha Mihaliča 
z rezultatom 6:4, 6:4. V igri dvojic 
sta zm^ala Anže Kapun in Miha 
Gem (ZTK MB), ki sta v finalu 
premagala Reka Petelinška in 
Martina Kandriča (TK Branik). 

TKPtuj 

'finalistki Nina Joksovič, TK Galea (na levi), in Ajda Brumen, 
TK Ptuj 

DRŽAVNO PRVENSTVO V PADALSTVU 

Uspešni ptujski padalci 
Aeroklub Ptuj je bil na letališču v Moškajncih od četrtka do 
nedelje gostitelj državnega prvenstva v padalstvu, ob tem pa so 
tekmovali še za odprto prvenstvo in 22. pokal Ptuja. Nastopilo 
je 60 padalcev in padalk iz Avstrije, Češke, Danske, Hrvaške in 
Slovenije. Vreme tokrat organizatorjem ni bilo naklonjeno, 
vendar so le uspeli izvesti večino zastavljenega programa ra-
zen nočnih skokov, po katerih je ptujski aeroklub znan. Nad 
tem so bili nekoliko razočarani tuji tekmovalci, vendar so po-
tem le spoznali, da je organizator ravnal pravilno, saj je var-
nost tekmovalcev na prvem mestu. 

V tekmovalnem delu so bili 
domači uspešni. V mladinski 
konkurenci so pobrali skoraj vsa 
odličja, prav tako so bih uspešni 
člani, kjer je svojo visoko 
vrednost pokazal Bogdan Jug, ki 
je osvojil jubilejni, deseti naslov 
državnega prvaka. Pri dekletih je 
po pričakovanju največ naslovov 
osvojila najboljša slovenska pa-
dalka Irena Avbelj. 

Rezultati - mladinci: figure: 1. 
Boris Janžekovič, 2. Milan Jurič -
oba AK Ptuj, 3. Dular, ALC 
Lesce; skoki na cilj: 1. Milan 
Jurič, AK Ptuj, 2. Boris Janžeko-
vič, AK Ptuj, 3. Peter Bolta, Novo 
mesto; skupno: 1. Milan Jurič, 
AK Ptuj, 2. Boris Janžekovič, AK 
Ptuj, 3. Peter Belta, Novo mesto; 
MLADINKE: figure: 1. Petra 
Podgoršek, 2. Maja Tašner, 3. 
Karmen Grabar - vse AK Ptuj; 
skoki na cilj: 1. Karmen Grabar, 

2. Petra Podgoršek, 3. Vanja Hot-
ko - vse AK Ptuj; skupno: 1. Pet-
ra Podgoršek, 2. Karmen Grabar, 
3. Maja Tašner - vse AK Ptuj; 
državno prvenstvo: figure -
moški: 1. Bogdan Jug, AK Nes 
Ptuj, 2. Gorazd Lah, ALC Lesce, 
3. Gorazd Vindiš, AK Nes Ptuj; 
skoki na cilj: 1. Bogdan Erjavec, 
ALC Mont Lesce, 2. Bogdan Jug, 
AK Nes Ptuj, 3. Domen Vodišek, 
ALC Elan Lesce; skupno: 1. 
Bogdan Jug, AK Nes Ptuj, 2. 
Bogdan Erjavec, ALC Mont 
Lesce, 3. Domen Vodišek, ALC 
Elan Lesce; figure - ženske: 1. 
Irena Avbelj, ALC Mont Lesce, 
2. Petra Podgoršek, AK Nes Ptuj, 
3. Maja Tašner, AK Ptuj; skoki 
na cilj: 1. Irena Avbelj, ALC 
Mont Lesce, 2. Karmen Grabar, 
AK Ptuj, 3. Maja Sajovic, ALC 
Lesce; skupno: 1. Irena Avbelj, 
ALC Mont Lesce, 2. Petra 
Podgoršek, AK Nes Ptuj, 3. Kar-

men Grabar, AK Ptuj; ekipno: 1. 
ALC Mont Lesce, 2. NES Ptuj, 3. 
ALC Elan Lesce; odprto 
prvenstvo Ptuja - moški Hgure: 
1. Jirži Gečnuk, Češka, 2. Kallen-
have Fleming, Danska, 3. Bogdan 
Jug, AK NES Ptuj; skoki na cilj: 
1. Domen Vodišek, ALC Elan 
Lesce, 2. Bogdan Jug, AK NES 
Ptuj, 3. Borut Erjavec, ALC 
Mont Lesce; skupno: 1. Bogdan 
Jug, AK NES Ptuj 4, 2. Jirži 
Gečnuk, Češka, 3. Miloš Jurca, 
Češka; ženske - figure: 1. Blanka 
Fialova, Češka, 2. Irena Avbelj,. 
ALC Mont Lesce, 3. Eilen Mikel-
sen. Danska; skoki na cilj: 1. Ire-
na Avbelj, ALC Mont Lesce, 2. 
Eilen Mikelsen, Danska, 3. Kata-
rina Parežikova, Češka; skupno: 
1. Irena Avbelj, ALC Mont 
Lesce, Blanka Fialova, Češka, 3. 
Eilen Mikelsen, Danska; ekipno: 
1. ALC Mont Lesce, 2. Češka, 3. 
AK NES Ptuj; 22. pokal Ptuja: 
skoki na cilj - ženske: 1. Eilen 
Mikelsen, Danska, 2. Irena 
Avbelj, ALC Mont Lesce, 3. 
Blanka Fialova, Češka; skoki na 
cilj - moški: 1. Domen Vodišek, 
ALC Elan Lesce, 2. Matjaž Pris-
tavec, ALC Mont Lesce, 3. Borut 
Erjavec, ALC Mont Lesce; 
ekipno: 1. Češka, 2. ALC Mont 
Lesce, 3. AK NES Ptuj. 

Danilo Klajnšek 

LENART / LO.TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE^ 

Tassel Tina nova rekorderka 
Na lepo urejenem hipodromu Polena pri Lenartu se je v nedel-
jo na letošnjih desetih dirkah zbralo okrog 1500 navdušenih 
ljubiteljev konj. Nastopilo je kar 73 kasačev, ki so merili svoje 
moči na prenovljeni, nekoliko mehki progi. Domačine je nav-
dušila zmaga Vilija Lobella, ki ga je vozil Fredi Bedekovič. 
Prireditev so popestrile tudi dirke dvovpreg. 

Rezultati: 1. dirka, za 2-letne 
kasače: 1. Don MS (Slavič, Ljuto-
mer), 2. Lia (Kukolj, Ljutomer), 
3. Lara (Lovrenčič, Maribor); 2. 
dirka, za 3-4-letne kasače: 1. Vili 
Lobell (Bedekovič, Slovenske go-
rice), 2. Moni Lied (Kukolj, Lju-
tomer), 3. Lineja (Lovrenčič, Ma-
ribor); 3. dirka, za 3-5-letne 
kasače: 1. Paterson (Novak, Lju-
tomer), 2. Erotik OM (Osterc, 
Ljutomer) in 3. Arabela (Žnida-
rič, Ljutomer); 4. dirka, za 3-12-
letne kasače: 1. Andi (Selinšek, 
Maribor), 2. Afrodita (Oražem, 
Ljubljana), 3. Pepi (Vastl, Slo-
venske gorice); 5. dirka, za 3-12-
letne kasače: 1. American Ex-
press (Oražem, Ljubljana), 2. Jo 
Jo B (Gregorc, Brdo), 3. Avio AG 
(Lovrenčič, Brdo); 6. dirka, za 3-
12-letne kasače: 1. Dirkaš 
(Knecht-Šilak, Maribor), 2. Valat 
(Judež, Šentjernej), 3. Liktor Lo-
bell (Seršen, Ljutomer); 7. dirka, 
za 3-12-letne kasače: 1. Jason B 

(Gregorc, Brdo), 2. Lui B (Mars, 
Krško), 3. Chajkovsky (Hrovat, 

Ljubljana); 8. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Tassel Tina (Žan, 
Krško), 2. Soulman (Tramšek, 
Ljutomer), 3. Amita (Jureš, Lju-
tomer). 

Naslednja kasaška prireditev 
bo v nedeljo, 27.junija v Ljuto-
meru. 

M.Toš 

GIMNASTIKA 

Predstavili 
svoje delo 

Preteklo soboto so se v 
športni dvorani Center 
ptujski javnosti predstaviH 
gimnastičarji in gimnas-
tičarke ptujskega gimnas-
tičnega društva. Ob zvokih 
glasbe je priteklo na akro-
batsko stezo več kot 40 

? dečkov in deklic, od 
I najmlajših, vrteških, vse tja 
i do mladinke in mladinca. 
' V uvodu je predsednica 
I društva Anka Ostrman 

predstavila rezultate enolet-
nega dela, ki obsegajo od 
ekipnih petih in šestih mest 
na državnem prvenstvu do 3. 
mest v športni gimnastiki 
Jasne Cafuta in 4. mesta 
Davida Erjavca. Nato so 
prisotni kako uro in pol lah-
ko uživali ob ljubkih, tuin-
tam pa že kar telovadnih 
prevalih in poskokih 
najmlajših. 

Prireditev je pokazala, da je 
društvo dobro zastavilo svoje 
delo, da je med otroki kar ne-
kaj obetavnih gimnasti-čar-

^ jev, kar je seveda za trenerje 
in trenerke Suzano Maltar, 
Silvo Jurgec, Natašo Kante, 
Branko Sagadin, Marjana Vi-
doviča in Rikarda Flanjaka 
izziv in obveza, da še inten-
zivneje delajo naprej. 

A. O. 



ZA KRATEK CAS 
Info članki vam že kar nekaj let nu-
dijo pisno predstavitev novih pe-
smi. Naš glasbeni spekter sestavl-
jajo pop, pop/rock, ročk, heavy 
metal, blues, gospe!, rhythm and 
blues, soul, rap, folk, country, 
techno, rave, house,underground, 
funky, groovy, jazz, acid in druge, 
manj znane glasbene zvrsti. 

Devetčlanska Irska družina KELLY 
FAMILVje včeraj nastopila v Ljublja-
ni, danes imajo velik koncert v Mari-
boru in v nedeljo jih čaka še nastop 
v zaključni televizijski oddaji Zoom. 
Kellyjl poskušajo biti aktualni, saj so 
za otroke s Kosova posneli čutno 
balado CHILDREN OF KOSOVO 

ki opeva trpl jenje ne-
dolžnih otrok na vojnem območju. 

Irska skupina THE CORRS ima že 
pravo množico hitov z naslovi Ru-
naway, The RIght Time, Only When 
I Sleep, What Can I Do, Dreams In 
So Young. Jim, Sharon, Andrea In 
Caroline Corr Igrajo In pojejo hitro 
razpoznavno pop/rock skladbo 
WHEN HE'S NOT AROUND 
pod katero se je kot producent pod-
pisal znani David Poster. 

Člani Irske zasedbe THE CRANBER-
RIES so Neil Hogan - kitara. Mike 
Hogan - bas, Fergae Lav/ler - bobni 
in Dolores 0 'R lordan - pevka. 
Odlični kvartet izvaja resnično 
otožno pesem ANIMAL INSTINCT 

ki prihaja z albuma 
Bury the Hatchet. 

Ameriški ročk pevec TOM PETTY se 
je rodil 20. oktobra 1953. 45-letnl 

TOM je s svojo spremljevalno sku- I 
pino THE HEARTBREAKERS z ; 
zgoščenke Echo poslal na glasbene • 
lestvice min imal is t lčno balado z ^ 
nas lovom ROOM AT THE TOP I 

EDWIN McCAlN je S svojo skupino 
doma v ZDA zaslovel s skladbo Tli j 
be. Nadarjeni pevec izdaja zelo pos-
lušl j ivo srednje hitro pop/rock 
skladbo I COULD NOT ASK FOR 
MORE ob kateri imate 
občutek, da ne glede na to, kar ima-
te, želite še več! 

Britanski band BLUR je letos že 
blestel s fantastično pesmico Ten-
der, ki jo najdete na zgoščenki z 
naslovom 13. Kvartet bo oboževal-
ce nagradil s preprosto pesmico 
COFFEE & TV ki jo je s 
posebnim navdihom ter občutkom 
zapel Damon Albarn. 

Osrednja osebnost skupine HOLE je 
seveda pevka Courtney Love, ki je 
bila žena Kurta Cobalna. Pri založbi 
Geffen so HOLE Izdali melodično 
ročk komad AVEFUL ki so 
ga sneli z lanske zgoščenke Celebri-
ty Skin. 

Britansko super skupino DEF LEP-
PARD sestavljajo Joe Elliott - pevec, 
RIck Savage - bas, Steve Clark - ki-
tara, Pete VVIIlis - kitara in RIck Allen 
- bobni. Stari rockerji se vračajo s 
komadom PROMISES ki je 
udaren, prodoren In aktualen. 

Članice skupine Spice Glris doživlja-

jo majhno ustvarjalno krizo, vendar 
kriza ne velja za MELAINE G., ki po 
uspehu komada 1 Want you Back 
(odpela ga je v duetu z raperko Mls-
sy Elliott, ki je trenutno na lestvicah 
s komadom She's a BItch) snema 
debitantski album. MEL G. pa je 
podpovprečno ter izredno mlačno 
priredila hit WORD UP ki so 
ga v izvirniku izvajali Cameo. 

JASON NEVINS je lani premešal ter 
predelal hit l t 's Like that rap ikon 
Run DMC. Priznani remikser go-
spod NEVINS je tudi tokrat na atrak-
tiven način povečal beat rap klasiko 
INSANE IN THE BRAIN ki 
jo rapa znana skupina CVPRESS 
HILL. 

Britansko skupino S CLUB 7 je od-
kril Simon Fuller, ki je k uspehu po-
peljal skupino SpIce Glris. Novo ime 
S CLUB 7 si velja zapomniti, saj je 
njihov debitantski komad BRING IT 
ALL BACK zares super 
in ob njem moram zapisati: naj živi 
pop glasba! 

Avstralska pop pevka TINA ARENA 
je prvič prišla na lestvice s popevko 
Chains. Lepa TINA je v "zaspano" 
pop verzijo priredila popevko I 
WANTTO KNOWWHAT LOVE IS 

ki so jo v originalu igrali 
in peli člani skupine Foreigner. 

David Breznik 

POMLAD 
Pomladi lahko rečemo tudi vi-

gred ali vesna. Takrat vse ozele-
ni in cveti. Žarki so topli in 
sijoči. Cvetice so odprle bujne 
glavice. Prvi znanilci pomladi 
so zvončki in t robent ice . 
Zvončki cingljajo v jutranji rosi 
in zbudi jo še druge cvetice. 
Vonjave so dišeče in vabljive. 
Pomlad je tudi čas, ko se vračajo 

ptice selivke. Lepo nam žvrgoli-
jo, čivkajo in pojejo. Spletejo si 
gnezda, v katerih imajo mla-
diče. Nosijo jim hrano in lepo 
skrbijo zanje. Tudi v gozdu se 
čuti pomlad. Drevesa se prebu-
jajo, ozelenijo in postanejo bolj 
košata in visoka. Mamice prese-
netimo s pisanim cvetočim šop-
kom. Pomlad nam prinaša ra-
dost in veselje. 

Vesna Kuhar, 3. h. 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Toto 

pismo vam pišem v pondelek, 
21. jimija, tri vure pred prile-
tom ameriškega predsednika 
in našega prleškega rojaka 
Bila Kvintona. Morem vam 
povedati, da smo Prleki na 
račun totega obiska ves kvin-
ton stočli, poleg pa še šmamico 
in druge hibride, kijih bomo v 
naslednjih letih uspešno 
izvožali v Združene ameriške 
držove kak ta bojšo pijačo. Ko 
bote vi toto pismo šteli, bo 
seveda ze vse za nami in bote 
vse vedli o totem svetovnem do-
godki s pozitivne in negativne 
strani. Na hmci pa itak vete za 
obračuti, ki provi: vse se vrača 
in vse se plača, tudi tisti Oin-
tonov aeropUm Air Force One. 
Tak kak žjb dobro vete, se vsold 
one drogo ploča, včosik pa tu^ 
kokšne obresti prinese. Ze 
prejšji t/eden sen vam pisa, da 
bon kandidira za bodočega 

j senatora Združene republike 
j Prleške, ki bo sestavni del 
\ Združenih dr^ Amerike. 

Joj, škoda, ke ne ču/ete, kak 
j se zaj moja Mica nad menoj 
I dere iz same lubosurrmosti nad 
j Kvintonovo ženo Hilari. Joj, 

ahinah.Znudlinvalekonleče 
\ za menoj okoli koče, tak ke se 
I proh kadi, če glih je snoči dež 
\ lija in je blata več kak proha. 
I Kaj sen jaz kumi nareda, da 
j moren skoro vsoki den okoli 
I voglov letati in mojo Mico s se-
\ boj montrati. Tak potihem 

vam moren povedati, da sma 
se s Hilari zgučala pod bra-
jdami, da boma tisto Moniko 
Levinski fejst petrigala in si 
privoščila en provi prleški 

\ keks. Saj vete, kak to gre in se 
tak poje: ''Odspredi nič, 

\ odzadaj nič, nazodje pa sta 
hamra dva, ki luleke nabijata 

II 

Joj, kak ste pokvarjeni in vas 
je teba vsoki den poprovlati. 

I Gremo dale, cajta je malo. Jaz 
I razmišlan, da bi se v penzijo 
: odprava. Tak kak naši 
poslanci. Moja kmečka penzija 
jesamozjaenJhištikel,tistata 
posranska pa bi že bila za celi 
den in še malo fcoj. 

Tak, pa smo na kunci, nega 
več nič pametnega in norega. 
Vse po vrsti vas lepo podavlja 
Vaš LUJZEK 

OŠ Domava 

PTIČKI SE 
ŽENIJO! 

že od jutranjih ur se je slišalo 
veselo žvrgolenje ptičkov, ki so 
z veseljem naznanjali svoj veliki 
praznik ženitve. Vendar se ob 
njihovem prazniku veseli tudi 
mlado in staro, ker si na ta dan z 
raznim cvetjem izkazujejo lju-
bezen in pozornost drug do dru-
gega. 

Petra Jus, 1. a, 
OS Ivanjkovci 

MOJA MAMICA 
Moja mamica je včasih vesela 

ali pa žalostna. Ko sem bolan, je 
v skrbeh. Moja mamica me ima 
zelo rada. Ima rdeče črne lase. 
Zelo rada hodi k frizerju. Zelo 
rada mi pomaga delati domačo 
nalogo. Vsak večer, preden za-
spim, mi da poljubček. 

Matjaž Ogrinc, 2. a, 
OŠ Hajdina 

MOJE KOLO IN 
ŠE KAJ„. 

Stara sem bila pet let, ko sem 
si prvič zaželela imet i svoje 
kolo. Pri hiši je že bilo kolo, 
tako s pomožnimi kolesci in še 
sestrino. S tem sem se naučila 
voziti. Sedaj pa sem hotela imeti 
svojega, gorskega, takega na 
prestave. Sestra je kmalu dobila 
novo kolo, jaz pa še vedno 
ničesar. Že zdavnaj sem se 
naučila voziti, neprestano sem 
moledovala, a gorskega kolesa 
mi niso hoteli kupiti. "Dobila ga 
boš, ko boš v tretjem razredu 
naredila kolesarski izpit," mi je 
rekla mamica, "do tedaj pa se 
boš vozila s sestrinim." 

Tako je tudi ostalo. V tretjem 
razredu so mi zares kupili novo 
kolo: bilo je zelo lepo in tudi 

zelo drago. Ne vem, kdaj sem 
bila nazadnje tako srečna kot 
tisti dan. Strašansko sem bila 
ponosna nanj in vse dni sem se 
vozila z njim. Po pouku sem na 
hitro naredila nalogo, potem pa 
sedla na kolo in že sem odhitela 
pred vrtec. Tam sem se s prija-
teljicami vozila do večera. Ma-
mica mi je strogo naročila, da se 
ne smem n ikamor odpel ja t i . 
"Samo pred vrtcem! Nikamor 
drugam!" je ves čas ponavljala. 

Kaj mi je bilo tisti dan, še da-
nes ne vem. Sosedovi so dobili 
obisk in Iris je prišla s kolesom 
pred vrtec. Nekaj časa sva se po-
govarjali, nato je Iris predlagala: 
"Greva se malo vozit naokrog!" 
"Ne smem," sem ji odgovorila, 
"samo pred vrtcem sem lahko." 
"Ne bodi otročja, nihče ne bo 
opazil, če greva za pol ure okrog 
hajdinske postaje," je rekla Iris. 
Jaz, neumnica, sem se dala pre-
govoriti. Tiste pol ure je nato 
trajalo tri ure. Vozili sva se po 
vseh cestah in potkah. Obiskali 
sva celo neko njeno prijateljico 
in čas je tekel... Mračilo se je že, 
ko sva se vrnili pred vrtec. Zag-
ledala sem mamico in v trenut-
ku mi je bilo vse jasno. "Takoj v 
svojo sobo!" je ukazala. "Kaj bo 
šele doma?" sem si mislila. Sle-
dila je kazen, ki je bila zelo 
huda. Najprej mi je dopovedo-
vala, da se to ne dela, da je starše 
treba ubogati, da je skoraj umrla 
od zaskrbljensoti, da bi se mi 
lahko kaj zgodilo, da... Na kon-
cu je sledil sklep: "En mesec te 
ne smem videti na kolesu!" Ka-
zen je bila tukaj. Odmevalo mi 
je v ušesih: njen glas in moja ka-
zen. Pomislite, en mesec se ni-
sem smela voziti s svojim novim 
kolesom; še več ... niti ven ni-
sem smela iti! Bilo je strašno. 
Pol dneva v sobi! Si predstavlja-
te, kaj je to? Ne, tudi jaz si ni-

sem znala predstavljati takšne 
kazni , dokler je nisem sama 
doživela. 

Mesec je minil, minila je tudi 
mamina jeza. Spet se vozim s 
svojim kolesom. Izučilo pa me 
je! Sedaj vedno prej prosim, če 
želim kam iti. Tudi pokličem 
mamico, če se kje zadržim. Priz-
nam, da sedaj zelo pazim. En 
mesec v sobi je bilo čisto dovolj! 

Evelin Čuček, 5. a, 
OŠ Breg 

JAZ SEM ZOB 
Sem zob sekalec in prebivam v 

učiteljičinih ustih. Ona me vsak 
dan umije. Komaj čakam, da si 
vli je vodo v usta. Takra t se 
lahko tudi sam lepo umijem. 
Učiteljica ima zelo v redu pasto. 
Vedno dišim, ko me umije z njo. 
Povedal sem vam, da sem seka-
lec. Ampak, kaj delam, vam ni-
sem povedal. Ker sem sekalec, 
vso hrano razsekam. Hrano, ki 
mi je na jbol j všeč, vzamem. 
Vedno dobim najboljšo. Sem 
najbolj čist med vsemi zobmi v 
zgornj i čel just i . Sem zelo 
močan, ker dobivam polno vita-
minov, saj učiteljica poje vsak 
dan jabolko. Zjutraj mi je naj-
bolj všeč, ko učiteljica zazeha. 
Takrat vidim vse naokrog. Zelo 
se razveselim, ko za zajtrk poje 
jabolko. Ampak čokolada, ki je 
črna slast, mi nastavlja past. Na 
ves glas kričim, pa me nihče ne 
sliši, ko učiteljica poje to grdo 
čokolado, zato komaj čakam, da 
pride moja prijateljica ščetka. 
Takrat sem spet čist kot sneg. 

Nekega dneva, ko sem spal, je 
učiteljica zazehala in zagledala 
sem psa. Mislil sem, da je kak 
vesolec. Hotel me je že ugrizni-
ti, ampak tisti t renutek je 
učiteljica zaprla usta. Tako sem 
na srečo ostal živ. In vedno bom 
hvaležen učiteljici. Psu pa niko-
li, ker me je hotel pojesti. 

Tina Gorinšek, 3. b, 
OŠ Kidričevo 

JOJ, TECE Ml KRI 
Nekega dopoldneva sem se 

kolesom vozil po cesti. Zagled 
sem pr i ja te l ja in hotel hiti 
obrniti v drugo smer. Na cesti 
bil velik kamen, in ko sem | 
povozil, sem padel in se udaril 
brado. Odšel sme v hišo, da 
pokazal poškodbo atiju in m 
mici. Oba je zelo skrbelo. Ug 
tovil sem, da imam presekat 
brado. Z atijem sva se odpelja 
k zdravniku. Zdravnik je rek< 
da mi morajo rano na bra( 
zašiti. Ko sem čakal pred vrai 
da me pokličejo na šivanje, n 
je bilo zelo strah. Končno so 
vrata odprla in sestra je prišla i 
mene. Legel sem na mizo. P 
tem so me pokri l i z zeleni 
platnom. Rano so mi zašili in 
atijem sva lahko odšla domov. 

Zvečer sem razmišljal o ne 
reči, ki se mi je pripetila. Žalo 
ten sem bil zaradi tega, ker se 
si zraven vseh ščitnikov in čel 
de razbil brado. 

Kristian Lipovac, 3. c, 
OS Lovrenc 

ČE IMAŠ 
č e imaš sani, 
se sankaj cele dni. 
Če imaš smuči, 
se smučaj do noči. 
Če imaš drsalke, 
se drsaj kot plesalke. 
Če nimaš nič od tega, 
naj te to ne bega. 
Valjaj se po snegu 
kot knedeljček po bregu. 
Tamara Majerič, 2. b, 
OŠ Domava 

MALA NINA 
Mala Nina kuha, kuha, 
žlico oblizuje, 
sladko žlico; 
bolj jo oblizuje, 
bolj se ji trebušček 
napihuje. 
Benjamin Zagoršek, 2. b, 
OŠ Domava 







^ortne novice 
f[K O Tek ob ribniku 

v/nedeljo, 27. junija, ob 9. uri pripravlja 
čn podlehnik ob ribniku v Podlehniku 
rekreacijski tek za vse ljubitelje narave in 
eka. vabljeni! 
' MJ 

nnflu NOCOiVIET O 
furnir v Majšperku 

jportno društvo Majšperk bo v soboto, 
2 julija, ob 20 uri na igrišču osnovne 
gole organiziralo odprti nočni turnir v 
piaiem nogometu za prehodni pokal Ha-
loz. Za najboljše ekipe je organizator 
pripravil denarne nagrade in pokale. 
^ Danilo Klalniek 

0U NOCOI\/iiT O 
5ec/fnf obrtniški turnir 
v Gorišniii 

Tretjega julija ob 18. uri se bo na nogo-
metnem igrišču v Gorišnici pričel tradi-
cionalni obrtniški nočni turnir v malem 
nogometu, katerega pokrovitelj je 
Obnnočna obrtna zbornica Ptuj, posa-
niezni njeni člani pa sponzorji ekip. Pri-
javnina je osem tisoč tolarjev, prijave pa 
bodo sprejemali pred turnirjem na 
igrišču. Prve tri ekipe bodo prejele poka-
le, prva tudi prehodni pokal, ter denarne 
nagrade iz sklada prijav. Ekipa trgovine 
in gostilne "Pri Mici" v Janežovcih ima 

ivse možnosti, da kot dvakratni zaporedni 
•Jzmagovalec turnirja prehodni pokal os-
fvoji v trajno last. S prvim mestom si bo 
jtudi priborila pravico predstavljanja 
lobmočne obrtne zbornice Ptuj na po-
idobnih regijskih in državnih tekmovanjih 
iv malem nogometu. 
P MG 

• Juriieva 
i uspešna v Domžalah 
I Na odprtem prvenstvu za članice, ki je 
jpotekalo od 18. do 20. junija v 
IDomžalah, je zmagala Urška Jurič. Re-
izultati: četrtfinale Juričeva - Dvoršakova 
16/3; 7/5, polfinale Juričeva - Dobrinskaja 
16/4; 6/3, finale Juričeva - Kušarjeva 6/1; 
16/0. 

fNOGOAVfr« 
Pokal Haloz Podlehniku 

v nedeljo je bil v Leskovcu 1. turnir v 
nogometu za prehodni pokal Ha-

loz. Organizator je bil nogometni klub 
Leskovec, in kot je povedal njegov 

: predsednik Jože Zavec, bo tumir odslej 
tradicionalen. Poleg domače nogometne 
ekipe so povabili ekipe iz Podlehnika, 
Cirkulan in Zavrča. Za prvo mesto sta se 

; v drugem kolu pomerili zmagovalni ekipi 

prvega kola Podlehnik in Zavrč, za tretje 
in četrto mesto pa ekipi Leskovca in Cir-
kulan. Končna lestvica nedeljskega tur-
nirja: 1. Podlehnik, 2. Zavrč, 3. Cirkulane 
in 4. Leskovec. Vse ekipe so prejele po-
kale, prvouvrščena pa še prehodni pokal 
Haloz, ki ga bo morala čez leto dni braniti 
na drugem turnirju. Sicer pa je poleg tek-
movalnega dela tumir pomemben tudi 
zaradi prijetnega druženja nogometašev 
in ljubiteljev nogometa, k temu pa je svoj 
prispevek dodalo še lepo vreme. 

JB 

STRELSTVO O Kidriiani 
prvaki regijske lige 

v zadnjem krogu strelske lige z MK 
orožjem in v finalu v Mariboru so strelci 
pokazali, da so brez prave konkurence 
na tem orožju. Prva ekipa je dosegla 1., 
druga pa 3. mesto. Posamezniki - člani: 
1. Jurček Lamot, 2. Albert Frčeč, oba 
Kidričevo. Odlično se je odrezal Uroš 
Frčeč v pionirski konkurenci, saj je dose-
gel prav tako 1. mesto. Zasluge za te re-
zultate ima trener Konrad Kramberger. 

Gorazd Maloli 

STRELSTVO O 
Tekmovanje ob 
občinskem prazniku 

Strelska Družina Kidričevo je na svo-
jem strelišču ob prazniku občine 
Kidričevo pripravila strelsko tekmovanje 
v streljanju z malokalibrsko puško. Prvo 
mesto je zasluženo pripadlu Jurčku La-
motu, ki je zmagal z veliko prednostjo. 
Rezultati posamezno: 1. Jurček Lamot, 
SD Kidričevo L, 289 krogov, 2.Gorazd 
Maloič, SD Kidričevo I., 266, 3. Uroš 
Frčeč, SD Kidričevo II., 2 6 2 , 4 . Niko Do-
baj, SD Svečina, 256, 5. Albert Frčeč, 
SD Kidričevi L, 255 ... Ekipno: 1. SD 
KIDRIČEVO I. 810 krogov, 2. SD 
KIDRIČEVO II. 758, 3. SD SVEČINA 753, 
4. SD MARLES 574. 

Danilo Klajnšek 

STRELSTVO O 
Tekmovanje ob 
prazniku KS Ormož 

Ob praznovanju praznika KS Ormož je 
bilo izvedeno tekmovanje v športnem 
streljanju z zračno puško. Ekipna uvrsti-
tev: 1. SD Ormož 543 krogov, 2. SD 
Miklavž 5 3 0 , 3 . SD TS Ormož 5 2 7 , 4 . SD 
Tomaž 503, 5. SD Miklavž I I 4 9 0 krogov. 
Posamezne uvrstitve: 1. Matjaž Habja-
nič, Ormož, 184; 2. Vesna Mele, I S O , 
184; 3. Andrej Stanič, Ormož, 183; 4. 
Sandi Ciglarič, Miklavž, 179; 5. Samo 
Kočevar, Središče, 178; 6. Iztok Kosi, 
Ormož, 178. 

Lukner 

KOLESARSTVO / KOLESARSTVO 

Ta teden za veliko nagrado Perutnine 
Ptuj bo v petek, 25., in nedeljo, 27. junija, ponovno v znamenju 
kolesaijev, ki bodo merili moči za veliko nagrado Perutnine 
Ptuj in nagrado Janeza Puha, ob tem pa bosta prireditvi šteli za 
državno prvenstvo. Zadnji uspehi kolesaijev Perutnine Ptuj in 
njihove krovne ekipe bodo samo še podžgali kolesarske strasti 
in zanimanje za dirko. 

Kolesarstvo je postalo sestavni del 
ptujske športne ponudbe. V petek 
bodo kolesarji vozili na čas (krono-
meter). Start in cilj bosta izpred up-
ravne zgradbe ptujske Perutnine. 
Tekmovanje se bo pričelo ob 8.30. 
Mlajši mladinci bodo vozili 14,8 ki-
lometra na progi: upravna zgradba 
Perutnine - Podvinci - Sp. Velovlek, 

kjer bo pri križu obrat. Starejši mla-
dinci bodo vozili na 24 ,8 kilometra: 
Ptuj - Podvinci - Sp. Velovlek - Le-
vanjci - Desinci, kjer bo obrat. Elite 
do 23 in elite nad 23 let bodo vozili 
48,6 kilometra dolgo progo, ki bo 
potekala po enaki trasi kot za sta-
rejše mladince, le da bodo v Desin-
cih dvakrat obrnili. 

V nedeljo bodo dopoldan ločeno 
startali mlajši in starejši mladinci. 
To bo krožna dirka, krog bo dolg 
14,3 kilometra. Pri mlajših mladin-
cih bodo vozili 6 krogov / 85 ,8 kilo-
metra/, pri starejših pa 8 / 1 1 4 , 4 kilo-
metra/. Start pri mlajših bo ob 8. uri, 
starejši mladinci pa bodo startali ta-
koj po končani dirki mlajših mla-
dincev. 

Člani bodo startali ob 15. uri in 
bodo prevozili 11 krogov ali 157,3 
kilometrov. 

Pred prireditvijo je direktor KK 
Perutnina Ptuj in tudi direktor dir-
ke Rene Glavnik dejal: "Naši tek-
movalci sc v zadnjem času dosegli 

zelo dobre rezultate. V vožnji na 
kronometer pri mlajših mladincih 
računamo na Alda Ilešiča, pri sta-
rejših mladincih pa na oba rep-
rezentanta Gregorja Zagorca in 
Gregorja Gazvodo. Ne smemo pa 
pozabiti na Matjaža Finšgarja in 
Mirana Kelnerja. Na obeh dirkah v 
vseh treh kategorijah pričakujemo 
okoli 160 kolesarjev iz vseh slovens-
kih klubov, nastopili pa bi naj tudi 
tekmovalci iz tujine. Vsekakor 
upam, da bo vse potekalo brez zaple-
tov ter seveda v znamenju naših ko-
lesarjev." 

Danilo Klajnšek 

Skica dirke na kronometer Skica dirl(e za državno prvenstvo 

NOGOMET / MNZ PTUJ 

Bistrica v 3,5JVf - sever 
V tretjem krogu končnice tekmo-

vanja za naslov prvaka v 1. ligi 
MNZ je bilo zelo razburljivo. Pred 
pričetkom končnice je bilo videti 
vse jasno: korak do končnega cilja 
so bili nogometaši Ormoža, saj jim 
je bila potrebna samo točka do 
uvrstitve v 3. SNL - sever. Toda v 
treh krogih končnice niso uspeli 
osvojiti niti točke, ampak so 
pogrnili na celi črti. 

Prav v zadnjem srečanju, na svo-
jem igrišču pred okrog 400 gledalci 
so srečanje zelo dobro pričeli. Toda 
ostalo je le pri tem. Gostje iz 
Stojncev so igrali zelo dobro in us-
peli preobrniti rezultat. Po ize-
načenju domačih na 3:3 je kazalo, 
da bo vse potekalo po njihovih žel-
jah, vendar so potem nogometaši 
Ormoža naredili preveč napak v 
obrambi, da ne bi ostali nekaznova-
ni. Velika škoda, saj so bili zelo 
blizu, pa tudi nogomet v Ormožu je 
dobil na svoji veljavi. 

Potem smo nestrpno pričakovali 
rezultat iz Slovenske Bistrice, kjer je 
Bistrica gostila Dornavo in po 
pričakovanjih zmagala. Razpo-
loženje po tekmah je bilo različno in 
pokal za prvo mesto, ki je bil 

pripravljen v Ormožu, bo predan 
nogometašem Bistrice, ki so se skozi 
šivankino uho, z malo možnosti 
pred pričetkom končnice le uspeli 
narediti veliki met. V zadnjih kro-
gih prvega dela prvenstva so igrali 
dobro, enako tudi v končnici in 
razumljivo je njihovo veselje po 
končani tekmi, še posebej ko so iz-
vedeli za rezultat iz Ormoža. 

Rezultati 3. kroga končnice: Bist-
rica - Dornava 4 :2 , Ormož - Stojnci 
3:5 

Končni vrstni red: 
1.BISTRICA 9 5 1 3 18:11 15 
2. ORMOŽ 9 5 0 4 23:17 15 
3. STOJNCI 9 4 0 5 15:23 12 
4. DORNAVA 9 3 1 5 18:20 10 

Danilo Klajnšek 
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Ljubljana navdušena 

Ameriški predsednik Wiliam Jefferson Clinton s predsednikom MIlanom Kučanom in predsedni-
kom vlade Janezom Drnovškom na Kongresnem trgu v Ljubljani 

Ljubljana, 21. junij 1999, p n i poletni dan. Močan dež ni 
pregnal nekaj desettisočglave množice Ljubljančanov in dru-
gih Slovencev, ki so po nekaj ur in do kože premočeni čaka-
li - in dočakali prvi obisk predsednika Združenih držav 
Amerike Wiliama J. Clintona v naši domovini. 

Potem ko je z mogočnim 
predsedniškim letalom Air Force 
One natanko ob pol treh popold-
ne pristal na brniškem letališču, 
so predsednika Clintona z ženo 
Hillary, državno sekretarko Ma-
deleine Albright in številnim 
spremstvom sprejeli z najvišjimi 
državniškimi in vojaškimi častmi. 
Topel pozdrav in dobrodošlico sta 
mu zaželela predsednik Milan 
Kučan z ženo Štefko in premier 
Janez Drnovšek. Vojaški orkester 
je zaigral ameriško in slovensko 
himno, zatem pa sta ob zvokih 
koračnice predsednika Clinton in 
Kučan pregledala častno četo slo-
venske vojske. 

Z Brnika so se visoki gostje 
odpeljali v Ljubljano, kjer se je v 
predsedniški palači Bili Clinton 
pogovarjal najprej s predsedni-
kom Kučanom, nato s predsedni-
kom vlade Janezom Drnovškom, 
zatem pa se je v parlamentu sestal 
tudi s predsednikom državnega 
zbora Janezom Podobnikom. 

Osrednji dogodek pa je bil vse-
kakor na Kongresnem trgu, kjer 
so okoli 30.000 ljudi že od 16. ure 
naprej vzpodbujali Vlado Kreslin 
z Beltinško bando, kvintet Slavka 
Avsenika, New Swing Quartet, 

Big Band RTV ter Alenka Godec, 
Darja Švajger in Oto Pestner. Ne-
kaj po 18. uri se je na velikem 
slavnostnem v modro odetem od-
ru z dežnikom v rokah pojavil 
predsednik Bili Clinton s soprogo 
Hillary. Ameriškega predsednika 
in navdušeno množico je najprej 
pozdravil predsednik Milan Ku-
čan, zatem premier Janez Drnov-
šek, pridružil se jima je olimpio-
nik Leon Štukelj, po pozdravu 
mlade ljubljanske gimnazijke pa 
je za govorniški pult končno sto-
pil tudi predsednik Clinton. 

"Dober dan," je po slovensko za-
donelo po Kongresnem trgu iz ust 
ameriškega predsednika in 
množica se je navdušeno odzvala z 
vzkliki in ploskanjem. "Nikoli ne 
bom pozabil obiska v vaši deželi, 
saj ste mi pripravili nepozabno 
dobrodošlico," je dejal, se nasme-
jal in pogled usmeril v dežnik in 
črne deževne oblake. Nasmejala se 
je tudi množica, zatem pa so v 
približno 20-minutnem govoru v 
svet odšli hvalospevi Sloveniji. 
Med pohvalnimi besedami Slove-
niji in Slovencem je po mnenju 
poznavalcev bistveno sporočilo 
ameriškega predsednika: "Od vas 
pričakujemo ključno sodelovanje 

pri graditvi nove, boljše Evrope 
brez meja, etničnega in verskega 
sovraštva. Zadnje stoletje je bilo 
najbolj razburljivo, brutalno in 
krvavo doslej..." Predsednik Clin-
ton se je Sloveniji zahvalil za po-
dporo pri Natovih operacijah na 
Balkanu ter med drugim citiral 
del Prešernove zdravice, in pou-
daril: "Ne vrag, le sosed bo me-
jak!" ter simbolične Kučanove 
besede ob osamosvojitvi Sloveni-
je: Nikoli več ne bo, kot je bilo. 

Po svojem govoru je predsednik 
Clinton, očitno navdušen in nas-
mejan, pripravil presenečenje, saj 
je nepredvideno in mimo proto-
kola z odra stopil med množico 
ter se kljub dežju brez dežnika 
dobrih 10 minut rokoval z ljudmi. 
Prvi del obviska je ameriški 
predsednik sklenil s svečano 
večerjo na Brdu pri Kranju s šte-
vilnimi visokimi gosti iz ZDA in 
Slovenije. V torek zjutraj pa je po 
srečanju z osebjem ameriškega 
centra v Ljubljani in ameriškega 
veleposlaništva s soprogo odpoto-
val iz Slovenije v Makedonijo. 

M. O z m e c 

Nenapovedano in mimo protokola se je predsednik Clinton po-
dal med navdušeno množico ter se z ljudmi rokoval in jih 
pozdravljal. 

Foto: M. Ozmec 

ORMOŽ • V počastitev dneva 
državnosti in ob otvoritvi 
Ormoškega poletja '99 bo v 
četrtek, 24. junija, ob 20. uri 
svečanost na grajskem dvo-
rišču, v primeru dežja pa v 
domu kulture. V programu 
glasbene šole Fran Korun 
Koželjski iz Velenja bo nasto-
pil otroški pevski zbor, mali 
godalni ter simfonični orkes-
ter. Sledil bo nastop narodno-
zabavnega ansambla Slo-
venskogoriški kvintet s kreso-
vanjem in ognjemetom. 

VIDEM • Kulturno društvo Vi-
dem vabi na proslavo ob dne-
vu državnosti, ki bo v četrtek, 
24. junija, ob 21. uri v dvorani 
v Vidmu. Nastopajo člani gle-
dališke skupine, pevski zbor 
in tamburaši iz Vidma, folklor-
na skupina Lancova vas in 
folkloristi iz Pobrežja ter pia-
nistka. 

PTUJ • Jutri, v petek, 25. ju-
nija, ob 19.30 uri bo v glasbe-
ni šoli Karola Pahorja klavirski 
recital študenta Pedagoške 
fakultete v Mariboru Mladena 
Delina. Izvajal bo dela Bacha, 
Beethovna, Skrjabina in Rave-
la. Vstop prost. 

DOBRAVA • V petek, 25. ju-
nija, ob 21. uri bo kulturno 
društvo Dobrava pri Šoštari-
čevi kovačnici uprizorilo Za-
bavni večer s pesmijo in ume-
tniško besedo "Ob dobravski 
kovačnici" v režiji Milivoja Ze-
mljiča. Če bo deževalo, si bo-
ste lahko predstavo ogledali v 
nedeljo, 27. junija, ob 20. uri. 

PTUJ • V četrtek, 1. julija, ob 
19. uri bo v galeriji Drava v 
Vošnjakovi 2 odprta razstava 
likovnih del Franca Simoniča. 

ORMOŽ • V petek, 2. julija, 
ob 21. uri bo na grajskem 
dvorišču gledališka predstava 
A.B. Ruzante "Muhca" v iz-
vedbi Primorskega dramske-
ga gledališča iz Nove Gorice. 
Renesančno prekipevajočo, 
radoživo, a hkrati kruto ljube-
zensko spletko je režiral Ge-
orgij Paro, igrajo pa Radoš 
Bolčina, Janez Starina, Lara 
Jankovič, Iztok Mlakar in, Ne-
venka Vrančič. Če bo deževa-
lo, bo predstava v domu kul-
ture. 

PTUJ • V gostilni Lužnik so v 
petek odprli razstavo najno-
vejših del Jožeta Foltina, pro-
fesorja likovne umetnosti in 
mentorja likovne sekcije dr. 
Štefke Cobelj DPD Svoboda 
Ruj ter člana Društva likovnih 
umetnikov Maribor. Razstava 
bo na ogled do srede julija. 

KINO PTUJ • Danes ob 21., 
od petka do nedelje pa je ob 
19. in 21. uri na sporedu film 
Črna mačka, beli mačkon. Pri-
hodnji teden je v ponedeljek 
in torek ob 21. uri na sporedu 
Življenje po življenju, od 
četrtka do nedelje pa ob 19. in 
21. uri Življenje je lepo. 

TRČIL V M0PEDI5TA IN 
ODPELJAL 

Po lokalni cesti od Vitomarcev 
proti Drbetincem je v soboto, 19. 
junija, ob 22.30 vozil osebni avto 
21-letni I.P. iz Cerkvenjaka. Iz 
neznanega vzroka je nenadoma 
zapeljal v levo na nasprotno 
smerno vožišče in trčil v moped, 
ki ga je nasproti vozil 18-letni 
M.Z. iz Cerkvenjaka, z njim pa je 
bil tudi 14-letni A.F. iz Cerkvenja-
ka. V trčenju je moped skupaj z 
voznikom in sopotnikom odbilo 
v električni drog. Oba sta se v 
nesreči poškodovala, sopotnik 
huje. Voznik avtomobila po nes-
reči ni ustavil, da bi pomagal 
ranjenima, temveč se je odpeljal 
domov, kjer so ga policisti tudi 
kmalu izsledili. 

MOTORIST HUDO RANJEN 
v nedeljo, 20. junija, nekaj 

pred 18. uro je voznik osebnega 
avtomobila, 22-letni M.A. iz 
Pokoš, zapeljal s parkirnega 
prostora pri Klopcah, občina 
Slovenska Bistrica, na staro re-
gionalno cesto. Pri tem je izsilil 
prednost vozniku motornega ko-
lesa, 20-letnemu B.A., trčila sta 
in motorist je padel po cestišču 
ter se hudo ranil. 

UKRADEL KOVČEK Z 
DENARJElVt IN 
DOKUMENTACIJO 

v ponedeljek, 14. junija, okoli 
7. ure je na parkirnem prostoru 
ob Potrčevi cesti (za avtobusno 
postajo) v Ruju neznanec vlomil 
v osebni avto Audi 80 lastnice 
M.D. Z zadnjega sedeža je od-
nesel večji poslovni kovček sive 
barve, v njem pa sta bila dva 
rednika s poslovno dokumenta-
cijo in 425.000 tolarjev gotovine. 
Kovček z vso vsebino je bil last 
Z.K. iz Slovenje vasi. Po izjavah 
očividcev je tat pobegnil proti Ci-
ril-Metodovemu drevoredu, ven-
dar ga policisti še iščejo. 

VLOM V KZ MIKLAVŽ 
v noči od ponedeljka na torek, 

15. junija, je neznanec, verjetno 
je imel pomočnike, vlomil v trgo-
vino in skladišče Kmetijske zad-
ruge Miklavž pri Ormožu. Iz 
poslovnih in skladiščnih prosto-
rov so vlomilci odnesli več kos, 
škropilnic, avtomobilskih gum, 
zaščitnih oblačil, raznih varilnih 
in drugih aparatov. Po oceni so 
zadrugo oškodovali za okoli 1,6 
milijona tolarjev. 

POŽAR ZARADI OLJA NA 
ŠTEDILNIKU 

v stanovanjski hiši v Sestržah, 
občina Majšperk, je v torek, 15. 
junija, okoli 20.30 izbruhnil 
požar. Goreti je začelo olje, ki ga 
je nekdo pozabil na prižganem 
štedilniku. Ogenj je pogasil 
lastnik LS. ob izdatni pomoči 
gasilcev iz Majšperka in 
Medvede. Kuhinja je popolnoma 
uničena, škode pa je za okoli 
700.000 tolarjev. 

ZGOREL TOVORNJAK 
v eni od garaž v Vrhlogi pri 

Slovenski Bistrici je v petek, 18. 
junija, okoli 18.30 začel goreti to-
vornjak, ki je zgorel, močno 
poškodovana pa je tudi garaža. 
Požar so pogasili bistriški gasil-
ci. Domnevajo, da je bil vzrok 
požara kratek stik na električni 
napeljavi. Po oceni je škode za 
okoli 5 milijonov tolarjev. 

FF 

1 ^ 
RODILE SO - ČESTlI 
TAMO: Nevenka Korpič,^ 
Mihovci 10/a, Ormož . 
Jurčka; Jolanda Cebek, 
Slovenja vas 39/b, Hajdina" 
- Timoteja; Marinka Kola-
rič. Vinski Vrh 35, 
Miklavž pri Ormožu - Bo-
risa; Jadranka Babšek, Iva 
Lole Ribarja 22, Slovenska 
Bistrica - Katjo; Lara Pin^ 
tarič, Orešje 170, Ptuj . 
Žaka; Sonja Letonja, Ul. 
prekomorske 19, Ptuj . 
Žiga; Marijana Kamenšak, 
Koračice 28, Tomaž -
Lano; Frančiška Polanec, 
Placar 65, Destrnik - Lau-
ro; Sonja Žibrat, 
Draženska 14/d, Ptuj -
Tejo; Leonida Medved, 
Irje 43, Rogaška Slatina -
Tilna; Gjerjane Brojaj, Ob 
Dravi 3, Ptuj - dečka in 
deklico; Renata Peršuh, 
Dragonja vas 40, 
Kidričevo - Jano; Mateja 
Težak, Hrastovec 23, 
Zavrč - dečka. 
POROKE ORMOŽ: Stan 
ko Moravec, Velika Nedel-
ja 11, in Tanja Sok, Velika 
Nedelja 11; Sven Tajh-
man. Srednje 1, in Biserka 
Miško, Cesta proletarskih 
birgad 60, Maribor. 
POROKE PTUJ: Aleš 
Menhart, Spodnja Hajdina 
73/a, in Brigita Peteršič, 
Dornava 76/a; Andrej Za-
vec, Beblerjev trg 7, Ljubl-
jana, in Breda Gabrovec, 
Brezovec 73/a; Marjan Be-
ranič, Brunšvik 65, in He-
lena Fekonja, Hajdoše 3/d. 
POROKA V I D E M PRI 
PTUJU: Bojan Pernek in 
Marjana Plajnšek, Tržeč 
9/a. 

U M R L I SO: Ivan Muršič, 
Cesta 8. avgusta 15, Ptuj, ^ 
1964 - t 12. junija 1999; 
Anton Hrženjak, Goričak 
39, 1945 - t 11. junija 
1999; Janez Jus, Stoperce 
75, ili 1916 - t 14. junija 
1999; Julijana Kokolj, ro-
jena Šmigoc, Belašvek 30, 

1924 - 1 13. junija 1999; 
Janez Petek, Nova vas pri 
Markovcih, ^ 1927 - t 16. 
junija 1999; Alojz Horvat, 
* 1923 - 1 15. junija 1999; 

I Lidija Predikaka, rojena 
p Štraus, Grajena 44, 1961 
^ - t 18. junija 1999; Elizabe-

ta Šilak, rojena Kolednik, 
I 1928 - 1 17. junija 1999; 
I Anton Jus, Žetale 54, ^ 
t 1 9 1 3 - t 15. junija 1999. j 


